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Pozivamo k tovarištvu 
in bratstvu 

O dogodkih, ki v teh dneh 
Pretresajo Jugoslavijo in zbu
jajo skrb v ljudeh, je bilo govo-
** tudi na več sestankih v naši 
občini. 

Tako so vsi trije zbori občin
ske skupščine na skupnem za-
sedanjusklenili, da pismeno iz
razijo vso podporo vodstvu na
še republike v njegovem ravna
nju in vztrajanju na sprejeti po
litiki. To jim je med drugim 
Predlagalo predsedstvo občin
skega sindikalnega sveta in de
legacija sindikata v družbeno
političnem zboru. V predlogu 

V njej je s toplimi, a odlofnimi 
besedami zapisano naslednje: 

Borci N O V občine Kamnik 
z grenkim občutkom in skrbjo 
za naš jutri spremljamo politič
ne in gospodarske razmere, ki 
se iz dneva v dan naglo slabša
jo. Tako kot učenka iz Osnov
ne šole Artiče se tudi mi spra
šujemo, kaj neki pomenijo 
množice, ki jih dan za dnem 
poslušamo in gledamo na T V 
zaslonih kako zahtevajo orož
je? Vprašujemo se, zakaj si ga 
želijo? Proti komu ga bodo 
uperili? Vse to nas močno bega 

Podporo slovenskemu vodstvu 
so izrekli tudi člani predsedstva 
občinske konference SZDL, ki 
so ob tem (udi odgovorili na dve 
Povabili na miting oziroma zbor 
bratstva in enotnosti in solidar
nosti z ljudmi, ki so jim na Koso
vu kratene osnovne pravice. Po
vabili sta prišli iz pobratenih 
mest Gornjega Milanovca in Zre-
"Janina. 

V skladu s stališči republiške 
konference SZDL je predsedstvo 
sklenilo, da se naše delegacije 
mitingov ne bodo udeležile, ven
dar pa tO ne. pomeni, da nimamo 
Polnega razumevanja za javno 
Postavljene zahteve za učinkovi
tejše reševanje vseh težav, ki pe
stijo srbski in črnogorski narod 

na Kosovu. V odgovorih na po
vabilo je še zapisano: 

Naš skupni cilj je ustvariti raz
mere za dosledno uresničevanje 
funkcije države, za demokratič
no, na Avnojskih načelih uteme
ljeno federativno Jugoslavijo 
enakopravnih narodov in narod
nosti. Žal moramo s prizadetost
jo ugotoviti, da se na mitingih 
pojavljajo tudi nekatera sporoči
la, ki ne krepijo skupnega duha 
in so celo v nasprotju z načeli 
Avnoja. 

Karavana prijateljstva in soli
darnosti, ki naše ljudi še posebej 
povezuje, s tem ni bila nikoli 
obremenjena in prepričani smo, 
da bo to vaš miting potrdil. 

je zapisano, da naj politika slo-
venskega vodstva še naprej te-
fielji na Avnojskih načelih, na 
izgradnji socializma po meri 
ljudi in izvedbi vseh treh re
form kot procesu krepitve od-
govornosit narodov in narod
nosti za lasten in skupen razvoj 
v Jugoslaviji. Oči delovnih ljudi 
in občanov tako ne bodo samo 
Uprte v 21. stoletje, pač pa bo
do tudi sami kreativni del no-
vega stoletja. 

Posebno izjavo so sprejeli tu
di v borčevski organizaciji. 

in zaskrbljuje. Namesto, da bi 
se slišal klic po tovarištvu in 
bratstvu, poslušamo zahteve 
po orožju in krvi. Čemu to? 
Mar ni bilo dovolj prelite krvi 
v štiriletni NOB? Terjamo od
pravo ozračja pritiskov, 
v ospredje naj zopet stopijo 
vrednote dela, bratstva in enot
nosti - pridobitve N O B . 

•Zaskrbljeni smo zaradi vse 
večje nevarnosti, da nekateri še 
naprej skušajo z nasiljem uve
ljavljati svoje zamisli o naši pri
hodnosti. Borci menimo, da 

bomo le z upoštevanjem vred
not in pridobitev N O B sposob
ni razvijati Slovenijo in Jugo
slavijo kot neodvisno demokra
tično in socialistično družbo. 

V teh težkih časih so nam 
potrebni zaupanje in pogum, 
odločnost in vztrajnost za med
sebojno razumevanje, za mir in 
pravičnost, svobodo in enako
pravnost. Vsak narod - tudi 
slovenski ima pravico, da sam 
postavlja in odstavlja svoje 
vodstvo v skladu z demokratič
nimi postopki, zato kamniški 
borci N O V protestiramo proti 
vsem namigovanjem, da bi lah
ko kdo drug kot naš slovenski 
narod odločal o njegovi usodi, 
njegovi prihodnosti in njego
vem vodstvu. Zato borci pod
piramo vse tiste, ki nosijo poli
tično odgovornost in si pošteno 
prizadevajo, da najdejo pravič
no pot iz današnjega položaja 
brez sovraštva in nasilja na de
mokratičen način in po zakoni
ti poti. 

Soglasno podpiramo stališča 
in sklepe Skupščine SR Slove
nije o nesprejemljivosti nekate
rih ustavnih amandmajev in 
predlogov o izločitvi neusklaje
nih ustavnih amandmajev iz 
nadaljnjega postopka spreje
manja ustave. Vztrajanje na 
sprejetju neuskladjenih amand
majev na osnovi preglasovanja 
in pritiski, ki se vse bolj pojav
ljajo, ne pomenijo samo zani
kanje temeljnih točk Osvobo
dilne fronte slovenskega naro
da in Avnojskih opredelitev Ju
goslavije, pač pa pomenijo tudi 
poglobitev medsebojnega ne
zaupanja, ki lahko bistveno 
ovira izvedbo reform. j j. 

Naslednja, 18. številka Kam
niškega občana bo izšla 7. no
vembra. 

• S seje izvršnega sveta 

Plin ima ekonomske 
in ekološke prednosti 

Na zadnji seji kamniškega iz
vršnega sveta so predstavniki 
Kedobčinske energetske skupno
sti in strokovnjaki za energetiko 

Elektroprojekta Ljubljana 
Predstavili svoje vizije o celot
nem sistemu ogrevanja v občini. 
Kemnik je namreč zaradi svoje 
ekološke problematike že pred 
*eč kot štirimi leti začel s celovito 
Vgradnjo toplovoda in plinovoda 
v občini. 

Vendar pa se je pri obeh siste
mih ustavilo že pri začetnih de-
''h. Od takrat naprej Komunalno 
Podjetje kot nosilec te akcije 
v občini naroča projekte, ener
getska skupnost Domžale-Kam
nik pa daje projekte v izdelavo, 
Po mnenju člana kamniškega iz
vršnega sveta, nestrokovnim de-
'avcem s tega področja. Poleg 
Vs>ega pa s projekti pride na dan 
°2iroma na obravnavo v izvrš
nem svetu z malodane enoletno 
*amudo. 

Člani izvršnega sveta so tako 
Predstavnikom energetske skup
nosti na zadnji seji odločno pove
dali, da z njihovim »posredni
štvom« oziroma skrbjo za po
dročje energetike v občini, za kar 
v skupnost daje denar tudi kam-
"'ško združeno delo, niso zado-
v°ljni. Seja izvršnega sveta pa ni 

le kritizirala, ampak so člani od 
predstavnikov Energoprojekta iz 
Ljubljane in delno tudi iz elabo
rata, ki ga je predstavila kamni-
ško-domžalska energetska skup
nost, izvedeli, da bi v Kamniku 
veljalo predvsem razširiti obsto
ječi plinovod, ki se ekonomsko 
najbolj splača. Na obstoječe 
kamniško plinovodno omrežje so 
že priključene tri delovne organi
zacije, Titan, Svit in Svilanit, ki 
plin uporabljajo kot glavno gori
vo in bi ga bolj kot do zdaj lahko 
uporabljali tudi v tehnološkem 
procesu. Velike možnosti pa so 
tudi pri preskrbi stanovanjskih 
sosesk, za široko rabo torej. 
Glavno napajalno žilo plinovoda 
primarne mestne mreže Kamnik 
bi tako po najboljšem predlogu 
za širitev plinovoda podaljšali od 
merilno regulacijske postaje Svi
lanit po trasi ob Kamniški Bistri
ci proti severu vse do Kika na 
Fužinah in gradili obenem več 
območnih merilno regulacijskih 
postaj za posamezne skupine po
rabnikov. S tem bi bila omogoče
na etapna gradnja in širitev 
omrežja proti tistim porabnikom, 
kjer bi bilo zanimanje za ta ener
getski vir in seveda pripravlje
nost za sofinanciranje plinovoda 
največji. 

Stol na Bienalu industrijskega 
oblikovanja 

Kot vsako leto se je Stol tudi letos udeležil, tokrat že 12. Bienala industrijskega oblikovanja, na 
katerem so vsaki dve leti predstavljeni dosežki oblikovalcev iz vsega sveta. Letos je bil Stol tudi generalni 
pokrovitelj Bienala oziroma njegov sponzor. Prav zato je bil v Cankarjevem domu. kjer je BIO potekal, 
(odprt bo do 24. oktobra) Stol prisoten še na dveh spremljajočih razstavah. V preddverju Cankarjevega 
doma je razstavljal svoj sistem pisarniškega pohištva GAMA, v Interieru na Celovški (Stara cerkev) pa so 
imeli razstavljene vse Stolove nagrajene izdelke na dosednajih bienalih. Teh pa ni bilo malo. Nagrade je 
Stol pobiral malodane na vseh. Zanje pa so zaslužni predvsem delavci Stolove razvojne službe. 

Tudi na letošnjem BIH je Stol požel dve priznanji. Arhitekt Brane Uršič je dobil častno priznanje za 
oblikovanje stola LOK, arhitekt Marjan Kocjan pa za oblikovanje Stolovih prospektov. Poleg Loka in 
prospektov pa so bili na letošnjem Bienalu industrijskega oblikovanja razstavljeni še Stolov kovinski 
nakladalni stol izpod oblikovalskih rok Toneta Bende in kino fotelj, ki ga je oblikoval Mirko Romih. 
Na sliki: Branko Uršič prejem častno priznanje. Na otvoritvi v Cankarjevem domu mu je čestital tudi 
predsednik SRS Janez Stanovnik. Foto: R. GRCAR 

Dokončati zdravstveni 
dom in telefonijo 

Po mnenju članov izvršnega 
sveta in strokovnjakov s področja 
energetike pa je treba ljudi, 
predvsem individualne porabni
ke energije, ki nenadzorovano 
onesnažujejo zrak, prepričati, da 
je plin popolnoma varno, pred
vsem pa ekološko čisto in dokaj 
ceneno gorivo. Dvigniti jim je 
namreč treba ekološko zavest. 
To pa ne bo lahko. V organizaci
jah združenega dela za to poskr
bijo sanitarni inšpektorji, ki nad
zorujejo, zapovedujejo, kaznuje
jo in tako prisilijo delovno orga
nizacijo, da postopoma prehaja 
na ekološko čistejše energetske 
vire, poleg tega se uvajajo razno
razne filtre in čistilne naprave. 

Morda bi k dvigu zavesti na 
nek način lahko pripomogli tudi 
občinski organi z morebitno pre
povedjo gradnje novih kotlovnic 
in na ta način usmerjali občane 
na nov način ogrevanja, je bilo še 
rečeno na seji. Člani izvršnega 
sveta pa so tudi poudarili, da je 
teba bolje izkoristiti obstoječi to
plovod v Kamniku. 

Zdaj neracionalno trošimo to
plo vodo, ki vso toploto v glav
nem oddaja v zrak na poti do 
porabnikov. 

R O M A N A GRČAR 

Kakšen pomen ima v oktobru 
obravnavati polletne rezultate 
gospodarjenja v občini, so se 
vprašali člani občinskega komite
ja ZKS na zadnji seji. 

Sedaj bi morali že imeti na vo
ljo podatke o 9-mesečnem poslo
vanju. Zato so predlagali, da naj 
bi r bodoče dali v razpravo vsaj 
predhodne podatke za končano 
trimesečje. 

Ker polletni rezultati gospo
darjenja v naših gospodarskih or
ganizacijah kažejo, da smo skoraj 
v vseh kazalcih rasti pod republi
škim povprečjem (doslej je bila 
nekaj let rast naše proizvodnje 
nad republiškim povprečjem), bo 
treba temeljito raziskati vzroke, 
zlasti pa pogledati, kaj nam pri
našajo gospodarske naložbe. 
Razmisliti bi kazalo tudi o skup
nem financiranju (sovlaganju) 
v dobre, perspektivne proizvod
ne programe. Ne prek nekih ob
činskih skladov, pač pa na podla
gi neposrednega interesa. 

Na podlagi mnenja komisije za 
družbenoekonomske odnose pri 
OK ZKS so člani komiteja pod
prli predlog za čimprejšnje do
končanje dveh najpomembnejših 
naložb v družbenih dejavnostih 
oz. v gospodarski infrastrukturi: 
zdravstvenega doma in telefoni
je, ki je pomembna tudi z vidika 
razvoja informatike v občini. Po
udarili so tudi pomen strokovne
ga vodenja naložbe v PTT, saj 
gre trenutno za našo največjo na
ložbo. ^ , 

Po mnenju komisije za družbe
noekonomske odnose se mora 
predvideno zniževanje prispev
nih stopenj odražati v večjih či
stih osebnih dohodkih delavcev, 
ne pa z zmanjšano vrednostjo 
točke, kot so bili nekateri predlo
gi, povečevati poslovne sklade. 

Tudi krajevne skupnosti naj bi 
v okviru sprejetih programov na
menile del sredstev krajevnega 
samoprispevka za izgradnjo tele

fonskega omrežja, vendar je tre
ba pri tem upoštevati, da krajev
ne skupnosti lahko namenijo le 
sredstva, ki so jih določile s svoji
mi programi za ta namen, je po
udaril predsednik, občinske kon
ference SZDL. 

Prav je, da se pove, katere de
lovne organizacije in zakaj niso 
izpolnile svoje obveznosti do 
združevanja sredstev za gradnjo 
pošte in telefonije, so menili na 
seji.,In še, zahtevati je treba celo
vito bilanco sredstev skupne, 
splošne in izven proračunske po
rabe tako v občini, kot v republi
ki in federaciji. Tako bi se laže 
odločali, kje lahko družbeno re
žijo bistveno zmanjšamo. 

F. S. 

Spomin mrtvim 
V dneh pred prvim novembrom se bodo, tako kot vsako 

leto, zvrstile številne žalne slovesnosti pred spomeniki in gro
bovi na mnogih krajih v naši občini, kjer so dogodki iz naše 
zgodovine pomnik nam, ki živimo; že dolgo in še posebej danes 
bo to priložnost za obuditev zavesti, da žrtve niso bile zaman, 
priložnost za poklonitev tistim, ki so umrli zato, da bi mi živeli 
svobodni, brez okov, ponosni in neuklonljivi. 

Krajevne organizacije SZDL v sodelovanju s Krajevnimi 
organizacijami Z B vabijo na žalne slovesnosti 

v petek, 28. 10. 1988 
ob 9. uri pri spomeniku na Duplici, 
ob 10. uri pri spomeniku v Šmarci, 
ob 11. uri pri spomeniku v Rudniku. 
Ob 10. uri na pokopališču v Špitaliču, 
ob 11.30 na pokopališču v Motniku. 
Ob 15. uri pri spomeniku padlih v Stranjah, 
ob 16.15 pri spomeniku v Črni. 
Ob 16. uri pred spominsko ploščo na šoli v Nevljah. 
V nedeljo, 30. 10. 1988: ob 16. uri na Lokah 
V ponedeljek, 31. 10. 1988 
ob 16. uri na pokopališču na Žalah v Kamniku, 
ob 16.30 ob obeležju padlim v 1. svetovni vojni na Žalah 

v Kamniku, 
ob 11. uri pri spomeniku padlim v Komendi. 
V torek, 1. 11. 1988 
ob 9. uri pri spomeniku padlih borcev na Prevojah v Tu

hinju, 
ob 10. uri pri spomeniku v Gradišču. 

Uresničevanje programov 
samoprispevkov KS 
V tokratni številki Kamniškega občana v posebni prilogi 
spet objavljamo, kako se zbirajo in kako trosijo s samo
prispevkom zbrana sredstva v krajevnih skupnostih 
naše občine. 



Nadomestne volitve člana predsedstva SRS 
Občinska konferenca SZDL Kamnik želi opozoriti vse občane, da v teh dneh potekajo v naši 

občini temeljne kandidacijske konference za izvolitev člana predsedstva SR Slovenije in evidentira
nje možnega kandidata za člana predsedstva SFRJ iz SR Slovenije. Pregled nekaterih T K K . ki so še 
pred nami, posebej objavljamo. 

KS KAMNIK - MEKINJE 20. H). 1988, ob 18. uri v OŠ Mekinje 
CENTER 18. 10. 1988 ob 19. uri - SO, II. nad. 
NOVI TRG 20. 10. 1988 ob 19. uri - SENŠRM 
PEROVO 21. 10. 1988 ob 19. uri - SKG 
ZAPRICE 20. 10. 1988 ob 19. uri - SKG 

KS MOSTE 21. 10. 1988 ob 20. uri - OŠ Moste 
KS SMARCA 20. 10. 1988 ob 19. uri - Kulturni dom 
KS DUPLICA 18. 10. 1988 ob 18. uri - Dom 
KS MOTNIK 21. 10. 1988 ob 19. uri - Krajevni urad 
KS NEVLJE 20. 10. 1988 ob 19. uri - OŠ Nevlje 
KS KRIŽ 21. 10. 1988 ob 19. uri - Gasilni dom 
KS PODGORJE 21. K). 1988 ob 19. uri - prostori KS 
Občinska kandidacijska konferenca bo v ponedeljek, 24. oktobra 1988 ob 13. uri v veliki sejni sobi 

SO Kamnik. 

Jubilejno srečanje v Moravčah 
Septembra so se sestali v Mo

ravčah borci Šlandrova brigade 
ob 45-letniči njene ustanovitve, 
borci Zidanškove brigade in 
Kamniško-zasavskega odreda ter 
aktivisti kamniškega in litijskega 
okrožja. Sloje za veliko borčev
sko manifestacijo na območju, 
koder so borčevske tradicije še 
zelo žive in kjer se je Šlandrova 
brigada zadrževala dalj časa. 
Na slovesnosti je govoril častni 
občan domžalske občine Viktor 
Avbelj ter osvežil spomine na 

bojno pot Slandrove brigade. 
Šlandrova brigada je ob ustano
vitvi 6. avgusta 1943 na Šipku 
štela okoli 750 borcev, ki so bili 
razvrščeni v I. - Savinjski bata
ljon, II. - Zasavski in III. 
- Kamniški bataljon. Kar okoli 
400 borcev je bilo novincev, ki so 
jih partizanske enote mobilizirale 
v kamniškem in litijskem okrožju 
konec julija 1943, ko jih je hotel 
nemški okupator vpoklicati 
v svojo vojsko. Vojaško neizku
šenost in dejstvo, da je bilo nad 

polovico borcev neoboroženih, 
je brigadi otežilo izvedbo njene 
prve naloge, da se prebije na Do
lenjsko v sestavo X V . divizije in 
sodeluje v akcijah ob pričakovani 
kapitulaciji Italije. Štab Slandro
ve brigade (komandant Janko 
Sekirnik-Simon, politični komi
sar Mitja Ribičič-Ciril. načelnik 
štaba France Poglajen-Kranjc in 
namestnk političnega komisarja 
Josip Bcrkopec-Mišelj) je moral 
zaradi nevarnosti nemške hajke 
takoj po ustanovitveni slovesno
sti na Šipku ukazati premik bri
gade na Menino planino, kjer je 
začel s pripravami na njen odhod 
na Dolenjsko. 

O prehojeni bojni poti je dala 
obilo podatkov tudi priložnostna 
razstava v preddverju Partizan
skega doma, ki jo je pripravil dr. 
Miroslav Stiplovšek. V kultur
nem sporedu, ki so ga pripravili 
v Moravčah, so sodelovali god
beniki iz Moravč in Mengša, pev
ski zbor Tine Kos iz Moravč, fol
klorna skupina D K D Svoboda 
Mengeš, tamburaški orkester 
K U D Vrhpolje, recitatorji in 
drugi. 

M . B R O J A N 
foto. VID REPANŠEK 

Obilna ponudba novih znanj 
Cc je medobčinski sklad za izobraževanje de

lavcev na področju samostojnega osebnega dela 
dosedaj le vračal stroške obiskovanja tečajev, 
seminarjev in šol, bo odslej prešel v štirinajstih 
občinah ljubljanskega območja še med organiza
torje dopolnilnega izobraževanja delavcev pri 
obrtnikih. S tako obliko izpopolnjevanja znanj 
je pričel poskusno že spomladi za gostince in 
sicer v sodelovanju s Srednjo šolo za gostinstvo 
in turizem Ljubljana. S to šolo sedaj razširja 
sodelovanje, saj dodaja raznovrstnim krajšim in 
daljšim tečajem še več oblik šolanja ob delu. 

Poleg gostinskih delavcev bo sklad povabil 
k nekajdnevnim strokovnim tečajem v sodelova
nju z Narta studijem delavke iz frizerskih salo
nov, v sodelovanju z Inštitutom za varilstvo 
delavce, ki opravljajo najrazličnejša varilska de
la, v sodelovanju z delavsko univerzo Cene Štu-
par nekaj izbranih tečajev in v sodelovanju z Za
vodom za izobraževanje in kulturo Litija tudi 
nekaj tečajev in šol. O tem, kdaj in kje bodo 
potekali posamezni tečaji, bo sklad redno ob
veščal prek radia Glas Ljubljana (UKV 102,4 
megaherca), radia Trbovlje in generalno tudi 
v časniku Delavec v obrti, ki izhaja okrog 20. 
v mesecu. 

S K L A D KRIJE V CELOTI STROŠKE TE
ČAJEV, v nekaterih primerih tudi nadomestilo 
brutto osebnega dohodka. 

Ker že pišemo o tem, da postaja sklad za 
izobraževanje delavcev pri obrtnikih na ljubljan
skem območju tudi organizator namenskih teča
jev za izpopolnjevanje znanja zaposlenih v sa
mostojnem osebnem delu, še navedimo, da<jc 
sklad prosil osnovne organizacije sindikata de
lavcev v obrti po občinah, obrtna združenja in 
zvezo obrtnih združenj, da bi mu posredovali 
plane izobraževanja in druge dejavnosti, v kate
ri so vključeni tudi delavci pri obrtnikih, da bi 
jih lahko uvrstil v letni programski in finančni 
plan. Do seje predsedstva in komisije za izobra
ževanje v začetku septembra je prejel le najavo 
sekcije cementninarjev, da bo pripravila semi
nar v Grosupljem. 

Delavci v občinah Grosuplje, Hrastnik, 
Kamnik, Kočevje, Litija, Logatec, Ribnica, Tr
bovlje in Zagorje lahko po predhodnem skup
nem dogovoru na račun sklada organizirajo 
prek svoje OO ZŠ ogled ali pa izvedbo kultur
nih prireditev. 

STANE JESENOVEC 

• Skupno zasedanje zborov občinske skupščine 

Odrekajmo se vsi 

RADIO GLAS 
LJUBLJANE 
MED LJUDMI 
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V NAŠI 
OBČINI 
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Ljubljana, Kopitarjeva 2 
tel.: 061/325-496, 325-494 

STUDIO: 329-944 
328-954 

I Z V I H E N IN P O S E B E N G L A S B E N I S P O R E D 
B R E Z N A P O V E D O V A L C E V , P R O G R A M V O D I J O 
N O V I N A R J I . 

O D D A J A M O N A U K V 102,4 in 105,1 M H z 
S T E R E O V ŽIVO 

KITAJSKA A K U -
PRESURA, E L E K -
TROSTIMULACIJA 
in MOKSIBUSTIJA, 
dr. Škerlec, Kamnik, 
tel. 831-467. 

Trisobno stanovanje, 83 
kv. m., z dvema balkano-
ma prodam ali zamenjam 
za hišo ali hišo v gradnji 
oziroma jo kupim. Tel. 
831-121, int. 311, do
poldne. 

Več kot štiriurna skupna seja 
vseh treh zborov občinske skupš
čine je prav na koncu prinesla 
največ strinjanja in podpore vseh 
delegatov. Ore predvsem za pod
poro kamniške skupščine sloven
skemu vodstvu pri izvajanju nje
gove sedanje odločne in enotne 
politike, pri kateri naj vztraja še 
naprej in naj ne popusti pod raz-
noraznimi pritiski. Kamniški de
legati so še en primer pooseblja
nja in enotnosti slovenskega na
roda s svojo vlado oziroma vod
stvom in ne obratno, kot mu ho
čejo nekateri dokazati. 

Manj enotnosti, čeprav tudi ne 
kakšnih večjih polemik in kon
fliktov, pa je bilo pri zagotavlja
nju občinske politike oziroma 
uresničevanju v resoluciji zastav
ljenih ciljev. V krajevnih skupno
stih so se le stežka sprijaznili 
z dejstvom, da bo treba najprej 
rešiti prednostne naložbe v obči
ni (pošto bo po novem predlogu, 
ki so ga sprejeli na tokratni seji 
delegati vseh zborov, sofinanci
ral tudi Sklad stavbnih zemljišč), 
šele potem bodo prišle na vrsto 
ostale naložbe. Jasno pa je, da je 
želja in potreb v vseh krajevnih 
skupnostih še veliko. Naložbo 
v telefonijo je namreč treba čim
prej dokončati in jo seveda tudi 
finančno pokriti. Zmanjkalo pa 
je kar 640 milijonov dinarjev, ki 
jih niso plačale domače delovne 
organizacije. Vsekakor zaradi 
znanih občasnih likvidnostnih te
žav. Samoupravni sporazum 
o razširitvi telefonskih zmogljivo
sti na področju naše občine ozi
roma telefonske centrale za lelo 
1986- 1990 pa so podpisali Sklad 
stavbnih zemljišč. Podjetje za 
P I T promet Ljubljana in Ob
močna samoupravna interesna 
skupnost za PIT promet Ljub
ljana. 

Naložbo v telefonijo je seveda 
treba dokončati, zalo je izvršni 
svet na skupnem zasedanju dele
gatom vseh zborov predlagal, da 
sprejemajo predlog, da manjka
joči denar združijo podpisniki 
sporazuma, če še niso poravnali 
svojih obveznostih, dodali pa n.ij 
bi še sredstva nadomestila za 
uporabo stavbanih zemljišč in 
SIS materialne proizvodnje, del 
zbranega denarja iz krajevnih sa
moprispevkov (0,9 odstotka je 
v večini KS namenjenih za telefo
nijo) in prispevke telefonskih na
ročnikov. Za telefonske kable 
naj bi organizacije združenega 
dela. sklad stavbnih zemljišč in 
sisi materialne proizvodnje dali 
po 300 milijonov dinarjev. 

Delegati so sprejeli ponujeni 
predlog s pripombo, ki jo je po
slala konferenca delegacij Stola. 
Njihov delegat je na seji namreč 
dejal. da se delavci zavedajo nuj
nosti razširitve poštnih zmoglji
vosti v Kamniku. Vendar pa se 
tudi zavedajo, da so za to potreb
na ogromna sredstva, ki jih bodo 
vsak dan težje izločali iz lastne 
akumulacije. Prav zato odločno 
zahtevajo izpolnitev nerealizira
nih obveznosti drugih delovnih 
organizacij, preden se črpajo 
sredstva sisov materialne proiz
vodnje. Delavci Stola so namreč 
proti temu. da bi nekateri prispe
vali dvakrat - s sredstvi iz spora
zuma., združenimi iz. čistega do
hodka in preko prispevnih sto
penj sisov materialne proizvod
nje (za to namenjena sredstva pa 
bi šla iz dohodka delovne organi
zacije). Stolovi delavci, na seji pa 
so jih podprli tudi delegati vseh 
treh zborov občinske skupščine, 
tako vztrajajo na realizaciji nepo
ravnanih obveznosti, šele nato pa 
so pripravljeni na dodatno finan
ciranje tudi iz sisov materialne 
proizvodnje. Delegati so zahte
vali, da do naslednje seje izvršni 
svet pripravi poročilo o tem. kdo 
omenjenih obveznosti (združeva
nja sredstev iz čistega dohodka. 

po sporazumu) ril poravnal, dele
gati teh delovnih organizacij pa 
naj poljem na tej isti seji povedo, 
zakaj njihove delovne organizaci- • 
je niso plačale prispevka. 

Podoben primer se je pojavil 
pri predlogu o prelivu sredstev iz 
komunalno cestne skupnosti (za
radi omejitvenih zakonov in pre
velikih prilivov so imeli v zadnjih 
mesecih 21 odstotkov blokiranih 
sredstev) v financiranje komu
nalne ureditve novega zdravstve
nega doma. Za čimprejšnje do
končanje te naložbe pa bi uvedli 
tudi novo prispevno stopnjo (za 
1 odstotek višjo od prejšnje). 

Na ta način hi za drugo leto 
nedokončane prednostne nalož
be financirali z novim načinom 
zbiranja sredstev iz prispevno 
stopnje (iz dohodka delovne or
ganizacije, ne več iz čistega do
hodka). 

»Prosjačenja smo se naveličali. 
Delovne organizacije so iz čiste
ga dohodka za zdravstveni dom 
zelo neredno dajale denar. Če bi 
s tem načinom zbirali sredstva 
tudi v drugem letu. bi to pomeni
lo 300.-000 dinarjev na delavca, in 
to iz kakovostnih sredstev delov
ne organizacije, iz čistega dohod
ka. Nov način, ki smo ga predla
gali sedaj, seveda v veri. da hi bil 
čim manj boleč za gospodarstvo 
pa posega v dohodek, s čimer se 
strinja tako občinski odbor go
spodarske zbornice, podporo pa 
smo dobili tudi v krajevnih skup
nostih in družbenopolitičnih or
ganizacijah. Nov način, ki je po 
svoje izviren, financiranja že za
četih naložb smo poiskali šc pred 
začetkom novega leta, da bi si 
zagotovili dokaj zanesljiv vir 
sredstev za čimprejšnjo dokonča
nje zdravstvenega doma in po
šte«, 'je dejal na seji predsednik 
izvršnega svetaJanko Gedrih. 
• Delegati so njegov predlog 
sprejeli, ponovno s pripombo, ki 
sta jo predlagali konferenci dele
gacij Svilanita in Stola. Ta pa 
pravi, da delavci sicer podpirajo 
predlog uvedbe enoodstotnega 
povečanja prispevne stopnje za 
komunalno skupnost, ki bi omo
gočilo izgradnjo zdravstvenega 
doma s pomočjo vseh delavcev, 
ki te storitve tudi koristijo. V tej 
spremembi financiranja delavci 
Stola, Svilanita in šc koga vidijo 
predvsem znižanje obveznosti 
združevanja v naslednjem letu. 
Pa tudi pospešitev izgradnje za
radi inflacije. Ne strinjajo pa se, 
da se ta prispevek uvede, dokler 
svojih obveznosti ne poravnajo 
vse delovne organizacije v Kam
niku, saj po njihovem mnenju za 
boljši zdravstveni standard vseh 
občanov ne morejo plačevati sa
mo nekateri delavci. Predstavnik 
Stola je na seji šc dejal, da bodo 
v njihovi delovni organizaciji za
dolžili poslovodne delavce, da 
pred izpolnitvijo neporavnanih 
obveznosti drugih, ne bodo do
volili izplačevanja s sporazumom 
dogovorjenih obveznosti za dose
danjih devet mesecev.. 

Konferenca delegacij Stola, 
z njo pa so se strinjali vsi ostali, je 
tako predlagala, da se sprejme 
eno-odstotno povišanje prispev
ne stopnje za samoupravno ko
munalno cestno skupnost le pod 
pogojem, da do prvega januarja 
prihodnjega leta kamniške delov
ne organizacije poravnajo vse 
obveznosti. V nasprotnem pri
meru sprejeta obveznost poviša
ne prispevne stopnje v prihod
njem letu preneha veljati. 

Delegati so na skupnem zase
danju tudi soglasno sprejeli Sto
lov predlog, da do naslednje seje 
skupščine delegati delovnih orga
nizacij, ki še niso izpolnile svojih 
obveznosti, poročajo o konkret
nih vzrokih za to. 

Predstavnikom krajevnih 
skupnosti, ki so na seji izrazili 
dvom, da bodo krajevne skupno

sti, ki niso imele samoprispevka 
(prav južni tlel občine pa bo za' 
izgradnjo krajevnega kabelskega 
omrežja najprej na vrsti), kljub 
temu prišle do telefonov, so 
predstavniki občinskih organov 
na seji odgovorili, da bodo tele
fonski naročniki v teh krajevnih 
skupnostih denar za omrežje mo
rali zbirati sami. oziromma uvesti 
samoprispevek za te namene. 

Na seji je bilo izrečeno tudi 
mnogo kritike na račun slabega 
položaja družbenih dejavnosti, 
saj se strahotne izgube pojavljajo 
tako v zdravstvu, socialnem skrb
stvu, šolstvu zaradi rigoroznega 
in nerazumljivega omejevanja 
porabe., Oglasila se je delegatka 
iz šole in povedala, da je obreme
njenost kamniških učiteljev pri
peljana do skrajne meje. pred
vsem pa je večja kot v republiki. 
Zaradi zakonskih omejitev prili
vov sredstev, in čedalje večjih ma
terialnih stroškov bo očitno treba 
še bolj obremeniti starše, kar pa 
pomeni le neupravičeno in v naši 
socialistični družbi nesprejemlji-
vo socialno diferenciacijo med 
otroki. 

»Glede na začasno financira
nje na področju družbenih dejav
nosti bo treba še skrhneje sprem-
ijati si,mje na tem področju, še 
posebej v zdravstvu in izobraže
vanju. Prav tu se zavzemamo za 
tekoče in dovplj fleksibilno fi
nanciranje vsaj zagotovljenih 
programov, s poduarkom na pri
merljive osebne dohodke zapo
slenih V gospodarstvu občine. 
Takoj pa bi veljalo pristopiti tudi 
k racionalnejši organiziranosti 
posameznih nosilcev (pručiti 
možnosti skupnih služb po po-
dročjih. zmanjšanje števila zapo
slenih na teh delih in večja pove
zanost).« To je mnenje občinske 
konfernec SZDL, s katerim so se 
strinjali vsi delegati. Racionalne
je bi veljalo izpeljati tudi organi
ziranost v občinski upravi, kjer je 
financiranje tudi omejeno. Ena
ko velja za vse proračunske upo
rabnike. Da gre gospodarstvu 
slabo in da se je treba prilagajati 
zaostrenim razmeram, so delega
ti ugotavljali tudi pri sprejemanju 
analize izvajanja resolucije 
0 uresničevanju družbenega pla
na v prvem polletju. 

Delegati so na seji sprejeli še 
odlok o organizaciji in delovanju 
civilne zaščite v občini, odlok 
o javnem redu in miru. aneks 
k dogovoru o usklajevanju davč
ne politike, poročilo o zbranih 
ter razporejenih sredstvih samo
prispevka ter drugih sredstvih 
krajevnih skupnosti naše občine 
za obdobje 1.5. 1986 do 30. 6. 
1988 in pobudo za spremembo 
samoupavnega sporazuma 0 te
meljih plana samoupavne stano
vanjske skupnosti občine Kam
nik za odbodje 1986-1990. 

R O M A N A GRČAR 

Iščem varstvo za enolet
nega otroka, Grzinčič, 
Zapricc 10, Kamnik. 

Obvestilo 
Cenjene potrošnike in kra

jane Stahovice in okolice ob
veščamo, da bo trgovina 
v Stahovici po dolgih letih za
prla svoja vrata v soboto, 11.' 
10. 1988. 

Trgovino bo zasebnik 
adaptiral in opremil in bo 
kmalu zopet odprta. 

Vsem dolgoletnim spošto
vanim potrošnikom, kraja
nom, izletnikom, prijateljem 
se A B C Pomurka, TP »Koč-
na«, T O Z D MP, zahvaljuje 
za izkazano zaupanje; želi
mo, da nas še naprej obisku
jete v našem Marketu 
Stranje. 



• Problemska konferenca o razvoju vzgoje in izobraževanja 

Učitelje smo preveč 
obtežili 

»Zakaj delavci v tovarnah 
s štrajki skoraj vedno dosežejo 
Svoje — predvsem povišanje 
plač, seveda? Zato, ker vpijejo, 
odločno zahtevajo, pokažejo pe
sti, če je treba. Prosvetni delavci 
Pa naj vedno vse razumemo, po
puščamo, se sprijaznimo...« je 
ia glas razmišljala učiteljica po
leg mene na konferenci prosvet
nih delavcev kamniške očbine. 
Predvsem zato, ker po triurnem 
Pregovarjanju z občinskimi pred
stavniki oblasti in predstavniki 
strokovnih služb občinske izo
braževalne skupnosti na svoje 
zahteve po povišanju plač in čim
prejšnjem izboljšanju material
nega stanja šol prosvetni delavci 
se niso dobili jasnih odgovorov in 
oprijemljivih obljub. 

Učitelji so se na probleniski 
konferenci o razvoju vzgoje in 
izobraževanja v občini zbrali na 
dan prosvetnih delavcev. Nič kaj 
rožnati časi se ne pišejo šolni
kom. Ne le, da imajo slabe de
lovne pogoje tako oni kot tudi 
učenci oziroma dijaki y ampak 
s svojo slabo plačo in apatijo, ki 
nastaja zaradi tega v teh krogih, 
nestimulativno vplivajo tudi na 
naše šolarje. Ti pa naj bi polni 
znanja čimprej rešili naše gospo
darstvo! Le kako? 

Kamniški šolniki se torej na 
svoj dan. dan prosvetnih delav
cev, niso zbrali zato, da bi pro
slavljali, ampak da bi vse občin
ske dejavnike opozorili na skraj
no slab položaj in motnje v finan
ciranju osnovnega šolstva. Na 

glas so kot očitek občinskemu 
vodstvu izrazili tudi domnevo, da 
izgube v drugih družbenih dejav
nostih pokrivajo na račun krnje-
nja osnovnošolske dejavnosti. 
O vseh problemih, predvsem pa 
o slabem materialnem položaju 
šol v občini, krnjenju oziroma 
skoraj popolni ukinitvi interesnih 
dejavnosti v osnovnih šolah in 
nenazadnje tudi o mizernih oseb
ni dohodkih bodo, kot so sklenili 
na omenjeni konferenci, kamni
ški šolniki spregovorili tudi na 
seji občinske skupščine. Slednja 
je namreč po ustavi odgovorna za 
financiranje oziroma zagotavlja
nje osnovnih programov v šolah. 

Kamniški prosvetni delavci so 
na problemski konferenci izpo
stavili tudi zahtevo po racional
nejšem organiziranju interesnih 
skupnosti, posebno izobraževal
ne, ki naj bi imela tako kadrov
sko zasedbo, da bo kos nalogam 
v vse bolj zapletenih gospodar
skih gibanjih, da bo sposobna vo
diti, usmerjati in planirati uspeš
no poslovanje šol. Poleg tega 
mora po mnenju prosvetnih de
lavcev občinska strokovna služba 
izobraževalne skupnosti v bodo
če že pri pripravi gradiv sodelo
vati z uporabniki in izvajalci. Us
klajevanje naj namreč poteka 
v fazi priprav gradiv, ne pa na 
skupščini pri sprejemanju doku
mentov. Ne glede na zaostren 
položaj v gospodarstvu po mne
nju kamniških učiteljev dogovor
jenih programov občinske izo
braževalne skupnosti ne bi smeli 
krčiti, ampak je potrebno poiska

ti drugačen način zagotavljanja 
sredstev z neposrednim sodelo
vanjem združenega dela v Kam
niku. Nenazadnje pa omenimo še 
zahtevo, ki je vsekakor najbolj 
izžarevala in zaradi katere so se 
kamniški prosvetni delavci tudi 
zbrali. Zaradi velikega zaostaja
nja njihovih osebnih dohodkov 
za dohodki v gospodarstvu so na 
seji zahtevali tolikšen priliv sred
stev, da bodo storili vse, da bi 
zadovoljili kar največ njihovih 
potreb in zahtev. Po nekaj več 
kot triurni razpravi je bil na ta 
način končan še en primer naše
ga načina reševanja problemov. 

Ob osemnajsti uri se je v pro
storih osnovne šole Frana A l 
brehta, kjer je bila dopoldne ta 
dramatična seja, začel kulturni 
program z nastopom gledališke 
umetnice Jcrce Mrzel in glasbe
nimi točkami učiteljev Glasbene 
šole. 

R O M A N A GRČ A R 

V začetku oktobra je Občinski štab za teritorialno obrambo Kamnik izvedel usposabljanje pripadnikov 
v svojih enotah. Preverili so mobilizacijsko sposobnost pripadnikov ter poznavanje taktičnih postopkov. 
Kljub izredno težkim razmeram (dež. noč, mraz), so vojaški obvezniki pod vodstovm starešin prikazali 
veliko moralno zavest in visoko stopnjo psiho-fizičnih kvalitet in za svoje izvajanje dobili visoko oceno 
spremljevalcev. Posebna pohvala gre tudi sodelujočim civilnim strukturam na vaji, predvsem pripadni
kom narodne zaščite Črna in Tunjice. 
S tem so sodelujoči na vaji pokazali svojo pripra vljenost in usposobljenost za izvajanje namenskih nalog. 
Foto: S. SIMŠIČ JOZFAKKO 

^ Etinih 65 let 

Veliko povpraševanja 
po ozimnici 

Planinka začasno 
zaprta 

Od likvidacijskega upravitelja Silva Učakarja smo izvedeli, 
da bo restavracija Planinka, sestavni del (bivše) delovne orga
nizacije Planinka, ki je trenutno še v likvidacijskem postopku, 
od sredine oktobra naprej zaprta zaradi nujnih adaptacijskih 
del. 

Na podlagi javnega razpisa o oddaji restavracije v najem, je 
bil izbran zasebnik, ki je najemno pogodbo podpisal za trideset 
let. Igor Mihelj, novi najemnik Planinke, je že uveljavljen, 
predvsem pa priznan gostinski delavec, saj je bila organizacija, 
ki jo je vodil pred tem - Tabor Grosuplje, tozd Polževo, prav 
po njegovi zaslugi pet let zapored najboljša gostinska delovna 
organizacija. Restavracija Planinka v Kamniku bo zaprta pred
vidoma do 1. decembra. Novi najemnik bo moral urediti 
fasado, najnujnejše v kuhinji in ostalih gostinskih prostorih, da 
bodo higiensko in tehnično neoporečni. Naredil pa bo tudi 
centralno kurjavo, ki je do sedaj ni bilo. 

R. GRČAR 

Nič ni lepšega in bolj spodbud
nega kot podatek, da ljudje ceni
jo in radi kupujejo tvoje izdelke. 
Čeprav bi imeli v Eti vsekakor 
vzrok za proslavljanje, kakšnih 
večjih slovesnosti oh petinšestde-
setletnici ne bodo imeli. Sicer pa 
so trenutno v največjem zagonu 
in tudi sedanje stanje v družbi ne 
daje ravno spodbude za proslav
ljanje. Torej, čas kislih kumaric 
— kot rečemo novinarji obdobju 
poletnih, lahkotnejših tem — je 
minil, prišlo pa je obdobje ozim
nice in Etinih pravih kislih kuma
ric ter vseh ostalih dobrot, po 
katerih je znana ta delovna orga
nizacija. 

Z vsakoletno akcijo prodaje 
ozimnice je Eta začela že s pet
najstim septembrom. Njihovi 
znani paketi takoimenovane ma
le in velike ozimnice so na voljo 
v vseh večjih trgovinah z živili, 
uveljavljena pa je tudi prodaja 
prek sindikata, kjer so Etini pro
izvodi za deset do petnajst od
stotkov cenejši. Cene paketov 
male ozimnice, kjer je na primer 
šest kozarcev njihovih kislih do

brot, kompotov ali delikatesnih 
izdelkov, se tako vrstijo od 
13.5000 dinarjev pa do 21.000 di
narjev, velika ozimnica, kjer je 
vsakega po malo, pa stane 30.000 
dinarjev. Prek sindikata je mož
no plačati tudi na obroke. Pov
praševanje po Etinih izdelkih je 
po besedah direktorja Alojza 
Franca letos še posebej veliko. 
Vzroki so tako v letošnjem suš
nem obdobju, ko je na domačih 
vrtovih zraslo občutno manj ne
katerih povrtnin, kot tudi v stra
hu pred nenehnimi podražitvami 
in težnji kupcev, da se čimprej in 
po čimbolj ugodni ceni založijo 
za zimo. 

Sicer pa se nekoliko slabša se
zona pozna tudi v delovni organi
zaciji. Kumaric so odkupili in se
veda tudi vložili kar 40 odstotkov 
manj kot so načrtovali, rdeče pe
se, za katero je med kupci še 
posebno zanimanje, bodo vložili 
kar za 45 do 50 odstotkov manj. 
Tudi kislega zelja bo letos v Eti le 
80 odstotkov načrtovanih ko
ličin. 

Izpad pa je občuten tudi v pro

izvodnji paradižnikovega kon
centrata, kjer je letošnja proiz
vodnja po besedah direktorja kar 
razpolovljcna. Pri paprikah in 
ostalih vrtninah bo proizvodnja 
v normalnih količinah. 

Eto pa poznamo tudi po izvrst
nih delikatesah, spomnimo naj 
vas le na njihove rakce, polže, 
školjke. Prav svoj dopolnilni pro
gram, kot ga imenujejo, namera
vajo še bolj razširiti. Tako bodo 
šli že letos v prodajo posebni dre-
singi in omake v novi embalaži. 
Tudi Etine kečape bomo kmalu 
kupovali v steklenkah, v katerih 
se v nasprotju od plastične emba
laže občutno podaljša obstojnost 
izdelka. 

Etina dolgoletna usmerjenost 
na izdelavo kakovostnih, brez 
konzervansov pripravljenih kislih 
dobrot in delikates, se je izkazala 
za pravilno. Kaže se tako po po
slovni uspešnosti doma in v tuji
ni, saj so na primer izvoz na zah
tevno konvertibilno tržišče od la
ni povečali kar za 350 odstotkov. 

R O M A N A GRČAR 

Ke mosti k se osamosvaja 
Na zadnji seji občinskega od

bora med"hčinske gospodarske 
zbornice so med drugim spreje
mali tudi stališča v zvezi s status
nimi spremembami v Donitovem 
tozdu Kemostik, ki ima sedež 
v naši občini. 

Ta petdesetčlanski kolektiv je 
Po proučitvi študije, ki jo je izde
lal mariborski Inštitut za ekono
miko, organizacijo in informati
ko, pokazal resno in pretehtano 
namero, da se izloči iz delovne 

"Organizacije Donit in ustanovi 
enovito delovno organizacijo Ke : 

niostik v Kamniku. Za ta korak 
So se po besedah direktorja Mar
ka Štebeta odločili predvsem za
radi razhajanja z dolgoročnimi ci
lji delovne organizacije Donit, 
neučinkovite organiziranosti 
skupnih funkcij in različnih pro
dajnih poti. Tudi fazna poveza
nost je bila majhna ali nikakršna. 
Proizvodni programi so zelo raz
lični, razhajajo pa se tudi v po-
vsem različni poslovni strategiji. 

Direktor je na seji o b č i n s k e g a 
odbora M G Z tudi poudaril, da 
v njihovem kolektivu želijo usta
noviti fleksibilno, trgu prilagod
ljivo delovno organizacijo, ki bo 
delavcem in družbi nasploh daja
la več. Predvsem pa bodo v bo
doče več pozornosti posvetili raz-
vojni in tržni funkciji, predvsem 
Marketingu, ki so ga v delovni 
organizaciji do sedaj zanemarjali, 
saj ima Kemostik proizvode za 
trg, v ostalih Donitovih tozdih pa 
izdelujejo v večini polizdelke. 

»Skušali bomo zmanjšati stro
ške poslovanja, dvigniti raven in 
kakovost strokovnih opravil. 
Ocenjujemo pa tudi, da glede na 
naš razvoj lahko postanemo eden 
najmočnejših proizvajalcev lepil 
na našem tržišču,« je dejal na seji 
Marko Štebe. 

Sicer pa je glede na barvitost 
posameznih členov Donit zelo 
neenotna združba in je po eni 
strani bolj podobna sozdu kot de
lovni organizaciji. Zato ni bilo 
slučajno, da so se prvi odcepili že 
pred devetimi leti, in sicer je bil 
to kamniški tozd Svit, pred peti : 

mi leti pa še Tesnila iz Velike 
Loke. 

V Donitu se na Kemostikov 
predlog uradno še niso odzvali, 
čutiti pa je, da hočejo stvari malo 
zavleči, je na seji dejal direktor 
Kemostika. Poudaril pa je, da se 
v njihovem tozdu popolnoma za
vedajo odgovornosti, ki jo zahte
vajo taki postopki in meni, da 
bodo s' takim pristopom odcepi
tev tozda uspešno speljali in obe
nem zagotovili tudi nemoten dol
goročni razvoj Kemostika. 

Roman Štebe je dodal, da se 
zaveda, da so v današnjem času 
integracije v stroki, že zaradi iz
menjave informacij, kljub vsemu 
potrebne in da si zato želi še na
prej ostati v sozdu Kemija, kjer 
so bili sedaj vključeni posredno, 
prek Donita. 

Desetletno članstvo, če tako 
rečemo, v Donitu se je torej za 
Kemostik izkazalo kot neuspeš
no, Kemostik je v razvoju celo 

nekoliko nazadoval (proizvodnja 
je padla, manj zaposlenih, maj
hen investicijski razvoj). To sedaj 
skušajo nadoknaditi z novim pri
stopom, med drugim tudi z zazi
dalnim načrtom, ki jim omogoča 
razvoj firme. 

Za Donitom so vedno zaosta
jali le za korak, vendar pa so 
sedaj ambicije Kemostikovega 
vodstva in ostalih delavcev večje. 

O osamosvojitvi se bodo de
lavci Kemostika na referendum-
du odločali sredi prihodnjega 
meseca. Tudi občinski odbor me
dobčinske gospodarske zbornice 
Kemostik pri njegovih prizadeva
njih v celoti podpira, je bilo še 
rečeno na zadnji seji. 

Na zadnji seji občinskega od
bora medobčinske gospodarske 
zbornice so predstavniki kamni
škega gospodarstva razpravljali 
tudi o uktepih za zmanjšanje 
splošne in skupne porabe glede 
na posledice intervencijske zako
nodaje, zaradi katere je bilo 
v kamniški občini nedavno bloki
rano preko dve milijardi sred
stev. Prispevna stopnja iz bruto 
osebnega dohodka se je zato zni
žala za 4,76 odstotka in bo po 
novem zbirna prispevna stopnja 
le 37,28 odstotkov. Po besedah 
predsednika izvršnega sveta Jan
ka Gedriha je to ena najnižjih 
prispevnih stopenj v republiki. 
Od začetka tega meseca bi v naši 
občini torej lahko za osem od
stotkov zvišali neto osebne do
hodke, seveda pa se v delovnih 
organizacijah lahko odločijo za 

znižanje vrednosti točke in del 
presežkov tako namenijo za aku
mulacijo. Na ta način povečana 
akumulacija oziroma njen del bi 
se po predlogu občinskega odbo
ra medobčinske gospodarske 
zbornice namenil za investicije 
na področju skupne porabe v ob
čini. To bi bil torej nov način 
zbiranja denarja za skupne nalož

be (iz B O D , nič več iz CD), saj 
se je samoupravno sporazumeva
nje izkazalo za neučinkovito. No
vo usmeritev za zbiranje denarja 
za zdravstveni dom in pošto (kar 
pa ne bo pomenilo nikakršnih 
novih obremenitev, kot so se 
zbali nekateri) je podprla tudi 
zbornica. 

R O M A N A GRČAR 

Marinka in Vlado Slatnar z Novega trga že nekaj let v vrtu za hišo 
gojita izvrsten paradižnik,katerega posebnost je tudi v tem, da obrodi 
sadove velikosti 19 krat Mf cm, ali težke od kg do 1,65 kg. Seme sta 
dobila iz Nemčije, sedaj pa iz najlepših in najtežjih paradižnikov 
pridobivata seme in ga posejeta marca meseca. Zanimalo nas je, 
kako pridelata tako žlahtne sadove. Zaupala sta, da je veliko odvisno 
od vremena, kajti paradižnik ima rad veliko vlage in sonca. Zemljo 
pognojila z domačim zajčjim in kokošjim gnojem, najbolj je sipini 
kompost, ne uporabljata umetnih gnojil, ne škopiv. Pomembno je 
tudi pravilno trganje poganjkov, saj je najbolje, da ostane samo 
glavni vrh. 
Da ne bo kdo misli, da Slatnarjeva te okusne paradižnike namenjata 
za prodajo. Nikakor ne, gojita ga za hobi, jim pa še kako prav pride 
v gospodinjstvu, kar nekaj pa ga podarita znancem in prijateljem. 

VERA MEJAČ 

OBVESTILA 

Sklicujem 1. sestanek ini
ciativnega odbora Sloven
ske kmečke zveze na ob
močju občine Kamnik. 
Sestanek bo 29. oktobra 
1988 ob 9. uri v sejni dvo
rani skupščine občine 
Kamnik. Na sestanku bomo 
osvetlili pravila Slovenske 
kmečke zveze, naše dose
danje delo in delo v prihod
nje, predvsem pa se bomo 
dogovorili o organiziranju 
Slovenske kmečke zveze 
na območju naše občine. 
Želim, da pridete na sesta
nek polni svežih idej in 
predlogov in da se ga tisti, 
ki se ukvarjate s kmetij
stvom, udeležite v čim več
jem številu. 

Član odbora 
Zveze slovenske 
kmečke mladine 

Janez Jeretina 

Želite sodelovati v Sloven
ski kmečki zvezi? Vabimo 
vas na ustanovni občni 
zbor za ustanovitev kmeč
ke zveze za Tuhinjsko doli
no. Dobimo se v nedeljo, 
23. oktobra 1988, ob 14. uri 
v dvorani kulturnega doma 
v Šmartnem. 

Vabi iniciativni odbor 

MATIČNA KNJIŽNICA KAM
NIK organizira za predšol
ske otroke, od 4. leta dalje 
vsako prvo sredo v mesecu 
od 17. do 18. ure URO 
PRAVLJIC v prostorih 
knjižnice. Vstopnine ni! 
VABLJENI! 

S M U Č A R S K A GIM
NASTIKA 
za vse občane Kamnika, ne 
glede na starost in spol, 
pod strokovnim vodstvom 
članov sekcije strokovnih 
kadrov pri SK Kamnik, bo 
tudi letos vsak torek od 
20.30 do 22. ure v telovad
nici Srednješolskega cen
tra Rudolf Maister. Vadba 
je brezplačna. Vljudno vab
ljeni! 

ZTKO Kamnik 

SERVIS 
B IROMEHANIKA 
- E L E K T R O N I K A 
Andrej Uran, Motnik 23, tel. 
733-136. Obveščam cenje
ne stranke, da imam spre-
jemnico na Parmovi 
2 v Kamniku odprto vsak 
dan od 6.30 do 14.30. Poleg 
popravil vseh pisarniških 
strojev, vam nudim tudi 
razmnoževanje in fotokopi
ranje po izredno ugodnih 
cenah. 



Skupnost socialnega skrbstva 

i čez glavo, denarja premalo 
Močno smo že zabredli v kri

zo, zato niso nič čudni čedalje 
pogostejši klici po zagotovitvi 
večje socialne varnosti, pred
vsem mejnih skupin v družbi. Če
dalje bolj bode v oči tudi dejstvo, 
da je danes čedalje več takih, ki 
si z osemurnim delom ne zagoto
vijo dovolj za preživetje. Ti in pa 
novi in novi nezaposleni, med 
njimi je vse več mladih, ki iščejo 
prvo zaposlitev, se iz dneva v dan 
pojavljajo s prošnjami o dodat
kih, pomoči, začasnih denarnih 
nadomestilih na Centru za social
no delo. 

Najaktualnejše pa so v zad
njem času prošnje za oprostitev 
participacije v zdravstvu, ki jih 
na Center naslavljajo predvsem 
socialno šibke družine. 
»Teh je v naši občini relativno 
kar dosti, glede na zadnje podat
ke je prošnjo za oprostitev parti
cipacije poslalo že 417 družin. 
Začasne finančne pomoči, ki so 
nezaposlenim iskalcem zaposli
tve kot tudi nezaposljivim edini 
vir preživljanja, se zaenkrat gib
ljejo v mejah normale, ni poseb
nega odstopanja. Vse večji pa je 
pritisk tistih mejnih skupin, ki 
sicer niso upravičene za otroški 
dodatek, v sedanji draginji pa 
prosijo za plačilo šolske prehrane 
in podaljšanega bivanja otrok 
v šoli. Slednje se je namreč tudi 
nerazumno podražilo in marsika
tera družina z dvema, tremi otro
ci, pa četudi zaslužita oba od 
staršev, ne zmore več teh stro
škov. Naše osnovno šolstvo torej 
še zdaleč ni več brezplačno,« je 
povedala vodja Centra za social
no delo Ivanka Jerman in pouda
rila, da so predvsem taki pojavi 
indikator resnega stanja v družbi. 

Otroških dodatkov je bilo do 
sedaj (lansko stanje 30. 9.) 1864 
glede na število otrok, kar pome
ni 751 družin. Letos maja je bilo 
družin že 773 in 1863 otrok. Ni 
izrazitega prehoda pri samih 
otroških dodatkih. Od omenje
nih 1863 otrok jih 651 dobiva do
datke izven Slovenije. Čistih 
kmečkih družin pa je od 773 le 
39. 

Ob teh podatkih nam je vodja 
Centra za socialno delo še ome
nila, da je v avgustu za izplačila 
denarne pomoči otrokom oziro
ma za otroške doklade zmanjka
lo denarja. Center torej začasno 
ni mogel refundirati izplačanih 
otroških doklad delovnim orga
nizacijam. Vprašati se moramo, 
je poudarila Ivanka Jerman, koli
ko je smiselno zmanjševanje pri
spevne stopnje. Delovnim orga
nizacijam res ostane nekaj več 
dohodka, vendar pa se jim, kot 
smo pokazali na primeru, verjet
no pa je v drugih družbenih de

javnostih podobno, to na nek na
čin maščuje. Krog se v vsakem 
primeru vedno nekje sklene. 

»Mislim, da je vprašljivo tudi 
prelivanje sredstev med sisi. Pa 
ne le to. Marsikaj je še narobe 
v naši socialni politiki, predvsem 
zato. ker smo to področje našega 
življenja vedno dajali na stran. 
Morda smo na nek način hoteli 
prikriti, da taki problemi obstaja
jo tudi v naši družbi. Na tem 
področju je tako vse bolj ali manj 
potekalo stihijno, naš center, ki 
je le izvajalec, pa bi se večkrat 
moral pojavljati tudi v vlogi kre-
atorja socialne politike. Ob tem. 
da sis za socialno varstvo, ki naj 
bi krojil politiko na tem področ
ju, sploh ne dela, je treba čimprej 
uskladiti delo sisov (otroško var
stvo, socialno skrbstvo, zaposlo
vanje, stanovanjska skupnost in 
SPIZ) in področje sociale iz vseh 
združiti v enem. Potem bo morda 
tudi naše delo malo lažje. Tre
nutno namreč vso stihijo na tem 
področju »požiramo« mi, saj smo 
izvajalci in ljudje se s prošnjami 
in zahtevami obračajo neposred
no na nas. Poleg tega smo tudi 
edina ustanova v občini, ki se 
preživljamo izključno le s svo
bodno menjavo dela,« je še pove
dala Ivanka Jerman in dodala, da 
ob vsem Center za socialno delo 
naše občine deluje v izjemno ne
uglednih prostorih in imajo nji
hove svetovalke zelo slabe pogo
je dela. 

O problematiki socialnega 
skrbstva pa smo se pogovarjali 
tudi z novo predsednico skupšči
ne omenjene skupnosti Cvetko 
Cvek. Predsednica skupščine so
cialnega skrbstva je ponovila, da 
več težav, več potreb in obenem 
manj denarja pomeni nujno najti 
nek nov način reševanja socialne 
problematike v naši družbi. Poja
vilo se je kup novih kategorij lju
di, ki prej te pomoči niso potre
bovali. Čedalje več je mlade ge
neracije, ki je ostala brez per
spektiv, pa tudi brez vseh pravic. 
Vse več je ljudi, ki ne zmorejo 
več te draginje, ki stežka prizna
vajo, da se samo s svojim delom 
ne morejo dostojno preživeti. 
Draginjski dodatek, o katerem 
trenutno razmišljajo na zvezi (da 
o sramoti v zvezi s socialnim kru
hom, ne govorimo) verjetno ne 
bo bistveno rešil problema soci
alne varnosti v naši socialistični 
Jugoslaviji, je povedala Cvetka 
Cvek. 

Vse težjo obremenitev pome
nijo predvsem višanje stroškov za 
zavodsko varstvo, domske stori
tve za otroke in starejše z mot
njami v duševnem in telesnem 
razvoju. Za te namene gre na
mreč kar 40 odstotkov veh sred

stev. Sicer pa je finančno stanje 
sisa zaenkrat slabo. V polletju so 
imeli izgubo, ki se bo konec leta 
zaradi zakona o omejevanju po
rabe še zaostrila Problemi se bo
do tako stopnjevali. 

»Že sedaj smo bili pred dile
mo, ali še lahko povečamo de
narne pomoči občanom, ki jim je 
to edini vir preživljanja. Odbor 
za svobodno menjavo dela v naši 
skupnosti se je odločil, da mora
mo sprejeti ta riziko, ker so v bi
stvu ta nadomestila že sedaj 
majhna (204.410 dinarjev). Kot 
sem že omenila, gre kar 40 od
stotkov denarja za socialne zavo
de, 22 odstotkov ga porabi Cen
ter za socialno delo in strokovna 
služba sis, 12 odstotkov sredstev 
skupnosti socialnega skrbstva pa 
namenimo za denarne pomoči. 
Po količini denarja, ki jih za to 
namenjamo, smo bolj na repu le
stvice. Kar 21 odstotkov pa nam 
porabijo republiški programi so
lidarnosti in vzajemnosti,« ome
nja Cvetka Cvek in razmišlja, da 
bi veljalo v naši družbi bolj celo
vito spoznati socialne probleme. 
To pa zavisi predvsem od pregle
da stanja v večih sisih, ki vključu
jejo tudi področje sociale, več bi 
veljalo socialno problematiko 
obravnavati tudi v sindikatih. 

Cvetka Cvetk nam je med dru
gim tudi povedala, da že uvajajo 
skupno evidenco, ki jo izvaja 
Center za socialno delo. To bo 
namreč v veliko pomoč pri obvla
dovanju trenutnega stanja 
v družbi in načrtovanju najpri
mernejših ukrepov. Skupnost so
cialnega skrbstva bi morala v bo
doče tudi bolje uveljavljati svojo 
vlogo, ki jo ima, predvsem pa se 
bolje povezovati z okoljem. 

»Ne moremo pristajati samo 
na delo v odborih, predvsem se 
moramo povezovati tudi s kra
jevnimi skupnostmi in delovnimi 
organizacijami. Ob vsem skupaj 
ne smemo pozabiti tudi na nujo 
zagotoviti Centru za socialno de
lo boljše pogoje dela (do leta 
1990 naj bi se preselili v stari 
zdravstveni dom), zagotoviti jim 
je treba osnovna sredstva, da jim 
omogočimo normalno delo, ne 
pa vedno pri njih najti tiste, pri 
katerih bi veljalo varčevati (na
kup dobrega terenskega vozila bi 
bil nujen,...). Jasno je, da bi 
bila edina rešitev te socialne kri
ze, da bi si v tej naši proklamira
no socialistični in humani družbi 
delavci s poštenim delom lahko 
sami zaslužili za kruh, da bi se 
potem Center ukvarjal resnično 
le s tistimi, ki za delo niso spo
sobni oziroma so kako drugače 
nezaposljivi. Družba naj bi po 
moje vlagala predvsem v gospo
darstvo, da bi bilo teh problemov 

s podpiranjem delavcev, ki še 
lahko sami delajo, manj.(Vlaga-
nje samo v socialo se ne izplača 
in tudi ne pomaga,« je še pouda
rila Cvetka Cvek. 

S socialno problematiko se. je 
intenzivneje začel ukvarjati tudi 
Občinski sindikalni svet Kamnik. 
Nedavno je imel v javni razpravi 
v svojih osnovnih organizacijah 
tudi pravilnik o dodeljevanju fi
nančne pomoči. O tem nam je 
nekaj povedal predsednik OSS 
Tone Istenič: »Nosilec socialne 
pomoči je osnovna organizacija 
sindikata. Na podlagi ugotovlje
nega socialnega stanja družinskih 
članov - tega pa se ugotavlja po 
enotnih kriterijih, določenih 
v pravilniku - se razdelijo začas
ne denarne pomoči. 

Letošnjih planiranih sredstev 
za te namene je 17 milijonov di
narjev. Občinski sindikalni svet 
tako na podlagi planiranih sred
stev in na osnovi pravilnika pred
laga osnovnim organizacijam, da 
ocenijo socialno stanje svojih de
lavcev, seveda v sodelovanju 
z vsemi pristojnimi strokovnimi 
službami v delovni organizaciji. 
Omenjene ocene naj potem po
šljejo na občinski sindikalni svet. 
Ko bomo tako dobili število in 
preglednice socialno ogroženih 
članov po posameznih delovnih 
organiazcijah, bo svet za življenj
ske in delovne pogoje pri občin
skem sindikalnem svetu opredelil 
višino socialne pomoči. Seveda 
vse to pripravljamo v sodelova
nju s Centrom za socialno delo.« 

R O M A N A GRČAR 

Zahvaljujem se vsem, ki so 
mi v septembru 1988 poma
gali pogasiti požar na motor
ju volkswagna - hrošča. 
Ogenj meje prestrašil na Šol
ski ulici v Kamniku. Se pose
bej hvala neznancema, ki sta 
zaradi gašenja uničila odejo 
in izpraznila gasilni aparat. 

MU A MAJCENOVIČ 

Prvi pohodniki 
so že prehodili pot 
spominov NOB 

»Usluga« Kamnik, 
Kidričeva 36 

objavlja 

licitacijo 
za prodajo instalacijskega 
materiala v enoti Montaža, 
Ljubljana, Saveljska 85, 
v torek, dne 25. 10. 1988 
ob 10. uri. 
Informacije - telefon (061) 
371-510. 

Kamniška pot spominov NOB, 
kije bila odprta 22. julija, že ima 
redne obiskovalce. Pohodniki, ki 
so se podali na to zanimivo, na 
nakaterih predelih kar zahtevno 
pot, so si že pridobili prve izkuš
nje. Hoja po tej poti ni zanimiva 
samo zaradi spoznavanja revolu
cionarnih dogodkov polpretekle 
dobe, ampak tudi zaradi krepitve 
stikov med pohodniki in krajani 
ob trasi te poti. 

Prvi pohodnik iz naše občine 
Andrija Mačkovšek 

Po prvih vtisih in vpisih v knji
go pohodnikov je mogoče oce
njevati, da bo kamniška pot spo
minov NOB postala privlačna ta
ko za starejše, kakor tudi mlajše 
obiskovalce. Na nekaterih eta
pah je bilo v dobrih dveh mesecih 
kar precej pohodnikov, na dru
gih pa nekoliko manj. Verjetno 
bo obisk v jesenskih in spomla
danskih mesecih še boljši, zlasti 
če bodo tudi šole organizirale 
obiskovanje te poti. 

Nekih splošnih ocen o kakovo
sti poti še ni mogoče dati. Ozna
čevanje poti je kar "dobro - rdeča 
zvezda, le na nekaterih križiščih 
bi bile potrebne še posamezne 
izboljšave. Sicer pa je pot spomi

nov zelo primerna, pohodniki pa 
bodo celotno traso verjetno raz
delili na več etap, kot je zamišlje
no tudi v vodniku. 

Pot spominov NOB občine 
Kamnik je že prehodilo nekaj po
hodnikov. Prva sta bila Jurij in 
Tončka Vulkan iz Domžal, iz 
kamniške občine pa je pot v celo
ti že prehodil Andrija Mačkov
šek iz Medvedove - Kamnik, 
nekdanji šolnik, sicer pa velik 
ljubitelj narave. Četrti je pot pre
hodil dr. Niko Sadnikar. tudi 
član skuine upokojencev (na sliki 
prvi z desne), ki je zadovoljen in 
vesel, da je kot prvi Kamničan 
končal to spominsko pot, Med 
ostalimi pohodniki je tudi skupi
na upokojencev, ki želi pot pre
hoditi še letos. Prehodili so že tri 
etape in se že pripravljajo za naj
težjo - preko Velike Planine. 
Konec septembra so prehodili 
pot od Motnika do Laz v Tuhinj
ski dolini. V vodnik so vtisnili žig 
v Motniku, se ustavili na Vrhch 
pri Tominškovih, kjer so bili 
nadvse prijazno sprejeti s kavo in 
kačjo slino, in žigosali vodnik na 
Slopeh pri kmetu Slopniku, kjer 
jih je pozdravil tudi prvi pohod
nik iz Kamnika Andrija Mačkov
šek. Prehodili so Menino planino 
in v vodnik vtisnili žig pri spome
niku na Oseki, nato pri sjiomcni-
ku Petru Držaju nad Češnjicami, 
v gostilni pod Kozjakom ter zak
ljučili ta dan pohodništva z žigom 
pri spomeniku Prevoje nad La-
zami. 

Lepo vreme, prijaznost ljudi 
ob poti in izbrana družba je bo
trovala prijetnemu razpoloženju 
pohodnikov-upokojencev, ki že 
načrtujejo, da bodo šli na pot še 
prihodnje leto. 

Kamniška pot spominov NOB 
bo prav gotovo še krepila in utr
dila prijateljstvo med pohodniki 
in prebivalci, kar je bila med dru
gim zamisel organizatorja. Ob
činskega odbora Z Z B NOV 
Kamnik. 

STANE SIMŠIČ 

• Na obisku pri Tominškovih na Vrheh. 

Otrokom 
Tema letošnjega tedna otroka 

je sledila Deklaraciji o pravicah 
otrok in nas opozarja, da mora 
človeštvo dati otrokom najbolj
še, kar premore. V omenjeni de
klaraciji so povzete mnoge pravi
ce, ki veljajo za vse ljudi. Pose
bej so zapisane pravice in svo
boščine, kijih morajo imeti otro
ci zaradi njihovih svojskih po
treb. Otroci zaradi svoje telesne 
in duševne nezrelosti potrebuje
jo posebno skrb in varstvo pred, 
med rojstvom in še tudi dolgo po 
njem. Za zadovoljevanje otroko
vih potreb se moramo truditi vsi: 
starši, posamezniki, družbene in 
politične organizacije, delovne 
organizacije, upravni organi in 
vlade. 

Ob tednu otroka smo se odlo
čili prikazati družbeno skrb za 
otroka v naši občini. 

Skupnost otroškega varstva za
gotavlja vsakemu otroku ob roj
stvu paket najnujnejših potrebš
čin. V letu 1987 je prejelo paket 
517 novorojenčkov. Otrok po 
rojstvu preživi z materjo 11 naj-
nežnejših mesecev. V tem času 
prejema mati enak osebni doho
dek, kot če bi delala. 

Družbeno denarno pomoč 
otrokom (otroški dodatek) je 
v letu 1987 prejemalo 1284 otrok 
v starosti od 0-15 let; 60 otrok 
izhaja iz družin, katerih edini vir 
je zaslužek iz kmetijske dejavno
sti, 440 otrok pa iz družin, kate-

m m m • 

rim kmetijska dejavnost pomeni 
dopolnilni vir. Družbeno pomoč 
otrokom prejema 39 otrok iz dru
žin, katerih dohodek je obrtna 
dejavnost. 

Otroško varstvo nudi pomoč 
družini pri vzgoji in varstvu pred
šolskih otrok z organiziranim 
predšolskim varstvom - vrtec. 
V občini je vključenih v VVo 800 
otrok v starosti od 1 - 7 let. Otro
ci so v vzgojnovarstveni organi
zaciji deležni vzgoje in oskrbe. 
Starši prispevajo za oskrbo otro
ka po svojih finančnih zmožno
stih. Za vzgojni program in del za 
oskrbo prispeva družbena skup
nost. Najvišji prispevek staršev 
znaša za dojenčka 160 din in za 
predšolskega otroka 130 din. 
Predvidevamo, da je dve tretjini 
predšolskih otrok brez organizi
ranega varstva. Starši vključujejo 
svoje otroke v privatno varstvo, 
ki verjetno v vseh primerih ni 
ustrezno in ne more nadomestiti 
načrtovane otrokovim potrebam 
prilagojene in spodbujajoče 
vzgoje. 

Osemdeset otrok, v starosti 
4 -5 let, ki niso bili vključeni 
v vzgojnovarstveno organizacijo, 
je v letu 1987 obiskovalo ciciba-
nove urice. Organizirane so bile 

f)o krajevnih skupnostih. Vsi de-
ovni ljudje in občani s svojimi 

sredstvi zagotavljamo prek skup
nosti otroškega varstva 300 ur 
strokovno vodene priprave vsa-

e 
kega otroka za čimlažjo in uspeš
nejšo vključitev v osnovno šolo. 

Pred petimi leti je uspelo Ob
činski zvezi prijateljev mladine 
Kamnik zagotoviti letovanje in 
šolo v naravi v otroški počitniški 
bazi v Savudriji za 350 otrok. 
Skupnost otroškega varstva in 
deloma telesnokulturna skupnost 
ob soprispevku staršev zagotavlja 
7-, 10- in 14-dnevne počitnice 
predšolskim in šolskim otrokom. 

V prizadevanju, da bi bili vsi 
otroci že ob rojstvu zdravi, je 
zagotovljena posebna skrb 
spremljanju in zdravljenju vsake 
nosečnice. Matere prejemajo 
v času porodniškega dopusta na
domestilo osebnega dohodka. 
Spremljanje psihofizičnega raz
voja otrok, njihovo zdravljenje in 
preprečevanje bolezni je za star
še brezplačno. 

Nekaj otrok s kroničnimi 
zdravstvenimi težavami je bilo 
vključeno v zdravstveno kolonijo 
na Debelem rtiču in v Kraljevici.. 

Nezaposleni delavci, ki preje
majo iz sredstev skupnosti za za
poslovanje nadomestilo za čas 
začasne brezposelnosti, prejema
jo tudi dodatek za vzdrževanje 
družinskega člana - otroka do 
15. leta starosti. 

Stanovanje je dobrina, ki pred
stavlja temeljni pogoj za življenje 
družine. V letu 1987 je pet družin 
z majhnimi otroki pridobilo sta

novanjsko pravico na družbenem 
najemnem stanovanju iz sredstev 
vzajemnosti in solidarnosti. Vse 
bolj se zmanjšujejo možnosti za 
pridobitev kreditov za nakup sta
novanja ali individualne gradnje 
tako posameznikom kot delov
nim organizacijam. Na naslednji 
seji stanovanjske skupnosti bodo 
delegati obravnavali pobudo, da 
bi pri razpisih učinkoviteje reše
vali stanovanjska vprašanja mla
dih družin oz. družin z večjim 
številom otrok. V letu .1987 je 
okoli sto družin z nizkimi osebni
mi dohodki plačevalo znižano 
najemnino za stanovanje. 

Iz sredstev skupnosti pokoj
ninskega in invalidskega zavaro
vanja je zagotovljena tudi materi
alna varnost otrokom, katerih 
starši niso sposobni za delo zara
di starosti, invalidnosti ali bolez
ni. V primeru smrti staršev preje
majo otroci družinsko pokoj
nino. 

Socialno skrbstvo je kot dejav
nost posebnega družbenega po
mena v imenu družbe jiosebej 
usmerjena k otroku in družini. 
Urejanje očetovstva za otroke, 
rojene zunaj zakonske zveze, so
delovanje s sodišči pri razvezi in 
priprava mnenja glede varstva in 
vzgoje otrok po razvezi, urejanje 
preživnin, pomoč pri urejanju 
osebnih stikov med otrokom in 
roditeljem, pri katerem otrok ne 
živi, spremljanje izvrševanja ro
diteljske pravice in ukrepanje, 
kadar je to potrebno, posvojitve, 
rejništvo in skrbništvo, spremlja
nje in vodenje otrok z motnjami 

v telesnem in duševnem razvoju 
so-naloge. s katerimi se strokovni 
delavci Centra za socialno delo 
srečujemo vše leto in jih rešuje
mo v korist otrok. Opaziti je na
raščanje števila družin, v katerih 
se pojavlja alkoholizem in druge 
zasvojenosti, ki hudo ogrožajo 
biopsihosocialni razvoj otroka. 
Žal smo pri reševanju tovrstnih 
problemov še premalo jx>vezani 
in enotni v ravnanju! 

Osnovnošolski sistem poleg iz
obraževalne zagotavlja tudi 
vzgojno funkcijo. Zagotavlja pre
hrano učencem. Šolske svetoval
ne službe skupaj z učitelji nudijo 
pomoč učencem z učnimi in dru
gimi težavami. V šolskem letu 
1987/88 obiskuje osnovno šolo 
3614 otrok, vključeni v 145 od
delkov; 302 otroka sta vključena 
v podaljšano bivanje, od tega 281 
otrok na nižji stopnji, 21 otrok pa 
na višji stopnji. Učenci - vozači 
imajo brezplačen prevoz. V obči
ni Kamnik je že vrsto let uspešna 
akcija pomoči pri nakupu učbeni
kov. Izobraževalna skupnost za
gotavlja tudi sredstva za glasbeno 
vzgojo. 

V športnih društvih, likovnem 
krožku, klubu mladih tehnikov, 
planinskem društvu, pri taborni
kih, gasilcih, v Rdečem križu, 
lahko otroci zadovoljujejo svoje 
potrebe po športnem in kultur
nem udejstvovanju, po razisko
vanju novega in zanimivega. 
Sredstva za tovrstne dejavnosti 
prispevajo tudi kulturna, telesno
kulturna in raziskovalna skup
nost. 

Posebna skrb je v občini Kam
nik namenjena otrokom, ki kaže
jo posebnosti v telesnem in/ali 
v duševnem razvoju. V razvoj
nem oddelku, ki je organiziran 
v vzgojnovarstveni organizaciji, 
je vključenih pet otrok. Deležni 
so posebnega strokovnega, nji
hovim sposobnostim prilagojene
ga vodenja in usmerjanja. Vklju
čeni so v logopedsko in fiziotera-
pevtsko obravnavo. V osnovno 
šolo s prilagojenim učnim pro
gramom je vključenih 6-JF otrok, 
od tega 14 v oddelku za delovno 
usposabljanje. Osem učencev od 
1.-8. razreda je v domski oskrbi. 
Nekaj kamniških otrok se šola 
v Zavodu za usposabljanje inva
lidne mladine. V ostalih organi
zacijah za usposabljanje je vklju
čenih 14 otrok. To so slepi, sla
bovidni, gluhi, naglušni in s kom
biniranimi motnjami. Starši pri
zadetih otrok so upravičeni do 
podaljšanega porodniškega do
pusta, do povečanega števila dni 
rednega dopusta, otroci prejema
jo povišano denarno- pomoč 

lz predstavitve lahko rečemo, 
da smo s trudom razvili vrsto de
javnosti, ki omogočajo našim 
otrokom vsestransko zdravo rast, 
skladen osebnostni razvoj in 
usposobitev za samostojno življe
nje in delo. Zavedati se moramo, 
da bi siromašenje dejavnosti pri
zadelo zadovoljevanje otrokovih 
potreb in s tem ogrozilo razvoj 
mladega rodu ter našo prihod
nost. 
CENTER Z A SOCIALNO 

D E L O 



Uresničevanje programov samoprispevkov KS 
Poročilo o zbranih in razporejenih sredstvih 

samoprispevka ter drugih sredstev krajevnih 
skupnosti občine Kamnik za obdobje 1. 5. oz. 1. 6. 
1986 do 30. 6. 1988 

1. Namen poročila o zbranih in razporejenih 
sredstvih samoprispevka ter drugih sredstev je po 
poteku dveh let od njegovega sprejema seznaniti 
Skupščino občine Kamnik z dosedanjimi aktivnostmi 
in prizadevanji za uresničitev temeljnih ciljev 
programov samoprispevkov. 

Poročilo predstavlja osnovo za razpravo 
v posameznih temeljnih sredinah s ciljem, da 
samoupravni organi v KS ocenijo izvajanje aktivnosti 
ter s predlogi in pobudami skupno s pristojnimi 
organi in organizacijami dogradijo planirane naloge. 

2. Poročilo povzema oz. združuje posamezne 
istovetne vsebinske sklope aktivnosti iz srednjeročnih 
kot tudi letnih planov po posameznih KS vsled 
številnosti programiranih nalog. 

3. Navedeni programi krajevnih skupnosti so 

posebnega in skupnega pomena in so pomembna 
sestavina komunalno-cestnega sistema, niso pa njegov 
edini del; pomemben komplementarni del so tudi 
programi SIKCS, ki so bili glede na usklajeno 
programsko zasnovo opredeljeni za ožja območja 
(krajevne skupnosti). 

STROKOVNA SLUŽBA: 
Bojan Mlakar oec. 

DIREKTOR 
Janez Kukovič dipl. gr. ing. 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KAMNIK-MEKINJE 

Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 

- za pridobitev in opremljanje zemljišč 
- izgradnjo kanalizacijskih sistemov 

. - urejanje cest, ulic in javnih površin 
- razširitev telefonskega omrežja 
- kabelsko TV 
- izgradnjo JR (javne razsvetljave) 
- dograditev učilnice v OŠ Mekinje 
- delovanje KS 

I. PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A SAMOPRISPEVKA 
110,038.964 

II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . delovanje KS 1,581.235 
B. komunalna asanacija 
- izgradnja kanalizacijskih 

. sistemov 77,318.437 
- kabelska T V 26,782.040 

- razširitev telefonskega 
omrežja - projekti 5,686.024 

- projekti UN M-7 
Samostan Mekinje 3,396.328 

- izgradnja javne 
razsvetljave 1,362.134 

C. cestna asanacija 
- urejanje cest, ulic, 

javnih površin 45,856.523 
D. dotacija organizacijam 
in društvom 1,729.145 

sofinanciranje 

občani, SKG 
občani. Dom 
upokojencev, SSS, 
Delavski dom, OŠ 
F. Albrehta 

SIKCS, Sklad V 
stavbnih zemljišč, 
občani 

občani, SIKCS 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 162,349.732 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KAMNIK-NOVI TRG 

Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 1,5% z naslednjo 
namembnostjo: 

- rekonstrukcija lokalnih cest 
- komunalna prenova 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in 

društev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A SAMOPRISPEVKA 
I. 5. 1986-30. 6. 1988 24,043.826 
II. R A Z P O R E D I T E V sofinanciranje 
SREDSTEV 
A . rekonstrukcija lokalnih 18,777.000 SIKCS, Sklad 
cest stavbnih zemljišč, 
- soseska B-8 Zg. Perovo Stanovanjska 
- Perkova, Perovo zadruga, občani 
B. komunalna prenova 20,210.685 SIKCS, občani 
- kanalizacija in cesta 

Perovo 
- JR Perkova 
- razširitev telefonskega 

omrežja 
- semaforizacija križišča 
C. sofinanciranje programov 1,783.582 nadomestilo za 
delovanja družbenih uporabo bazena 
organizacij in društev ter 
varstvo okolja in spominskih 
obeležij 
R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 40.771.267 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KAMNIK-PEROVO 

Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 1,5% z naslednjo 
namembnostjo: 

- združevanje sredstev s SIKCS za komunalno obnovo KS 
- urejanje prostora v KS, varstvo okolja in spominskih obeležij 
- ureditev kabelske Tv 
- delovanje KS, DPO in društev 
PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A SAMOPRISPEVKA I 

I. 6. 1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A. delovanje KS, DPO 
•n društev 
B. združevanje sredstev 
s SIKCS za komunalno 
obnovo v KS 
- razširitev obstoječega 

telefonskega omrežja 
- projekti 

104,599.907 

16,436.323 

41.577.540 

sofinanciranje 

- postavitev dveh javnih 
telefonskih govorilnic 
- plačilo priključkov 

- ureditev JR Pot 27. julija 
- dostop do avtobusnega 

postajališča Bevc 
- ureditev okolice 

večnamenske športne 
dvorane 

- sofinanciranje projektne 
dokumentacije 

C. urejanje prostora v KS, 
varstvo okolja in spominskih 
obeležij 
- Podlimbarskega pot 
- otroško igrišče 
- parkovne klopi, zabojniki 
- ureditev in nasaditev 

zelenja 
D. ureditev kabelske TV 
- projekti 

16,711.096 občani 

3,398.000 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 78,122.959 

KRAJEVNA SKUPNOST ČRNA 
Samoprispevek, uveden s 1. 5. 1986, po stopnji 2% z naslednjo 

namembnostjo: 
- asfaltiranje in vzdrževanje cest 
- razširitev pokopališča 
- ureditev PTT omrežja 
- ureditev vodovoda 
- sofinanciranje programov delovanja DPO in društev 
- ureditev okolja in spominskih obeležij 
PRILIV SREDSTEV I 

K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I. 5. 1986-30.6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A. komunalna asanacija 
- ureditev vodovoda 

- razširitev telefonskega 
omrežja 

- razširitev in vzdrževanje 
pokopališča 

- ureditev okolja 
in spominskih obeležij 

46,763.052 

34,985.678 

5,022.450 

938.609 
2,858.671 

sofinanciranje 

Območna vodna 
skupnost 

B. cestna asanacija 
- urejanje cest, ulic, 

javnih površin 
C. dotacije organizacijam 
in društvom 

11,792.106 
3,622.090 

SlSzaposp. proiz. 
hrane 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 59,192.604 

KRAJEVNA SKUPNOST DUPLICA 
Samoprispevek, uveden s 1. 6. 1986, po stopnji 1,5% z naslednjo 

namembnostjo: 
- 20% financiranje programov delovanja družbenih organizacij in 

društev 
financiranje varstva okolja in spominskih obeležij 
financiranje delovanja KS in vzdrževanje kulturnega doma Duplica 
- 46,6% komunalno urejanje in oprema OŠ Duplica 
- 33,3% urejanje cest 

L PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I. 6.1986-30.6.1988 257,098.753 
II. R A Z P O R E D I T E V SREDSTEV sofinanciranje 
A . delovanje KS 19,779.088 

SO Kamnik 

B. komunalna asanacija 
- komunalno urejanje 
- razširitev telefonskega 

omrežja 
- ureditev okolja 

in spominskih obeležij 
- ureditev začasnega 

parkirišča v soseski BS-6 

C. cestna asanacija 
- urejanje cest, ulic, 

javnih površin 

D. dotacije organizacijam in društvom 

13,581.859 

40,018.293 

7,297.525 
903.545 

29,424.595 
SSS 

šola v naravi 3.200.00G 
šola (oprema) 42.000.000 
G D Kamnik (gasil, lestev) 20.000.000 
društva in druge 25.145.000 
organizacije 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 201,349.955 

Obnavljanje cest in 
knzisc za večjo 
prometno varnost 

»Cilj naše interesne skupnosti je vsekakor tudi večja pro
metna varnost. Že leta 1986 so nas krajani Špitaliča in Motnika 
opozarjali na nevzdržno stanje njihovih cest, predvsem glavne 
ceste prek Kozjaka. Prav zaradi te njihove zahteve smo cesto 
obnovili po hitrem postopku, če tako rečem. Drug tak primer 
je bil napovedani protestni shod mladih na križišču obvoznice 
in povezovalne, Šolske ulice. Tudi tu so razmere pospešile 
redne postopke pridobivanja denarja za semafor, ki ga je 
narekovala predvsem večja prometna varnost krajanov in 
predvsem šolarjev,« je v pogovoru o zadnjih pridobitvah 
v komunalno cestni infrastrukturi pripovedoval tajnik SIKCS 
Dušan Jesenik. 

Križišče Korenove poti z železniško progo, kjer je po novem 
avtomatska polzapornica, križišče samo pa je razširjeno po 
normativih, je bilo do nedavnega prav gotovo tudi ena od 
kamniških črnih točk. Prav zato se je kamniška interesna 
komunalna cestna skupnost odločila, da z združevanjem sred
stev z ostalimi uporabniki reši ta problem. Skupščina SIKCS je 
obvestila upravljalce o navedeni problematiki in sicer Cestno 
podjetje Ljubljana in Železniško gospodarstvo Ljubljana, ki sta 
izdelala tudi vsak svoj del projekta omenjenega križišča. Način 
financiranja izgradnje križišča je bilo torej združevanje sred
stev, vsi udeleženci samoupravnega sporazuma pa so svoje 
deleže opredelili že v planih za leto 1988. 

Dela na križišču Korenove ceste z železniško progo so stala 
560 milijonov dinarjev (otvoritev prehoda je bila v petek, 14. 
oktobra). Železniške zapornice so stale 260 milijonov dinarjev, 
denar zanje pa sta zagotovila ŽG Ljubljana (60 odstotkov) in 
občina Kamnik (40 odstotkov denarja). Za obnovo ceste s kri
žiščem pa sta po polovico zbrali Skupnost za ceste Slovenije in 
naša občina. Za obe naložbi so denar v občini prispevali 
občinska komunalno cestna skupnost, nekateri ozdi (Stol, 
Jata, Fructal), krajevna skupnost Duplica in Zavarovalna 
skupnost Triglav, ki je dala posojilo iz sredstev za zagotavljanje 
varnega prometa. 

Križišče Ljubljanske s Korenovo ceste je urejalo Cestno 
podjetje Ljubljana, tozd Gradnje, avtomatizacijo železniškega 
prehoda pa je izvedla Iskrina Avtomatika. Odcep Ljubljanske 
ceste (od Stola do križišča s Korenovo) je po novem zaprt za 

Križišče Korenove poti z železniško progo (foto: S. Simšič) 

promet oziroma ga bodo lahko uporabljali le stanovalci. Kore-
nova pot je do Jate razširjena v skladu s standardi, predpisa
nimi za regionalne ceste, na tem delu je na južni strani tudi 
pločnik, v križišču pa so narejeni razvrstitveni pasovi. 

Dušan Jesenik nam je naštel še nekaj pridobitev. Z novo 
asfaltno prevleko je preplastena Ljubljanska cesta, ki so jo 
obnovili kamniški komunalci, hkrati pa so obnovili tudi del 
Kidričeve ulice, kar jih je stalo okrog 250 milijonov dinarjev. 
Cestno podjetje Ljubljana, tozd Vzdrževanje, pa je v zadnjem 
mesecu preplastilo tudi odsek regionalne ceste Homec-Du
plica in Kamnik-Stranje. 

Iz sredstev Skupnosti za ceste Slovenije letos Cestno 
podjetje Ljubljana predvideva še rekonstrukcijo mostu v Stra
njah. Iz desetletnega programa (SIKCS ga je sprejela }986. 
leta, pomeni pa 100 kilometrov obnovljenih cest v desetih 
letih) pa smo letos oktobra zaključili pomembno naložbo, 
zgrajeno tudi s pomočjo samoprispevka. Končana je namreč 
tudi rekonstrukcija ceste Šmartno-Pšajnovica. Razširjena in 
asfaltirana cesta krajanom vsekakor pomeni največjo pridobi
tev v zadnjih letih in so prav gotovo hvaležni vsem, ki so 
prispevali k njeni dograditvi. To pa so bili: SIKCS, Skupnost za 
ceste Slovenije, Gozdno gospodarstvo Ljubljana, enota Kam
nik, poleg denarja in dela krajanov (in seveda sredstev in 
njihovega samoprispevka) pa so denar prispevale tudi vse 
delovne organizacije v občini (po 44. členu Zakona o cestah, za 
prekomerno obremenjevanje cest). 

R O M A N A GRČ A R 



Uresničevanje programov samoprispevkov KS 
KRAJEVNA SKUPNOST GODIČ 

Samoprispevek, uveden s l . 6. 1986, po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 

- ureditev pločnika pri cesti R-314 
- rekonstrukcija cest v Godiču 
- ureditev vodovoda Kršič-Brezje 
- sofinanciranje pokopališča in mrliške vežice v Stranjah 
- sofinanciranje programov delovanja DPO in društev ter varstva 

okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 

47,685.765 1. 6. 1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna asanacija 
- ureditev vodovoda 
- izgradnja javne 

razsvetljave 
- ureditev okolja 

in spominskih obeležij 
- vzdrževanje pokopališča 
B. cestna asanacija 
- urejanje cest, ulic, 

javnih površin 

C. dotacije organizacijam 
in društvom 

sofinanciranje 

5,739.850 
204.000 

239.162 
145.578 

80,999.618 

115.000 

občani, DO Kočna, 
Sklad za inter. 
v kmetijstvu 

R A Z P O R E D I T E V SREDSTEV 
SKUPAJ 87,443.208 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KAMNIŠKA BISTRICA 

Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 1,5% z naslednjo 
namembnostjo: 
- sofinanciranje programov komunalnih naprav 
- rekonstrukcija lokalnih cest 
- delovanje DPO in društev 
- varstvo okolja in spominskih obeležij 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I. 5. 1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna asanacija 
- varstvo okolja in 

spominskih obeležij 
- razširitev telefonskega 

omrežja 
- ureditev javne razsvetljave 

v Zagorici in Županjih 
njivah 

- vzdrževanje vodovoda 

94,005.240 
sofinanciranje 

- pripravljalna dela za 
vežico, vzdrževanje 
pokopališč Stranje 

- Z N S-13 Županje njive 
- odkup zemlje od Urh 
- parcelacija (šola, gasilni 

dom) 
B. cestna asanacija 
- ureditev in vzdrževanje 

cest (Kregarjevo, Stolnik, 
Zagorica, ostale krajevne 
poti) 

C. dotacije organizacijam in 
društvom 

3,004.617 Komunalno podjetje 

6,477.500 

5,811.635 SIKCS 
7,324.521 občani, KS Črna, KS 

Godič 
KS Črna, KS Godič, 
občani 

4,693,145 
1,964.376 
7,043.000 

74.200 

občani, SIKCS, G G , 
L j . , G G Kamnik, SS 

81,018.586 za inter. v kmetijstvu 

3,106.00 
R A Z P O R E J E N A 
SREDSTVA SKUPAJ 120,517.580 

KRAJEVNA SKUPNOST 
KOMENDA 

Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- 50% za komunalno dejavnost 
- 25% za gradnjo 6 učilnic, zaklonišča in večnamenskega objekta pri 

šoli Komenda 
- 17,5% za obnovo in vzdrževanje cest 
- 7,5% za sofinanciranje programov delovanja družbenih organiza

cij in društev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
S A M O P R I S P E V K A 
I. 6.1986-30.6.1988 141,594.405 
II. R A Z P O R E D I T E V sofinanciranje 
SREDSTEV 
A . komunalna dejavnost 228,868.127 KS Moste, KS Križ, 

SIKCS, Sklad 
stavbnih zemljišč, 
OVS Ljubljanica-
Sava, občani 

- ureditev javne razsvetljave 
- ureditev objekta Kramar 
- ureditev pločnikov, 

parkirišč, igrišč, mostu 
Pšata 

- vzdrževanje pokopališča 
- izgradnja kanalizacije 
- sofinanciranje gradnje 

mrliške vežice 
- postavitev krajevnih 

oznak 
B. obnova in vzdrževanje 

Po petih mesecih gradbenih del so v Komendi odprli težko 
pričakovani in dolgo časa dokaj sporni mrliški vežici. Predstav
niki treh krajevnih skupnosti, Komende, Most in Križa in člani 
gradbenega odbora so konec septembra mrliške vežice pred
stavili predstavnikom občine in v pogovoru z njimi ponovno 
obudili spomin na zapleteno pot za uresničitev te naloge. 

Denar so prispevale tri krajevne skupnosti, komunalno 
cestna skupnost in sklad stavbnih zemljišč. Gradbeno podjetje 
Graditelj je po načrtih arhitekta Andreja Mlakarja objekt 
naredilo v petih mesecih, za lepšo okolico in zazelenitev pa je 
poskrbel Arboretum Volčji potok. Celotna naložba je stala 
okoli 290 milijonov dinarjev, poleg mrliških vežic pa so zgradili 
tudi žarno pokopališče. S tem je dokončno uresničena želja 
krajanov teh krajevnih skupnosti, ki so se za omenjeno naložbo 
odločili že v programih krajevnih samoprispevkov v prejšnjem, 
pa tudi v sedanjem srednjeročnem obdobju. 

(Foto: ROMANA GRČAR) 

okolja, mateorna kanalizacija 
in lokalni hidrant, 
vzdrževanje prostora v KS, 
vzdrževanje avtobusnih 
postajališč, vzdrževanje G D 
Moste, mrliške vežice in 
ureditev pokopališča 
v Komendi, popravilo žičnih 
ograj, dograditev prehoda 
preko Tunjščice 
cestna obnova-
rekonstrukcija: 
zimsko vzdrževanje cest in 
pločnikov, rekonstrukcija 
ceste proti »gmajni«, 
razširitev ceste pri trgovini, 
vzdrževanje makadamskih 
cest 
delovanje družbenih 
organizacij in društev: za šolo 
v naravi, K U D Moste, G D 
Moste, Dom upokojencev 
Komenda, Čebelarsko 
društvo Komenda, K O Z Z B 
NOV Komenda, OO ZSMS 
Moste, K O SZDL Moste, 
RK Moste, Društvo invalidov 
Kamnik, OŠ Moste-nabav 
računal. 

- zimsko vzdrževanje, 
preplastitve (lokalna cesta 
v Komendi, odcepi 
Kamnik-Dobrava. 
Knežji potok. Gora, 
Podboršt, 
Nasovče-Lakovče, 
Glavarjeva ulica) 

C. sofinanciranje programov 
delovanja družbenih 
organizacij in društev ter 
varstva okolja in spominskih 
obeležij 

10,121.614 

R A Z P O R E J E N A 
SREDSTVA SKUPAJ 277,214.037 

KRAJEVNA SKUPNOST KRIZ 
Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 

namembnostjo: 
- izgradnja pločnika ob regionalni cesti Moste-Križ s kolesarsko 

stezo 
- ureditev vodovodnega rezervoarja v KS 
- dopolnitev hidrantne mreže 
- sofinanciranje izgradnje mrliških vežic 
- ureditev avtobusnega postajališča 
- adaptacija gasilske shrambe 
- rekonstrukcija ceste Križ-Komenda 
- sofinanciranje šolskih prostorov OŠ Komenda-Moste 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in dru

štev ter varstvo okolja 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I. 6.1986-30.6.1988 26,343.844 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
- ureditev vodovodnega 

rezervoarja v KS 685.983 
- sofinanciranje izgradnje 

mrliške vežice 18,262.690 
- ureditev A P 508.000 
- adaptacija gasilske sredstva LO 

shrambe 9,363.946 
- rekonstrukcija ceste 

Križ-Komenda 
- sofinanciranje 3,000.000 

- sofinanciranje programov občani 
delovanja družbenih 
organizacij in društev ter 
varstvo okolja 1,589.891 

sofinanciranje 

R A Z P O R E J E N A 
SREDSTVA SKUPAJ 33,410.510 

KRAJEVNA SKUPNOST MOSTE 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- sofinanciranje programov komunalne prenove 
- cestna obnova - rekonstrukcija 
- izgradnja šolskih prostorov 
- delovanje družbenih organizacij in društev 

cest 38,224.296 občani, SIKCS, SSS 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.5 
1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
sofinanciranje programov 
komunalne prenove: 
vzdrževanje in urejanje 

79,030.867 

sofinanciranje 

68,130.015 SIKCS 

11,847.666 

5,921.739 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 85,899.420 

KRAJEVNA SKUPNOST MOTNIK 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- ureditev »vage« 
- napeljava telefonskega omrežja 
- ureditev vodovoda v Motniku in Mali Ravni 
- postavitev TV pretvornika 
- regulacija Motnišnice 
- povezava vasi Srobotno-Koprivnica 
- ureditev pokopališča in mrliške vežice 
- ureditev avtobusnih postajališč 
- rekonstrukcija ceste Motnik-Zajasovnik- Srobotno 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in dru
štev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV 17.222.771 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.5. 
1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna asanacija 
- ureditev vodovoda 43,924.667 

Motnik, Mala Raven, 
Loke 

vzdrževanje javne 81.062 
razsvetljave 
- razširitev telefonskega 

omrežja 
varstvo okolja in spominskih 
oboležij 
- projektiranje KDS 1,517.426 
-ureditev pokopališča 575.526 
B. cestna asanacija 
- vzdrževanje in urejanje 

cest ter popravilo mostu in 
avtobusnih postajališč 
(Buč-Ravne in ostale 
krajevne poti) 

C. dotacije organizacijam in 
društvom 
R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 93,900.590 

sofinanciranje 

SIKCS, vodovodni 
odbor 

40,487.450 občani 

923.774 

občani 

6,138.695 KS Vransko 

252.000 

KRAJEVNA SKUPNOST NEVLJE 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- 45% za komunalno dejavnost 
- 30% za rekonstrukcijo lokalnih cest 
- 20% za prostore KS v sklopu adaptacije šole 
- 5% za sofinanciranje programov delovanja organov, organizacij in 
društev, varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV 108,613.211 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.5. 
1986-30.6. 1988 

Neveljska šola s prizidkom (foto M. Romšak) 



Uresničevanje programov samoprispevkov KS 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A. delovanje KS 3,572.211 
B. komunalna dejavnost 
- varstvo okolja in 10,428.585 

spominskih obeležij 
- razširitev telefonskega 3,167.193 
omrežja 
- kabelska TV 1,644.701 
- vzdrževanje vodovoda in 13,282.039 

kanalizacije, izravnava 
struge Nevljice 

- AP Vrhpolje-ureditev 9,524.723 

- J R 199.000 
-NNOVrhpol je 548.210 
- izgradnja šole in prostorov 46,952.599 

KS 
C. rekonstrukcija lokalnih 
cest: 
cesta Mekinje-Nevljc. Vir, 
Strmec. Zlata kaplja, 
Olševck-Tučna, 
Sotcska-Poreber, Soteska 
Hrib, izgradnja avtobusnih 
postajališč. Mamutov most 
D. dotacije organizacijam in 2.693.587 
društvom 

sofinanciranje 

občani 

SIKCS po SaS. 
občani 

25.142.708 SIKCS 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 1 17,155.556 

KRAJEVNA SKUPNOST 
PODGORJE 
Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- ureditev A P ob regionalni cesti 
- pridobitev JR 
- izgradnja pločnika od Svetčeve ulice do ceste na pokopališču 
- rekonstrukcija lokalnih cest 
i sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in dru
štev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 
- razširitev telefonskega omrežja 
I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1. 6. 
1986-30.6.1988 54,614.381 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV sofinanciranje 
A. komunalna asanacija 
- ureditev pokopališča in 

mrliških vežic, stroški 
nabave zemlje za 
zamenjavo 5,236.472 

- varstvo okolja 147.350 
- sofinanciranje 

projektiranja KDS 1,255.050 občani 
B. cestna sanacija 
~ vzdrževanje cest in vaških 

poti 

C . dotacija organizacijam in 
društvom 

15.000 Sklad stavbnih 
zemljišč 

576.000 
R A Z P O R E J E N A S R E D S T V A 
S K U P A J 7,229.872 

- 65% rekonstrukcija ceste Podhruška-Sela 
- 20% obnova OŠ Toma Brejca - podružnica Sela 
- 10% obnova pokopališča Sela 
- 5% sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in 
društev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1. 6. 
1986-30.6.1988 26,056.343 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV sofinanciranje 
A . komunalna asanacija 
- varstvo okolja in 

spominskih obeležij 1,592.130 
- ureditev kanalizacije OŠ 1,640.000 

Sela 
B. cestna asanacija: 23,210.967 KS Srednja vas, 
rekonstrukcija ceste občani, SIKCS 
Podhruška-Šela, vzdrževanje 
in pluženje krajevnih cest, 
vzdrževanje ceste 
Rožično-Markovo in 
Markovo-Studenca 
C. dotacije organizacijam in 
društvom 51.000 
R A Z P O R E D I T E V SREDSTEV 
SKUPAJ 26,494.097 

KRAJEVNA SKUPNOST 
SREDNJA VAS 

: območja KS 
in drugih objektov v KS 

38,636.191 

1.968.479 

sofinanciranje 

Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 

- za komunalno in družbeno urejanje 
- vzdrževanje obstoječih komunalnih i 
- za delovanje KS 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I . 5. 1986-30.6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . delovanje KS 
B. komunalna asanacija 
- kanalizacija Potok, Loke, 

naselja v Tuhinjski dol. 
- vodovod Loke, projektna 

dokumentacija 
vodooskrbe v Snoviku, 
vodovod Snovik 

- obnova cerkve sv. Tomaža 
- Loke in zunanje 
ureditve, ureditev 
pokopališča 

- ureditev okolja in 
spominskih obeležij in 
vzdrževanje OŠ in 
športnega igrišča 

C. cestna asanacija 
- vzdrževanje in pluženje 

cest, cesta 
Podhruška-Sela, Vaseno, 
Apnenčar 

D. dotacije organizacijam 
in društvom 

občani. Sklad 
14,493.276 stavbnih zemljišč 

KS Nevlje, občani, 
ovs 

7,281.993 

28,199.582 

3,489.833 

SO Kamnik, SIKCS, 
Stanovanjska 
zadruga, občani 

občani 

35,438.704 

.000 1,482. 

- 75% za komunalno in cestno dejavnost 
- 25% za vzdrževanje obstoječih objektov 

I. PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 
I . 5.1986-30.6.1988 37,565.976 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna asanacija 
- ureditev športnega igrišča 4,908.494 
- ureditev vodovoda 1,862:484 

vzdrževanje doma KS, 
športnega igrišča, G D 8,898.694 

- ureditev JR in 
telefonskega omrežja 4,586.613 

- vzdrževanje pokopališča 
in mrliških vežic 3,313.223 

- varstvo okolja in 
spominskih obeležij 261.922 

B. cestna asancija 
- rekonstrukcija in 

vzdrževanje cest, 
vzdrževanje avtobusnih 
postajališč 77,863.606 

C. dotacije organizacijam 253.185 
in društvom 

v KS 

sofinanciranje 

K Z Emona 
Domžale, Kočna, 
OŠ T. Brejca, Arko 
J . 
Občinska skupnost 
otroškega varstva, 
KS Pšajnovica, 
Z T K O , Občinska 
izobraževalna 
skupnost, G D 
Šmartno 

Sklad stavbnih zem. 

SS za interv. v kmet. 

občani, SS za interv. 
v kmet, SIKCS, CP 
- TOZD 
Vzdrževanje 

R A Z P O R E D I T E V SREDSTEV 
SKUPAJ 101,948.221 

KRAJEVNA SKUPNOST ŠPITALIČ 
Samoprispevek, uveden s 1. 5. 1986, po stopnji 1,5% z naslednjo 
namembnostjo: 
- 40% za rekonstrukcijo in vzdrževanje krajevnih in lokalnih cest 
- 44% za komunalno obnovo 
- 16% za obnovo in vzdrževanje objektov ter ostale potrebe KS 
I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1. 5. 
1986-30.6.1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . kumunalna asanacija 
- ureditev vodovoda 
- ureditev J R 
- ureditev kulturnega doma 

in okolice ter igrišča 
- ureditev župnišča 

10.799.035 

sofinanciranje 

1.634.760 
768.161 

971.958 
828.736 

B. cestna asanacija 
- rekonstrukcija 

in vzdrževanje krajevnih 
in lokalnih cest, ureditev 
mostu 

C. dotacija organizacijam 
in društvom 

občani, 
Eelktrotehna 

2.092.308 SIKCS 

777.000 
R A Z P O R E J E N A 
SREDSTVA 
SKUPAJ 

5.254.923 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 92,353.867 

KRAJEVNA SKUPNOST 
PŠAJNOVICA 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
~ za izvedbo kanalizacije v posameznih vaseh 
~ dokončanje telefonskega omrežja 
~ izgradnja hidrantnega omrežja oz. požarnih rezervoarjev 
- sofinanciranje pokopališča Češnjice 
- ureditev nekategoriziranih javnih poti 
- rekonstrukcija lokalne ceste Šmartno-Veliki Rakitovec 
*• lastne potrebe K S 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in dru
štev ter varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. P R I L I V S R E D S T E V 
K R A J E V N E G A 
S A M O P R I S P E V K A I . s. 
1986-30.6.1988 5,320.486 
II . R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV sofinanciranje 
A . delovanje K S • 
m komunalna asanacija 
~ varstvo okolja in 
spominskih obeležij 
~ izgradnja vodovoda 
- odškodnina za koriščenje 

gramoza 
- odškodnina za zemljišča in 
ogrevanja 
C. cestna asanacija 
~ cesta Šmartno-Pšajnovica 

661.594 

5,726.681 
236.533 

12.000 

1,542.000 

24,516.139 

D. dotacija organizacijam in 
društvom 

SS za inter. v kmet. 
SIKCS, Cestno 
podj. Lj. 

363.500 

R A Z P O R E D I T E V S R E D S T E V 
SKUPAJ 33,058.447 

KRAJEVNA SKUPNOST SELA 
Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 

KRAJEVNA SKUPNOST ŠMARCA 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 1,5% z naslednjo 

namembnostjo: 
- ureditev kanalizacije 
- ureditev javne razsvetljave 
- ureditev in posodobitev javnih površin 
- dokončanje večnamenske dvorane V V Z 
- za telefonsko omrežje 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij in 

društev ter varstva okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 

70,071.919 I . 5. 1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna asanacija 
- vzdrževanje kulturnega 

doma 
- ureditev železniške 
postaje 
- ureditev križišča 
- telefonsko omrežje 
- urejanje okolja in 

spominskih obeležij 
B. cestna asanacija 
- vzdrževanje cest in 

krajevnih poti 
C . dotacije organizacijam 
in društvom 

sofinanciranje 

36,829.618 
992.000 

3,458.340 
4,466.871 

804.900 

368.850 
9,404.346 

S I K C S 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 56,324.925 

KRAJEVNA SKUPNOST 
ŠMARTNO 

Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 

KRAJEVNA SKUPNOST TUHINJ 
Samoprispevek, uveden s 1. 5. 1986, po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- 75% za komunalno in cestno dejavnost 
- 25% za ostale Dotrebe KS 

I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.5. 
1986-30.6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . delovanje KS 

A . delovanje KS 
B. komunalna asanacija 
- ureditev kanalizacije 
- ureditev vodovoda 

in vzdrževanje 
- vzdrževanje pokopališča 
- varstvo kolja in 

spominskih obeležij, 
ureditev doma KS 

- vzdrževanje JR 
- kabelska T V 

55.508.460 
sofinanciranje 

1.322.808 

1.322.808 

14.328.236 občani 

7.503.643 občani 
282.697 

6.614.493 občani 
835.357 

1.282.453 



Uresničevanje programov samoprispevkov KS 
C. cestna asanacija 
- vzdrževanje in pluženje 

cest 
D . dotacija organizacijam 

in društvom 

147.069.941 SIKCS, občani 

1.464.998 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 180.704.626 

i z l i l i . 

Cesta skozi Zg. Tuhinj (obe foto S. Simšič) 

KRAJEVNA SKUPNOST TUNJICE 
Samoprispevek, uveden s 1. 6. 1986, po stopnji 1,5% z naslednjo 
namembnostjo: 
- dograditev vodovodnega omrežja v Tunjicah in povezava vodo
vodnih sistemov kamniški vodovod-vodovod Laniše 
- razširitev pokopališča in izgradnja mrliške vežice 
- vzdrževanje krajevnih cest (Strehovec-Škel, Tunjiška mlaka-La-
niše, Tunjice-Gmajnica) 
- obnova in razširitev JR 
- obnovitev avtobusnega postajališča 
- razširitev telefonskega omrežja 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih organizacij 
- varstvo okolja in spominskih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.6. 
1986-30.6.1988 26.910.082 

II R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
A . komunalna sanacija 
- izgradnja vodovoda 
- izgradnja mrliških vežic 

in ureditev pokopališča 
- vzdrževanje JR 
- kabelska T V 
- ureditev igrišča 
B. cestna asanacija 
- vzdrževalna dela na 
lokalni cesti Tunjice in 
ureditev krajevnih cest 
C. dotacija organizacijam 

in društvom 

sofinanciranje 

1.905.000 občani. SIKCS 
889.143 KS Mekinje, 

KS Srednja vas 
1.459.585 

22.550.280 občani 
1.270.913 O O Z S M S 

50.794.869 občani 

1.273.440 
R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 80.143.230 

KRAJEVNA SKUPNOST VOLČJI 
POTOK 
Samoprispevek uveden s 1. 6. 1986 po stopnji 2% z naslednjo 
namembnostjo: 
- za delovanje KS 
- rekonstrukcija lokalne ceste Rudnik-Hudo 
- ureditev dveh avtobusnih postajališč 
- rekonstrukcija lokalne ceste R-371 Volčji potok - Radomlje 
- rekonstrukcija lokalne ceste Volčji potok-Rudnik 
- pričetek izgradnje kanalizacije 
- izvedba hidrantnega omrežja Rudnik 
- komunalna ureditev Arboretuma - zunanja okolica 
- napeljava telefonskega omrežja za Volčji Potok in Rudnik 
I. PRILIV SREDSTEV 22,413.184 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1. 6. 
1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V 
SREDSTEV 
- za delovanje KS 34,828.528 

- rekonstrukcija lokalne 9,256.770 
ceste Volčji 
Potok-Rudnik - odcep 

- izvedba hidrantnega 770.939 
omrežja Rudnik 

sofinansiranje 

LO Kamnik, L O 
Domžale, občani 
SIKCS, občani 

- napeljava telefonskega 
omrežja za Volčji 
Poptok-Rudnik 

- vzdrževanje krajevnih poti 

200.000 

986.716 SIKCS 
R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 46,042.953 

K R A J E V N A SKUPNOST 
V R A N J A PEČ 
Samoprispevek uveden s 1. 5. 1986 po stopnji 2% 
z naslednjo namembnostjo: 
- za izgradnjo telefonskega omrežja 
- rekonstrukcija javnih cest 
- rekonstrukcija lokalne ceste Kamnik-Vranja 
peč-Vaseno, odsek Sp. Palovče-Zg. Palovčc 
- sofinanciranje programov delovanja družbenih 
organizacij in društev ter varstva okolja in spomin
skih obeležij 
I. PRILIV SREDSTEV 11,997.643 
K R A J E V N E G A 
SAMOPRISPEVKA 1.5. 
1986-30. 6. 1988 
II. R A Z P O R E D I T E V sofinanciranje 
SREDSTEV 
A . komunalna sanacija 
- ureditev vodovoda Velika 

Lasna 
- sofinanciranje izgradnje 

PTT omrežja 
- vzdrževanje pokopališča 
- parcelacija k. o. Palovče 
- varstvo okolja in 

spominskih obeležij 
- sofinanciranje izgradnje 1,000.000 

centralnega ogrevanja. 
B. cesta asanacija 5,400.788 SIKCS 
- vzdrževanje in pluženje 

cest ter priprava gramoza 
in peskokopa Velika 
Lasna 

11,513.024 OVS 

2,000.000 

60.325 
32.436 

254.640 

R A Z P O R E J E N A SREDSTVA 
SKUPAJ 20.261.213 

Ob 120-letnici ustanovitve kamniške čitalnice 
(Nadaljevanje iz prejšnje šte
vilke) 

• Usodno leto 1941 je preki
nilo delo Čitalnice, ki jo je oku
patorjev odlok ukinil »za vse več
ne čase«. Prenehalo je delo šte
vilnih sekcij Čitalnice, prepove
dana sta bila Lira in Sokol, ugas
nilo je tudi delo vseh drugih 
kamniških društev. Peklenski na
črt ponemčenja, kije hotel zat ro
ti slovensko besedo In pesem, je 
tudi društveni dom Čitalnice upo
rabil v svoje namene. Okupator 
je vanj vselil nacistične urade in 
celo posamezne šolske učilnice 
so bile tam. 

Po osvoboditvi Čitalnica in So
kol v stari obliki nista zaživela. 
Njuno delo se je nadaljevalo 

v novih organizacijskih oblikah 
Matične knjižnice Kamnik, T V D 
Partizan in drugih društvih. Izje
ma je bila Lira, ki je po sklepu 
pristojnih organov vlade Ljudske 
republike Slovenije nadaljevala 
s svojim delom brez ponovnega 
ustanavljanja. Na žalost se je mo
rala Lira leta 1947 po odločitvi 
»pristojnih faktorjev« umakniti iz 
svoje pevske sobe v Čitalnici in je 
nazadnje našla zavetje v polklet-
nih prostorih Vremšakove hiše, 
kjer deluje še danes. Z velikim 
trudom urejeni prostor je zaživel 
kot intimna galerija s slikami L i -
rašev od leta 1882 dalje. Lira ima 
bogat in vzorno urejen notni ar
hiv, v vitrinah pa so številna 
mednarodna in domača prizna
nja, ki s starodavnim praporom 

pričajo o trdoživosti in uspehih 
stoletnega dela pevcev in dirigen
tov. Velik del zbranega bogastva 
je pred okupatorjevim uničenjem 
re"5il Ciril Vremšak, ki je vodil 
Liro od leta 1920 do leta 1962. 
V tej prijazni sobi - kleti, ki po 
velikosti in akustičnosti ne omo
goča normalnega dela, nadaljuje
jo Liraši s pevskim izročilom 
kamniške Čitalnice, zavedajoč 
se, da so njeni legitimni nasled
niki. 

Liraši so opozorili kamniško 
kulturno javnost na 120-letnico 
ustanovitve Narodne čitalnice 
v Kamniku tako, da so 18. no
vembra 1987 pripravili elasbeno-
literarni »Večer v Čitalnici«. 
Zborovske pesmi, recitacije in 

. samospevi so z ustreznim veznim 

Na turističnem sejmu v Parmi! 
Od triindvajsetega do petind

vajsetega septembra smo godbe
niki gasilske godbe na pihala Go-
dič - Kamniška Bistrica obiskali 
turistični sejem v Parmi, lepem 
mestu na zahodu Italije. 

Mesto, ki mu zaradi obilice 
zgradb in razvalin iz različnih 
zgodovinskih obdobij pravijo tu
di italijanske Atene, že več let 
zapored prireja velik turistični 
sejem, na katerem predstavlja 
svoje zmogljivosti. Večji del se
jemskega prostora je namenjen 
turizmu, od letovanj na morju pa 

do smučarskih paketov, pred
stavljeni pa so bili tudi dosežki 
njihovega naprednega kmetijstva 
ki še posebej slovi po izvrstnih 
sirih in pršutu. 

Na tem dokaj znanem sejmu 
smo prvič s svojo ponudbo nasto
pili tudi Kamničani. Ljubljana, ki 
je pobratena s Parmo, nam je 
narmeč odstopila del svojega pa
viljona, na katerem smo predsta
vili svojo tradicijo in znamenito
sti. Planšarske noše, domačo 
obrt in izdelke, ki smo jim s svo
jim nastopom na stare instru

mente godbeniki vKli življenje, 
tako da je bil naš paviljon med 
najbolj obiskanimi. Svoj delež 
k dobremu vzdušju so dodali še 
člani ansambla bratov Krt s svo
jim programom. 

Zelo smo se potrudili in po 
mnogih ugotovitvah prisotnih tu
rističnih delavcev pritegnili zani
manje tujih gostov za Kamnik in 
njegovo okolico. Kako bomo te 
goste sprejeli in obdržali, ko pri
dejo, pa je že drugo vprašanje! 

J A N E Z BALANTIČ 

besedilom vred odprli jubilejno 
leto. Vse kaže, da se je s to prire
ditvijo »proslavljanje« pomemb
ne obletnice tudi končalo in osta
ja grenak občutek, da se kamni
ška kulturna srenja ne zaveda ali 
pa se celo sramuje svojih kore
nin, ki so zrasle iz Narodne čital
nice v Kamniku. 

Pesnik Simon Gregorčič je 17. 
marca 1885 napisal Lirašem na
slednje besede: 
»Vzbujajte, dramite, vnćmajte 
narod! 
V i imate v svojih grlih veliko 
orožje . . .« 

Posvetilo ima še vedno kljub 
stoletni patini svoj zven, čeprav 
bi morali vsi, ki smo dopustili, da 
je šla tako pomembna obletnica 
mimo nas, zardeti od sramu; tudi 
za »dandanašnje« velja pesniko
vo sporočilo: 
»Dolžan ni sam6, kar veleva mu 
stan, 
kar more, to mož je storiti 
dolžan!« 

Spraševanje vesti je najbrž od
več! Kamniška kultura je Čitalni
co in njen jubilej preprosto spre
gledala. En sam »Večer v čitalni
ci« ne odtehta tistega, kar vse 
kamniške kulturne institucije 
dolgujejo svoji matici — .Narodni 
čitalnici v Kamniku! 

J A N E Z MAJCENOVIČ 

Pripis: O b obnavljanju in preureja
nju nekdanjega d ruš tvenega doma 
Narodne čitalnice v K a m n i k u (seda
nja »Veron ika«) in pri urejanju pro-

I 

Prosvetni dom, ki so ga postavila kamniška narodna društva leta 1908 

blematike lastništva te stavbe so pevci 
Prvega slovenskega pevskega druš tva 
L i r a poslali 4. 5. 1987 svoje pripombe 
in predloge Kul turn i skupnosti K a m 
nik, Z K O Kamnik in D r u ž b e n e m u 
svetu za obnovo Kamnika . 

Prav je, da se širši krog občanov 
seznani s temi predlogi: 

1. N a pročelju obnovljene stavbe 
naj bo napis: N A R O D N A Č I T A L N I 
C A , ustanovljena 1868 

2. Spominsko obeležje na primer
nem mestu naj vsebuje podatke: 
- da je v hiši od leta 1873 do leta 
1941 delovala Narodna čitalnica 
v K a m n i k u , 
- da je v hiši od leta 1882 do leta 
1941 (ali 1947) delovalo Prvo sloven
sko pevsko druš tvo L i r a , 

— da je v telovadnici za hišo od leta 
1904 do leta 1941 delovalo Telovadno 
d ruš tvo Soko l , 

3. Stavbo naj prevzame in upravlja 
en sam lastnik; razstaviščna dvorana 
»Veron ika« naj bo na razpolago vsem 
kamnišk im kulturnim organizacijam 
pod enakimi pogoji 

4. Prvemu slovenskemu pevskemu 
druš tvu L i r a jc treba zagotoviti pri
merno, dovolj veliko in akust ično 
pevsko sobo, kot nadomestilo za pev
sko sobo v Čitalnici , kjer so bili Liraši 
solastniki in so jo zgubili po okupator
jevem odloku leta 1941 in nato še 
enkrat po deložaciji leta 1947, ko jc 
bila dodeljena drugim uporabnikom-

U P i m m 

Naši stari inštrumenti ~,o bili v središču pozornosti Za konec še poslovilna, seve, gasilska slika vseh prisotnih Kamni-
čanov! 

SLOVENIJALES LPI RADOMLJE 

Obveščamo vas, da mo razširili delovni čas v našem 
razstavno-prodajnem salon 
Salon je odprt vsak dan od 8. do 16. ure 
ob sobotah od 8. do 12. ure 
Iz našega proizvodnega programa vam nudimo: 
- stole in mize iz hrast, bukve in bora 
- usnjene sedežne garniture 
- počivalnike, tepecirane v usnju in v blagu 
Za plačilo v gotovini priznamo 25% popust! 



V trti je življenje 
Že stara ljudstva so poznala 

prelesten okus pristnega vinca, 
pesniki, pisatelji in slikarji so ga 
slavili v svojih delih, medtem ko 
danes vinska kultura ali kultura 
pitja vse bolj zamira. Le malo 
ljudi zanima o vinu še kaj več, 
kot le to ali je belo ali rdeče. 
Zato sem se, kot zbiralec arhiv
skih vin. odločil, da vam o vinu 
natrosim nekaj zanimivih po
datkov, ki bodo morda tudi koga 
prepričali, da ni važno koliko, 
ampak kaj pijemo. 

Kaj nam je torej v pomoč, da 
vino pravilno presodimo? Upo
števati moramo vinarski okoliš, 
barvo, vonj in okus, pa tudi videz 
žlahtne kapljice, medtem ko 
ostale podatke prečitamo z etike
te na steklenici. Sledi pokušnja iz 
katere strokovnjaki (enologi) na
redijo cel obred. V kozarec naj
prej nalijemo toliko vina. da je 
pokrito dno. Nato kozarec stre-
semo in poduhamo vino. Vonj 
nam odkrije prijetno cvetico, ki 
označuje zdravo vino ali pa duh 
po plesni in žveplu, ki ga ima 
slabo ali že pokvarjeno vino. 
Vzorec odlijemo, splakncmo ko
zarec in natočimo do polovice. 
Okus ugotovimo tako, da srkne
mo majhen požirek in ga razpu
stimo po ustih. Konica jezika 
nam odkrije sladkost, robovi je
zika kislino, duplina pa trpkost in 
grenkobo. Zapomnimo si torej, 
da mora imeti vino kristalno čist 
sijaj, prijeten vonj, lepo barvo in 
svež okus, pa nam ne bo mogel 
nihče podtakniti slabega vina. 

Eno od pravil, ki ga je treba 
poznati, je tudi to, da vino ne 
prenese nepravilnega skladišče
nja in pogosto izgubi svojo velja
vo, če z njim nepravilno ravna
mo. Steklenic med potjo iz. trgo
vine ne smemo pretirano preme
tavati, niti jih doma odložiti na 
topel prostor ali morda celo obsi
jan s soncem. Napačno je tudi 
ravnanje pri serviranju, ko želi
mo steklenico na hitro ohladiti, 
pa jo vtaknemo kar v hladilnik. 
Storili smo napako, saj nobeno 
vino ne prenese brez posledic hi
tre temperaturne spremembe. 
Ohlajamo ga v kleteh ali pod 
hladno, tekočo vodo, da dobi 
svojo pravo temperturo: belo od 
10-12° C, desertno od 14-16° C, 
rdeče od 16-18° C, peneče vino 
pa le od 7-9° C. 

In če boste opazili, da ima vino 
v steklenici nekaj usedlin, ne mi
slite da je pokvarjeno, ravno na
sprotno. Te usedline so vinski 

Kamen, ki se z leti nahira v ste
klenicah in kaže na to, da je vino 
popolnoma dozorelo. 

Sedaj pa nekaj o slovenskih vi
nih, ki uspevajo v treh vinorod
nih rajonih. Podravski je najbolj 
cenjen in znan, saj združuje kra
je, kot so Maribor, Ljutomer, 
Ormož, Ptuj, Gornja Radgona in 
Slovenska Bistrica, v katerih pri
delujejo naboljša bela vina v Ju
goslaviji. Za posavski rajon so 
značilna lahka rdeča vina, ki 
uspevajo od Bizeljskega, pa do 
Bele krajine, za primorski pa tež
ka rdeča vina, kot so merlot, re-
fošk, barbera, cabernet in teran. 
V naši majhni, a lepi in bogati 
deželici, se torej najde za vsak 
okus nekaj, a čeprav smo v jugo
slovanski proizvodnji vina zasto
pani le s približno 10 odstotki. 

To dokazuje tudi tradicionalni 
vinski sejem v Ljubljani, na kate
rem se slovenska vina vedno zno
va potrjujejo. Letošnji nam je po
nudil kar 1087 vzorcev iz 19 dr
žav. Ocenjevala jih je 27-članska 
mednarodna strokovna komisija, 
ki je petim podelila naziv »šampi
on 1988«, 67 pa veliko častno 
diplomo z veliko zlato medaljo. 

Edino, najvišje ocenjeno jugo
slovansko vino je naravno desert
no vino z Reke - prošek. Druge 
nagrade pa so dobili krstač 1. 86 
iz Titograda, tikveško sonce 1. 84 
iz Kavadarccv, ljutomerski laški 
rizling I. 87, beli burgundec I. 83 
in merlot 1. 79 Slovina iz Ljublja
ne, beli pinot 1. 71 in 1. 83 iz 
Ormoža, sauvignon 1. 87 iz Slo
venske Bistrice, koprski cabernet 
sauvignon I. 86, mariborski sa
uvignon - pozna trgatev 1. 86, 
muškat otonel 1. 86 Francija 
Cvetka iz Kogla, game 1. 83 iz 
Negotina in traminec 1. 83 iz 
Gornje Radgone. 

Kljub temu, da je Slovenija še
le četrta republika po proizvodnji 
vina, je največ nagrad ostalo do
ma. Kako pa je z ostalimi država
mi, se boste vprašali? 

Najpolj razviti vinarski državi 
sta brez dvoma Italija in Franci
ja, katerima do petega mesta sle
dijo SZ, Španija in Argentina. 
Jugoslavija je okoli desetega me
sta, v istem rangu kot Alžirija, 
Madžarska.in Južna Afrika. Po 
porabi je vrstni red podoben, saj 
je vino Francozom in Italijanom 
hranilo prvega reda in skoraj ni 
obroka brez neizbežnega kozarč
ka vina. Podobno je v Španiji in 
na Portugalskem, pa tudi Čilehci 
vino zelo cenijo. Jugoslovani so 
spet okrog desetega mesta, sku

paj z Avstrijci in K o m u n i , m e u -
tem ko daleč najmanj vina popi
jejo severnjaki. Finci, Nizozem
ci, Danci, Norvežani in Švedi; le 
približno okoli dva litra letno na 
osebo (pri Francozih sc ta števil
ka giblje okoli 1507 I.). 

Za konec pa šc nekaj najbolj 
razširjenih vinskih vrstah na Slo
venskem. 

Skoraj vsa vina se odlikujejo 
s svojevrstno cvetico, aromo, 
ubranostjo in okusom ter imajo 
več kislin in večji barvni sijaj kot 
druga vina. 

PRIJETEN KOTIČEK V DO
MAĆI VINOTEKI 

renski rizling - pozna sorta, 
grozdne jagode so polne sladkor
ja in nagnjene k plemeniti gnilo
bi, vino pa ima bogate buketne 
snovi, polno cvetico in izravnano 
razmerje med sladkorjem in kisli
nami. Imenujejo ga - kralj vin! 

laški rizling - najbolj razširjena 
sorta Vino ima bogate buketne 
snovi in raje manj alkohola; lepo 
se stara, serviramo pa ga k bele
mu mesu ali pecivnim pribolj-
škom. 

Naš izlet 
V ponedeljek smo se peljali 

z avtobusom v Piran. V Izoli smo 
videli prometno nesrečo. Ko smo 
prišli v Piran, smo šli na kosilo 
v Utokov dom. Kosilo je bilo 
zelo dobro. Ko smo se najedli, 
smo se šli kopat. Popoldne smo 
se odpeljali domov. 

Izlet mi je bil zelo všeč. 
MALKOČ SABINA 

3. razred 
COŠ 27. julij 

beli burgundec ali beli pinot 
- vrhunsko vino s povprečno 
12% alkohola in 6 grami kislin na 
liter (idealno razmerje). Okus in 
vonj ni tako bogat kot pri »ren-
cu« in prav zaradi svoje nežnosti 
je zelo piten in ujemljiv z ribjimi 
jedrni. 

Za zbiralca pomeni odkritje sta
re, arhivske steklenice svojevr
sten dosežek. Kdor se je proti 
primerni odškodnini pripravljen 
ločiti od nje, naj pokliče na tele
fonsko številko 831-662! 

sauvignon - razširjena vrsta 
z izrazitim sortnim okusom, ki ga 
daje severno podnebje in poseb
na vrsta ilovice. Uporaben je pri 
predjedeh in priljubljen pri vseh, 
ki jim »pasejo« vinske vonjave. 

šipon - je vino Podravja z niz
ko stopnjo alkohola in bogatimi 
kislinami - tudi do 11 g/l. Barva 
je rumenkasta, cvetica nežna. 
Serviramo ga ob mesnih omakah 
in suhem mesu. 

traminec - ima zrazit vonj. 
precej sladkorja in kar do 13% 
alkohola. Primeren je za aperi
tiv, dobro pa se prilega tudi k ku
linaričnim specialitetam, poseb
no k siru. 

kraški teran - prvak v mlečni 
kislini. Po cvetici je enak cvičku, 
po vonju pa spominja na maline. 
Je osvežujoče vino, izredno se 
prilega h kraškemu pršutu. 

merlot - harmoničen okus 
z dokajšnjo mero alkohola, do 
13%. Je zelo razširjeno vino, pri
lega se k mesnim in ostalim tež
kim jedem. 

MATIC ROMŠAK 

50-1 et ni ca skupnega 
\s m mm m 

življenja 
Konec julija sta praznovala zlato poroko FRANC IN MARJETA 

B U RJA iz Podgorja. Oče Franc, rojen 27. 10. 1914 jc zgubil starše že 
v /. svetovni vojni in otroštvo preživel pri svoji teti, skupaj z njenimi 
sedmimi otroki. V svojo rojstno hišo se je vrnil šele po odsluženju 
vojaškega roka in začel z obnovo domačije. Mama Marjeta, rojena 
12. 7. 1914 je živela v družini z veliko otrok, pri desetih letih je 
izgubila mamo. Do poroke je živela doma na kmetiji pri očetu. 

V zakonu se jima je rodilo 5 otrok, trije sinovi in dve hčerki, od 
katerih je ena umrla med H. svetovno vojno. Težko jc opisati vse 
gorje, ki ga je družina preživela med NOB, tudi zato, ker je pomagala 
partizanom. Po osvoboditvi je bilo veliko težav, vendar sta jih Franc 
in Marjeta z medsebojno pomočjo in razumevanjem uspešno prema
gala. V veselje in zadoščenje pa jima je še posebej najmlajši sin, kije 
ostal na kmetiji in bo nadaljeval njuno delo. 

Ob SO-letnici skupnega življenja so jima pripravili zlatoporočno 
slovesnost v prostorih skupščine občine Kamnik, saj zlata poroka 
pomeni nov vir moči in lepote skupnega zakonskega življenja, nov vir 
ljubezni in razumevanje ter medsebojne pomoči. Slavljenca je nago
voril predsednik občinske skupščine Maks Lavrinc ter jima v izbranih 
besedah čestital k jubileju, orisal njuno življenjsko pot, hkrati pa 
zaželel srečo in zdravje tudi v šestem desetletju njune skupne poti. 

V M. 

B A G Y za avtokros ford 
2000 zelo poceni prodam. 
Tel. 832-878, popoldne. 

Video Z 
Pred nekaj meseci smo pisali 

o prvi videoteki, ki je bila odprta 
v Kamniku, tokrat pa lahko vse 
lastnike video rekorderjev v na
šem mestu razveselimo z novico, 
da je bila pred kratkim odprta še 
ena videoteka - V I D E O »Z«,ki 
bo nedvomno pripomogla h kon
kurenčnosti in večji izbiri filmov 
v našem koncu. 

Milan Završnik iz Most pri Ko
mendi počasi razpreda svojo 
mrežo videotek. Najprej je odprl 
videoteko v Mostah in lahko se 
pohvali, da mu strank ne manj
ka. Prav zato se jc odločil še za 
novo lokacijo v Kamniku, v pro
storih ob pizzeriji Parma. 

Kaj lahko ponudi nova vide
oteka? Poleg tisoč filmov vseh 
zvrsti za izposojo in presnemava
nje še precej drugih storitev. Mi 
lan snema poroke, rojstne dneve 
in druge dogodke, priključuje vi
deo sisteme, čisti glave rekorder
jev; praktično vse, kar je v zvezi 
z video tehniko. Svoje usluge po
nuja po res solidnih cenah. Video 
kasete izposoja le za borih sto-
petdeset »jurjev«. 

Med filmi lahko najdete tudi 
precej takšnih s slovenskimi pod
napisi, tako da se ne bo treba 
vedno truditi z angleščino in sr
bohrvaščino. Milan je obljubil, 
da bo skušal vklučiti v svojo bo
gato zbirko čim več filmov s slo
venskimi podnapisi. 

In kaj je največja odlika nove 
videoteke, poleg kvalitetnih vi

deo filmov? Presenečeni boste! 
Delovni čas. Videoteka je odprta 
vsak dan, tudi ob sobotah in ne
deljah, kar omogoča vsakemu, 
da najde čas za izposojo in vrača
nje kaset. 

D A M J A N G L A D E K 

Milan Završnik v svoji videoteki 

Kolesarsko srečanje 
v Komendi 

Skupinska slika kolesarjev — upokojencev treh društev, Kamnika, Komende in Moravč 

Prvo tovrstno srečanje upoko
jencev - kolesarjev iz. treh dru
štev v Komendi, je bilo dobro 
organizirano, v lepem sobotnem 
dojKildnevu, v začetku sep
tembra. 

Namen tega srečanja je bil. da 
se Moravčani peljemo s svojimi 
kolesi v Komendo, Kamničani in 
Komenčani pa v Preddvor. Vsi 
skupaj pa se dobimo v domu 
upokojencev v Komendi. Pro
gram je bil v celoti izveden z ude
ležbo 28 kolesarjev. Med udele
ženci jc prevladala večina nežne
ga spola. S takimi izleti borao 
nadaljevali skozi vse naslednje 
leto. Menimo namreč, da bi vse 
to koristilo zdravju udeležencev 
teh organiziranih akcij. 

Prijatelji upokojenci iz Ko
mende so nam pripravili prisrčen 
in gostoljuben, sprejem. Bili smo 
pogoščeni, med nami je resnično 
vladalo pravo vzdušje. Vse pri

sotne so pozdravili predstavniki 
posameznih D U ter v krajših na
govorih predstavili dejavnost 
društev. posebno delovanje 
športno rekreativne dejavnosti 
upokojencev Kamnika in Mo
ravč. Na koncu smo lahko samo 
ugotovili, da so taka srečanja ko
ristna. Predlagali smo. da bi bila 
srečanja vsakokrat v drugem 
D U . Tako smo Moravčani pova
bili Komenčane. da nas nasled
nje leto obiščejo. Povabilo so 
z veseljem sprejeli. 

Po ogledu lepo urejenih pro
storov D U Komenda smo se tudi 
slikali, nato pa poslovili z mislijo 
»razgibajmo življenje«. 

Moravski upokojenci - upo
kojenke smo obiskali še Arbore-
tum Volčji potok in se srečni ter 
zadovoljni vrnili domov. 

Resnici na ljubo pa moramo 
zapisati, da so ob sedanjih akci
jah, kot tudi ob drugih, mnenja 

nasprotna. Niso redki tisti, ki vi
dijo v takih izletih le nekoristno 
zapravljanje časa. Mi temu ne 
bomo podlegli, temveč šc tesnej
še sodelovali na vseh področjih. 

JOŽE N O V A K 

OGLAŠUJTE 
V 

KAMNIŠKEM 
OBČANU 

V varstvo vzamem otroka 
od 2. leta starosti na moj 
dom. Vozelj, Groharjeva 
18, Duplica, Kamnik. 

• Iz doma upokojencev 

Visoki rojstni dnevi 
Letos smo ob praznovanju 

rojstnih dni zabeležili visoke let
nice in nekaj jubilejev. Več kot 
deset stanovalcev oziroma stano
valk je doseglo 90 let in čez. 

Avgust! je praznovala svoj ju
bilej Minksi Mali. ki je z nami 
4 leta. Kot nekdanja planinka in 
alpinistka je znana slovenski pla
ninski javnosti in cenjena kot po
sebnost zaradi svojega udejstvo-
Vanja v starosti, saj jc z 71 leti 

preplezala triglavsko severno ste
no in v visokih letih okusila teža
ve in radosti alpinizma. Rojena 
je bila v Radovljici in z 12 leti je 
z očetom prvič šla na Ratitoveč, 
kot nam je pripovedovala. Po na
svetu zdravnika za oči je začela 
s planinstvom, ko jc bila stara 30 
let in mu ostala zvesta do 80 leta 
starosti. Tedaj je zaključila svojo 
planinsko kariero z Loško tran
sverzalo in ta jo je po naključju 

spet privedla na Ratitoveč. Vmes 
so bili vzponi na velike višine, 
dvakrat severna stena Triglava 
na vrvi in drugo. O svojih lepih 
poteh ima ohranjeno vso doku
mentacijo s štampiljkami, ki je 
edinstvena. Imenovali so jo kar 
»Minka Štampiljka«. 

Vsi ti spomini so ji dragoceni, 
rada jih obnavlja in teši svoje 
zdaj drugačne ure, ki z boleh-
nosijo prinašajo težave. Je bila 

prijetna kramljavka in je do ne
davnega sledila dogajanju v svetu 
prek radijskih oddaj in po obi
skovalcih. Žal ji zdravje ne služi 
več prav dobra, jesen ni naklo
njena visokim letom. ^ 

Sredi avgusta smo slavili tudi 
99. rojstni dan Ivane Spruk. naše 
najstarejše stanovalke, ki je zdaj 
ni več z nami. 7. oktobra smo jo 
izgubili, besede o njej naj veljajo 
v njen spomin. Na svoj praznik je 
dobila čestitke tudi od uprave 
Doma, z željo da bi dočakala 100 
let. V Domu je bila 13 let, od 
prvega leta njegovega obstoja, 
prva leta veliko v družbi stano
valcev, na prireditvah, na izletih, 
kljub hoji ob palici. Okvara kol

ka jo je ovirala pri sedenju, hoji, 
gibanju, a imela je dosti življenj
ske energije. Sama si je pospravi
la v sobi in kaj oprala, čitala, 
posedela ob kavici, ki si jo je 
sama pripravila. Po svojem od
ločnem značaju je bila znana. Ko 
pa si je ob padcu zlomila roko in 
poškodovala ramo, je morala 
z mavčno oblogo v posteljo in ni 
več vstala. Potrebovala je pomoč 
v vsem. tožila o težavah stalnega 
ležanja ter odvisnosti od drugih, 
sicer pa je bila bistrih misli in 
glave. Mogla je še čitati iz moli
tvenika z velikimi črkami in se 
pogovarjati o življenju in delu na 
kmetiji, ki ga je opravjala z vne
mo. S tem delom si je služila 

kruh potem, ko je odšla od do
ma, ker je bila družina prevelika. 
Bila je četrta po vrsti od 12 
otrok. Služila je do pokojnine in 
povsod so jo imeli radi zaradi 
njene delavnosti. V Domu v bol
niški postelji pa je bila vesela 
rednih obiskov nečakinje, vesela 
rož, ki jih je včasih rada negova
la, zdaj pa so ji v vazi delale 
veselje. 

Oslabela je v zadnjih mesecih, 
a zapustila nas je nepričakovano. 
Pokopali so jo na Gozdu, kjer jc 
bila doma. kakor je želela, kjer 
ima šc veliko nečakov in brata. 
Z nami v Domu pa bo ostala 
v naših spominih. 

M A R I J A L A V R I C 



Na obisku pri 
»Aphaenopidiusu kamnikensisu« 

To jc nova vrsta jamskega 
hrošča, ki so ga v Kamniški jami 
našli jamarji in ga poimenovali 
po našem mestu. Do sedaj je bila 
ta živalca endemi! jame, kot kaže 
pa ho dobila svojega sorodnika 
v Trbiški zijalki pri l.učah v Sa
vinjski dolini. 

Vsi. ki vas jame in hrošči zani
majo, se lahko poslužite podob
ne poti. kot je bila moja in izpol
nila se vam bo želja; pokukati 
v podzemni svet. Najlepša prilož
nost bo spet med prvomajskimi 
prazniki, ko bodo člani Jamar
skega kluba popeljali v jamo več
jo skupino povsem naključno iz
branih obiskovalcev. 

Midva z Vidom Kregarjem pr
vega maja nisva čakala, ampak 
sva si izbrala deževno junijsko 
nedeljo. Nadležnim deževnim 
kapljicam sva se uspešno upirala 
vse do mostu nad potokom, ki 
priteče iz doline Bele. ko sva mo
rala zapustiti avtomobil in izpod 
varne pločevinaste strehe stopiti 
v deževen, kisel dan. Na srečo 
nama razpoloženja ni pokvaril, 
hladil pa nama je razgreti telesi, 
ki sta sc vzpenjali proti Presedlja-
nju in Korošici. Po polurni hoji 
sva zavila proti Orglicam, kjer se 
je uhojena pot končala. Za tre
nutek sva obstala v še neokrnje-. 
nem.kotičku narave in skoraj ne
hote se je meni porodila misel. 

da bi bil to idealen kraj za piknik 
v naravi. Previsne skale hi nudile 
zavetje, potoček in slap sta le za 
korak stran, pa tudi suhljadi bi 
ne bilo treba nositi s seboj. Odg
nal sem jo in se kar malce slabe 
vesti za Vidom zagrizel v strmo 
ozko stezo, speljano med redkim 
gozdom. Kmalu sva dosegla sta
ro lovsko pot in se obrnila proti 
Zeleniškim špicam. Pot. po kate
ri sva se vzpenjala, je bila pokrita 
z zemljo in listjem in zelo slabo 
vidna. Zato pa se je iz minute 
v minuto ponujal lepši razgled. 
Pred nama je ležala dolina Bele. 

.ovita v meglice in mogočni steni 
Rzenika in Vežice. Tudi pot ni 
več pretirano položna in morala 
sva biti kar malce previdna, saj 
prepad na levi strani, tik ob poti. 
v meni ni vzbujal pretirane želje, 
da bi ga bolje spoznal. 

Se nekaj minut in bila sva pod 
steno; ta naju je pripeljala do 
strmine, ki se je končala 
v ogromni zijalki pod steno. »Tu 
sva,« je rekel Vido in v nahrbtni
ku začel iskati kačjo slino. Moji 
pogledi so skoraj rentgensko pre
iskovali zijalko. pa vendar vho
da, zaprtega z železnimi vrati ni
sem zagledal. Po izdatnem 
okrepčilu in pripravi za »nedelj
ski sprehod« po jami mi ga je 
pokazal Vido. Komaj pol metra 
visoka špranja me ni ravno nav
dušila, saj se je nadaljevala v ni-

Komisija za delovna razmerja 

Delovne skupnosti upravnih organov 
in strokovne službe Občine Kamnik 

razpisuje dela in naloge 

kmetijskega inšpektorja 
Pogoji VII. stopnja agronomske smeri, 5 let delovnih 
izkušenj, strokovni izpit s področja dela. 

Poleg navedenih pogojev morajo kandidati izpolnjevati 
še druge pogoje, ki se preverjajo v postopku izbire. 
Izbrani kandidat bo imenovan za 4 leta 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v roku 30 dni. 

Prijave s priloženimi dokazili sprejemamo 8 dni po objavi 
na naslov: Občina Kamnik - Kadrovska služba, Titov trg 
1, Kamnik. 

ZAHVALA 

V 92. letu nas je zapustila naša 
draga mama, stara mama in teta 

i 

MARIJA KOŽELJ 
s Kregarjevega 6 

Lepo se zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, znancem in 

sodelavcem iz Kemijske industrije Kamnik za izrečena soža-
lja, podarjeno cvetje in spremstvo na njeni zadnji poti. Hva
la praporščaku za zadnji pozdrav. Posebej hvala kaplanu za 
lepo opravljeni pogreb in cerkvenim pevcem za zapete 

pesmi. 

Žalujoči: vsi njeni 

Kregarjevo, Kamnik, Ljubljana, september 1988 

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
tiha, nema jc gomila, 
kjer počivaš ti. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega 
ljubljenega moža, atija in ata 

MIRKA KOŠIRJA 
Vrhpolje 212 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem, znancem in sodelavcem za izrečeno sožalje, darova
no cvetje in spremstvo na njegovi mnogo prerani zadnji 
poti. Prav tako se zahvaljujemo govorniku za lepe poslovil
ne besede, pevskemu zboru za ganljivo zapete žalostinke in 

g. župniku za cerkveni obred. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Vrhpolje, Godič, julij 1988 

zck rov. ki sva ga prelezla kar po 
kolenih. Ko sem s sočnimi kletvi
cami na ustih prilezel iz njega, 
sem najprej potipal. če je čelada 
prenesla nekaj »bližnjih srečanj« 
s skalnatimi tvorbami, potem pa 

,se zazrl navzgor v približno 15 
metrov visok kamin, ki se zaradi 
svoje višine kar nekako ni prile
gal k ozkemu vhodnemu rovu. 
Pa vendar je bila pot naprej bolj
ša, čeprav se je dalo opaziti, da je 
voda dno rova že poglobila in 
nanesla plasti ilovice, ki sc tako 
rada prilepi na obiskovalca. Se 
posebno sva tO občutila v Pasaži 
1. maja. ki jc zaradi svoje majh
nosti zelo težko opazna in še tež
je prehodna. Ko sva sc z nogami 
naprej plazila skoznjo ter z ritjo 
in trebuhom pobirala ilovnate 
nanose s sten. sem se zahvaljeval 
materi naravi, da mi na mojih 7(1 
kilogramov ni naložila še dodat
nih dvajset, saj bi v tem primeru 
zamašil že omenjeno pasažo. 

Popolna nasprotja so bila tudi 
brezna ob poti. katerim ne vidiš 
dna in pa dvorane, ki se vrstijo 
druga za drugo. V Dvorani po-
dornih blokov so npr. velike ska
le razmetane kot krogle na bali
nišču. V resnici so se tekom 
tisočletij bloki krušili s stropa ter 
ustvarjali to naravno oviro, zara
di katere mimogrede spregledaš 
kristale aragonita. ki so še bolj 
izraziti v Aragonitni dvorani. 

kjer so kot cvetovi prilepljeni na 
skale. 

V Veliki dvorani pa sem opazil 
očitne sledove močnih tekton
skih premikanj, saj imajo stene 
dvorane in bloki po tleh ravne 
prelomne ploskve. prekrite 
z rdečkasto-rjavo moko. 

Teh 1500 kvadratnih metrov 
prostora sva zapustila in že naju 
je pozdravila končna dvorana, 
dolga približno 60 in široka 40 
metrov. Zanjo menda velja, da bi 
bila zaradi svoje obširnosti ideal
na garaža za vse kamniške avto
buse. Problem bi bil le v tem. da 
bi jih malce težko spravili do ja
me, še težje pa vanjo. 

Najino raziskovanje se je kon
čalo, saj je prehod naprej, če se
veda obstaja, zasut s skalovjem. 

Po isti poti sem sc odpravil 
nazaj,- medtem ko je Vido zavil 
v čisto drugo smer. Prvi koraki in 
skale mimo katerih sem stopal, 
so se mi zdele neverjetno znane, 
izkušenega jamarja pa sem kar 
malce obžaloval, češ le kako lah
ko tako zgreši smer. Ko poti na
prej nisem več našel, sem se pre
vidno obrnil in ugotovil, da sem 
popolnoma izgubil orientacijo in 
da moj vodič po vsej verjetnosti 
koraka v pravo smer. Brez besed 
sem se mu pridružil in za njego
vim hrbtom, pol čudovitih vtisov 
odkorakal proti izhodu . . . 

MATIC ROM.ŠAK 

ZAHVALA 

Po hudi bolezni nas je zapustil 
dragi oče, stari oče, brat in stric 

JANEZ 
DRAGOŠ 

iz Medvedove 5/a 

Iskreno se zahvaljujemo družini 
Beč za izkazano pomoč, vsem 

sorodnikom, prijateljem, njegovim sodelavcem iz DO Ke
mijska industrija Kamnik in Kemična čistilnica ing. Franc 
Pucelj Kamnik, našim sodelavcem iz DO Svilanit in Titan 
ter sosedom iz Medvedove ulice 5/a za izrečena sožalja, 
podarjeno cvetje in spremstvo na njegovi zadnji poti. Toplo 
se zahvaljujemo obema govornikoma za poslovilne besede. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Oktober 1988 

ZAHVALA 
Ob boleči, mnogo prerani izgubi 
naše ljube žene, zlate mamice, 

mame, sestre, sestrične, svakinje 
in tete 

MAJDE KOBOL 
rojene ŠKOFIC 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosta
novalcem, kolektivom DONIT 
in M E T A L K A za cvetje, ustno 
in pisno sožalje ter spremstvo na 
njeni zadnji poti. Posebno se 

zahvaljujemo č. sestri Kuharjevi za nego na domu, č. se
stram iz Mengša, dr. Kocutarju ter dr. Jakopičevi za pomoč 
v zadnjih trenutkih. Hvala g. župniku za besede slovesa in 

lepo opravljeni obred. Še enkrat vsem, iz srca, hvala! 

Žalujoči: vsi njeni 

september 1988 

V 62. letu nas je za vedno zapustil 
dragi mož, ata, stari ata, brat 

in stric 

ANTON JEGLIČ 
iz Japljeve 3 

Najlepše se zahvaljujemo 
sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, njegovim sodelavcem iz 

DO Zarja in našim sodelavcem iz DO Lončarsko podjetje 
Komenda za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in 

spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala pevcem za ganljivo 
zapete pesmi in gospodu župniku za tople besede in lepo 

opravljen pogrebni obred. 

Žalujoči: žena Danica, sin Jože, brata Drago in Janko 
z družinama, sestri Mici z družino in drugo sorodstvo 

Kamnik', oktober 1988 

Koncert v naravi 
Prelepo okolje Arboretuma 

v Volčjem potoku je letos doži
velo krst glasbenih — orkestral
nih prireditev z naslovom »Kon
cert v naravi. Prvi koncert je bil 
pred praznikom občine Kamnik, 
22. julija. Enkratnost ambienta 
je še posebej zaživela v zlitju te
me, luči, nočnega miru in nežne
ga zvoka godal Simfoničnega or
kestra Domžale-Kamnik. 

Izbran program s Corellijevim 
Concertom grossom v D duru, 
v katerem je izstopal spevni Ada-
gio s solisti Branko Bečaj in He
leno Burja na violini ter violon-
čelistko Tanjo Babnik, Torcllijev 
Koncert za trobento in godala ter 
Serenado za godala Benjamina 
Ipavca so orkestraši izvajali pre
dano in z veliko zavzetostjo. 

S svojim muziciranjem so bili 
pri številni publiki deležni lepega 
priznanja. Poslušalci so z aplav
zom dokazali, da znajo ceniti vr
hunsko igro trobentača Stanka 
Arnolda, ki je poleg Torellijeve-
ga Koncerta zaigral v priredbi di
rigenta orkestra Tomaža Habeta 
zaključno skladbo večera, Ha-
endlov Largo. 

Zaradi velikega navdušenja, ki 
ga je bil ta glasbeni dogodek de

ležen pri poslušalcih je bila želja, 
da se koncert ponovi. Do pono
vitve je kljub manjšini nespora
zumom zaradi vremena prišlo 25. 
septembra. Ker so jesenski veče
ri za tovrstne koncerte prehladni, 
je bil izveden v popoldanskem 
času. 

Tudi ta program je bil pretež
no baročno obarvan. Dve deli 
smo slišali že na prvem koncertu 
(Corelli in Torelli). Svoje mojstr
stvo nam je ponovno dokazal 
Stanko Arnold. Virtuoznosti pr
vega in zadnjega stavka Albino-
nijevega koncerta je v ravnotežju 
postavil muzikalnost in lepoto to
na srednjega stavka Adagia. 

Sam orkester nam je v uvodni 
točki predstavil tristavčni Orke
ster - Ouarter št. 4 Carla Stamit-
za. To delo kaže vse odlike in 
pota novo nastajajoče oblike kla
sike - simfonije. Čeprav je bilo 
na drugem koncertu kljub zani
mivemu plakatu in programu do
sti publike naključne je ta vseeno 
toplo nagradila izvajalce - člane 
Simfoničnega orkestra Domžale-
-Kamnik, dirigenta prof. Toma
ža Habeta in solista s toplim 
aplavzom in z željo, da se taki 
koncerti tudi v prihodnjem letu 
nadaljujejo. 

šek, administratorka iz Sovinje 
peči 5 

Boris Filipič, knjigovez iz 
Ljubljane in Mija Frontini, šivilja 
iz Vrhpolja pri Kamniku 

Pavle Vidmar, sam. obrtnik 
- prevoznik iz Žej pri Komendi 
in Milena Štele, ekonomski teh
nik iz Tunjiške mlake 

Jože Kotnik, vzdrževalec 
s Hriba pri Kamniku in Jožica 
Petrovčič, delavka iz Okroga pri 
Motniku 

Franc Uršič, vzdrževalec iz 
Mekinj in Silva Resnik, prodajal
ka iz Spodnjih Lok pri Lukovici 

Ratko Kumar, gradbeni delo
vodja iz Kamniške Bistricein 
Bernarda Jeglič, študentka iz 
Kamnika 

Franci Ravnikar, prodajalec iz 
Kamnika in Sonja Drovenik, ad
ministrator iz Kamnika 

Milan Oštir, mizar iz Šmarce 
in Tca Pečnik, šivilja iz Domžal 

Branko Jagodic, elektrotehnik 
in Šenturške gore in Sabina Jen
ko, prodajalka tur. storitev iz 
Gore pri Komendi 

Marjan Spruk, uslužbenec iz 
Podstudcnca in Mojca Zrnec, re
ferentka iz Domžal 

Marjan Jurman, zidar iz Kam
nika in Emilija Troger, slaščičar-
ka iz Podgorja 

Branko Matjaž, orodjar iz Du
plice in Andreja Trobevšek, kon-
trolorka iz Tunjiške mlake 

Janez Mlakar, voznik viličarja 
iz Laniš in Majda Vrhovnik, de
lavka iz Studenca 

Anton Gluk, stavb, ključavni
čar iz Tiroseka in Mojca Poljan-

Avguštin Sever, os. upokoje
nec iz. Kamnika, Medvedova ul. 
20, star 83 let 

Emil Trampuš, os. upokojenec 
iz Kamnika. Kebetova 9, sfar 69 
let 

Ana Štele, druž. upokojenka, 
iz Kosiš 5,.stara 81 let 

Marija Podbregar, gospodinja 
iz Raven pri Šmartnem 11, stara 
47 let 

Jožefa Bezlaj, gospodinja iz 
Ljubljane, Bumikova 19, stara 
71 let 

Gizela Žerovnik, os. upoko
jenka iz Kamnika, Jurčičeva 23/ 
a, stara 91 let 

Katarina Potočnik, upokojen
ka iz Nevelj, št. 7, stara 61 let 

Frančiška Urankar, gospodi
nja iz Soteske 85, stara 83 let 

Ivana Hace, gospodinja iz Vira 
pri Nevljah št. 1, stara 91 let 

Milan Cvetko, Kamnik, Novi 
trg 38, referent, star 43 let 

Frančiška Puh, druž. upoko
jenka iz Volčjega potoka 44/a, 
stara 79 let 

Dragotin Majce, os. upokoje
nec iz Ljubljane Poljanski nasip 
14, star 79 let 

Pavla Obcreigner, os. upoko
jenka iz Ljubljane, Hranilniška 
9, stara 83 let 

Franc Drešar, upokojene iz 
Nasovč 19, star 68 let 

Marija Koželj, druž. upoko
jenka s Kregarjeva 6, stara 91 let 

Komunalno podjetje Kamnik 

obvešča občane, da jim bomo smeti in odpadke 
namesto v torek, 1. novembra 1988 odvažaj; v sredo, 
2. novembra 1988. 

jesenski odvoz kosovnega materiala 
pa bo organiziran takole: 
- v sredo, 26. 10. 1988 bomo kosovni material odvažali 
občanom, ki so zajeti v odvoz smeti in odpadkov za 
ponedeljek in torek 
- v četrtek, 27. 10. 1988 pa občanom, ki so zajeti v očlvoz 
smeti in odpadkov na sredo, četrtek in petek. 

Občane prosimo, da kosovni material pripravijo na ploč
nikih ali ob cesti do 6. ure zjutraj. 



• Seul v malem 

Letne športne igre Uniles 
Če prisluhneš na vide/, zelo mirnim 

Stolovim delavcem, kako zavzeto se 
lahko pogovarjajo o športu, si pre
senečen. Različno gledaje na isti 
športni dogodek ali na športnika je 
lahko predmet izredno ostrega po-
go\ora. seveda z nekoliko različni
mi ugotovitvami. Verjetno se naši 
delavci iz delavnic o poslovnih re
zultatih niso nikoli tako zavzeto po
govarjali, kot prav o športu. Poleg 
različnih drugih misli, mi je hita ta 
misel nekajkrat v glavi, ko smo se 
septembra pripravljali na velike 
Unilesove letne igre na Duplici. 

vo in gradnjo športnih igrišč v naj
ožji okol ic i , ki naj dobro in redno 
služijo tudi Slolovim delavcem in je 
zato športni center v Smarei i/redno 
lepo urejen kompleks Tako razno
vrstnim špor tn im srečanjem, kot so 
letne Unilesove igre. pa v celoti 
vendar ne more sin/ i t i . Športnih pa
nog je bilo vsaj osem in še nekaj len 
je bilo deljeno na ženski in moški 
del. Torej je bilo treba še drugje 
poiskati ustrezna igrišča. Gostom 
smo pomagali, da so se lažje znašli, 
za lažje premagovanje ovir pa je 
bila dovolj močna informacijska 

•k 

TaliTlle je v zabavnem delu srečanja sestavljal stol predsednik 
sozda Uniles Marjan Planine (foto: Ciril Sivee) 

Prav j c ^ l a se poleg dela zanima
mo tudi za druge zadeve in kaj je 
bolj zdravega in koristnega kot 
šport . Ljudje se med seboj spozna
vajo, navezujejo nova prijateljstva 
in se pogovore 0 mars ičem, tudi 
delu in podobnem. Cc so na istem 
kraju še ljudje iz iste sestavljene 
organizacije, lesarji, ki predstavlja
jo dobro polovico slovenske lesne 
stroke, je to dogodek, ki mu je tre
ba nameniti veliko pozornosti. 

Na Stolovem parkirišču - pred 
upravno zgradbo in ob špor tnem 
igrišču v Šmarci so se po osmi uri 
zjutraj pričeli ustavljati avtobusi, 
kombiji in tudi osebna vozila. Pri
hajali so delavci •- športniki Lesni- 1 

ne. M ar lesa, Mebla . Novolesa, Ja
vora. Kras.oprcmc, L i k a , Tribune, 
Hoje, Iztoka, delovne skupnosti 
skupnih služb Unilesa in seveda na 

' ši, Stolovci,• kot gostitelji velike 
Športne manifestacije, ki naj se ta 
dan odvija v kamniškem koncu. 

Na prišlekih se je videlo, da so 
vedri ljudje, čeprav niso poklicni 
špor tniki , pač pa lesni delavci v pro
izvodnji in na drugih delovnih me
stih, ki pomagajo, da delo pri proiz
vodnji pohištva in opreme boljše 
teče. 

Zbra l i smo se na enem mestu, da 
si p o k a ž e m o , kdo je boljši v malem 
nogometu, šahu, streljanju, odboj
k i , namiznem tenisu, balinanju in 
kegljanju. Špor tn ike je morda malo 
le skibel lo, kateri bodo. v dokaj 
dolgi vrsti, preveč pa seveda ne, ker 
edini namen takega špor tnega sre
čanja vendar n i , da bi segali le po 
prvih mestih, ker je teh premalo. 

služba in celo narisan zemljevid kje 
se bo kaj dogajalo. M a l i nogomet in 
šah sta bila na špor tnem igrišču 
v Šmarci , streljanje je potekalo 
v spodnjih prostorih Kulturnega do
ma na Dupl ic i , balinanje je bilo za 
tem domom, namizni tenis v osnov
ni soli na Dupl ic i , odbojka v hali za 
Metalko v Kamniku in kegljanje na 
kegljišču Planinka v Kamniku . Dru
gače pač ni šlo, odmaknjenost posa-

dar niso prišli, Problem je bila tudi 
redukcija toka na kegljišču v Planin
ki , ko je bilo treba kar precej časa 
čakat i . Drugih večjih problemov 
menda ni bilo. 

Ob 14. uri popoldne so se vsi 
športniki zopet zbrati na, igrišču -
v Šmarci . Sledila je pogostitev in 
družabni del srečanja. Kot neurad
na panoga je bila pred tem na U:rp 
mestu igranje tenisa na lepem 
igrišču. 

Pravijo, da kozarček dobre kap
ljice požene kr i . glasba pa tempera
turo dvigne še za nekaj stopinj. 
Igral je ansambel Na sončni strani 
A l p . vrle delavke Stolovega obrata 
Družbena prehrana so se zopet od
lično izkazale, da ni nikomur niče
sar manjkalo in špor tn ike je za ne
kaj časa nehalo mučiti vprašanje , 
kateri so pravzaprav bil i . Na uradno 
razvrstitev je bilo treba še nekaj 
časa počakat i . Vmes pa je bil čas za 
d ružabne igre. kj so j im športniki 
š-tevilnih Unilesovih delovnih orga-
nizaeij namenili veliko večjo pozor
nost kot Stolovi delavci na svojem 
letnem srečanju, ko je bil za izved
bo tekmovanja problem, kje dobiti 
nastopajoče. Špor tniki , kot rečeno , 
so ljudje, ki ne gledajo na vsajat 
malenkost in vsaki) zamero, pač pa 
skušajo prav z nastopom sprostiti 
sebe in razvedriti gledalce. Tek 
dvojic v vrečah, kjer sta se skupna 
tekmovalca držala za palico, je iz
zval veliko smeha. Vemo. da se 
v vreči ne da teči . čeprav to zvrst 
tako imenujemo. Gledali smo ska
kanje z vrečami , padce in drugo, 
kar je povezano s tem Šaljivim tek
movanjem. Temu podoben je tek 
trojic na smučeh , kjer se vsaka na
paka neprijetno maščuje, gledalce 
pa temu primerno zabava. Smeha, 
tega našega tako redkega spremlje
valca, ni hotelo biti ne konca ne 
kraja.' 

V finalu neuradnega dela so na
stopili direktorji D O in sestavljali 
precej zahteven kmečki stol. Zelo 
so se zavzeli za nalogo, rezultat pa 
je bil precej izenačen. 
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Akcijski prizor v odbojki ni zaostajal za profesionalnim srečanjem 

mezmh igrišč in drugih mest za 
opravljanje disciplin pa je vplivalo 
na manjšo povezanost dogajanja. Še 
tisti, k i smo dogajanje spremljali 
kot opazovalci, smo imeli dovolj 

uniles 

Na lepo urejeno travnato zeleni
co so v skupinah, ki so predstavljale 
špor tn ike ene delovne organizacije, 
zakorakale ženske in moški in 
v urejeni vrsti dali vedeti, da se 
bodo discipliniram) borili za svoj 
kraj in svojo delovno organizacijo. 
Zaigrala je Kamniška godba. Zbra
ne sla pozdravila Stolov direktor 
Boris Zakrajšek in predsednik soz
da Uniles Marjan Planine. 

D O Slol je v preteklih letih na
menila kar precej denarja za obno-

problemov, da smo bili ob pravem 
času na pravem mestu. 

Ob spremljanju iger se je videlo, 
da so športniki bolj disciplinirani 
ljudje kol tisti, k i se s špor tom niso 
nikoli ukvarjali. Mi rno so čakali na 
špor tne nastope, opazovali skupine 
svojih nasprotnikov, se pogovarjali 
s prostimi tekmovalci, ob nastopu 
pa skušali dati vse od sebe. 

Problem so bili manjkajoči šport
n ik i , ki so bili sicer obljubljeni, ven-

Prišel je večer , muzikantje so ne
utrudno igrali , športniki in drugi so 
plesali, sklepala so se nova poznan
stva, nakolonjenosti, za vse ni bilo 
časa. 

Končna skupna razvrstitev 8. let
nih Unilesovih iger je naslednja: 1. 
Stol . 2. Lesnina iz Ljubljane. 3. 
Marles iz Mar ibora , 4. Meblo iz 
Nove Gor ice . 5. Novoles iz Novega 
mesta, 6. Javor iz Pivke. 7. Kraso-
prema iz, Dutovelj , 8. L i k o iz Vrhn i 
ke. 9. Tribuna iz Ljubljane. 10. Ho
ja iz Ljubljane. 11. Iztok iz Mirne . 

Na koncu ne smemo pozabiti na 
dobre Stolove špor tne organizator
je, ki so zelo lepo pripravili igrišča, 
skrbno vodili špor tna tekmovanja in 
nasploh aktivno sodelovali pri 
vsem. Če tega ne bi bi lo, se naši 
gostje na Duplic i in v Kamniku ne 
bi tako hitro in dobro znašli. 

Poškodb ni bilo. B i lo pa je veliko 
zadovoljstva, špor tne zagnanosti in 
uspehov, o katerem se bo v našem 
kraju in drugod, kjer stoje delovne 
organizacije Unilesovih članic, še 
nekaj časa govorilo. 

C I R I L S I V E C 

Zbrane športnike je pozdravil Stolov direktor Boris Zakrajšek 

Lepa predstava v Tunjicah 
Bogatega tridnevnega programa, ki 

so ga zadnje dni oktobra pripravili 
člani Avto moto društva, z nesebično 
pomočjo domačinov in delovne orga
nizacije Gradiš iz Ljubljane, se je 
udeležilo več kot dvajset tekmovalcev 
iz petih držav. Na dobro pripravljeni, 
720 metrov dolgi progi, so se fantje 
večkrat spoprijeli med seboj in tal«) 
dokazali, da se za prihodnost tega 
športa v Sloveniji ni bati, kljub temu, 
da so tekmovalci iz sosednjih držav, 
kot so Madžarska in Avstrija, v vseh 
pogledih daleč pred našimi. 

Dolgoletni Športni delavec in dele
gat za tehnične in organizacijske stvari 
je v kratkem pogovoru povedal, da so 
naši tekmovalci dobro tehnično pod
kovani in kot taki ne zaostajajo dosti 
< i Madz j r i in Avs t r i j a Vccji problem 
so vozila, ki morajo biti maksimalno 
pripravljena za zahtevne avtokros te
rene, (asa za nove izboljšave in orga
nizacijske spremembe je torej eno leto 
in v tern letu naj bi tekmovalci prido
bili internacionalne licence, ki zago
tavljajo možnost nastopanja zunaj na
ših meja. funkcionarji pa bodo morali 
navezati stike z avto moto društvi zu
naj republike in pripraviti L državno 
prvenstvo v avtokrosu. T o sta najos
novnejša pogoja in zagotovili, da se 
bodo naši tekmovalci uveljavili še kje 
drugje, kol v Jugoslaviji. 

V Avstriji je situacija precej boljša, 
saj stari, že uveljavljeni tekmovalci 
uspešno nastopajo, medtem ko se 
mladina ukvarja z manj dragimi Špor
ti. Na Madžarskem pa so tekmovalci 
združeni po klubih, imajo tudi mla
dinsko prvenstvo, tako da je uveljavi
tev skoraj nujna. Podobno je še na 
Ćehos lovaškcm in v N D R , zato lahko 
rečemo, da je avtokros »Šport 
z vzhoda«. 

T o trditev so potrdili tudi rezultati 
mednarodne demonstracijske vožnje, 
saj naši tekmovalci niso dosegli vid
nejših rezultatov. V Divizij i II. , kjer 
so nastopala turistična vozila z več kot 
650 cem in vozila s pogonom na vsa 
štiri kolesa je zmagal Avstrijec \Valter 
Macherr s porsehejem 2700. drugi je 
bil njegov rojak Franz Jager s porse
hejem 2400. tretji pa Miran Terčič iz 
Kamnika . Četrt i je bil Alfred Dixer iz 
Avstrije, peti pa Mi lan VcrlinŠek, 
prav tako član A M D Kamnik . Treba 
je povedati, da sta prvouvrščena tek
movalca edina imela konkurenčni vo
zi l i , zato, Miran res ni mogel višje od 
tretjega mesta. 

V Diviziji III. kjer so nastopili tek
movalci s specialnimi vozili - buggvi, 
pa so imeli glavno besedo Madžar i , 
Zmagal je Gustav Hellinger na volvu 
2700, pred Anta lom Kiralvjem na alfi 
romeo. Tretji je bil Belgijec Jean Kan-
kcl j , četrti Peter Szabo z Madžarske , 
na peto in šesto mesto pa sta se uvrsti
la Janez Štrukelj in Janez Mohar . 

V nedeljo je potekala tudi druga 
dirka za republ iško prvenstvo. M e d 
tekmovalci Divizije II je zmagal Srečo 
Koželj , ki je bil najboljši tudi na prvi , 
spomladanski dirki in je tako suvere
no osvojil naslov republ iškega prvaka. 
Podprvak je Rado Smrkolj , tretji pa 
Miran Romšak . 

Bolj razburljiv je bil nastop tekmo
valcev iz hitrejše skupine, v kateri sta 
se za naslov borila Srečo Vrhovec in 

Andrej Grašič . Pred startom je bil 
Vrhovec v malenkostni prednosti, za
radi zmage na prvi d i rk i , takoj po tem 
pa je toliko zaostal, da kaj več kot na 
drugo mesto ni mogel računat i . Zma
gal je Grašič in postal republiški pr
vak, skupaj z Vrhoveem. saj sta oba 
osvojila po 27 točk (15 + 12). Tretji je 
bil z 20 točkami Janez Štrukel j , peti 
Boštjan Vrhovnik , šesti Drago Vrhov
nik itd. 

Srečo Vrhovec je po nastopu pove
dal: »Zaradi majhne napake, ki sem 
jo napravil v polfinalni vožnji, mi je 
pripadla neugodna štar tna pozicija 
v finalu. Tako mi je najnevarnejši 
konkurent. Grašič , že preveč pobeg

ni l , da bi še lahko upal na zmago. 
Vseeno sem zadovoljen z delitvijo na
slova, ki ga bom poskušal znova osvo
jiti prihodnje leto. Pohvalil bi še orga 
niza tor je. ki so tekmovanje izredno 
pripravili , medtem ko me je na progi, 
kot tudi ostale tekmovalce, motil 
prah, ki nam je vseh deset krogov 
skozi vse pore silil v Iclo.« 

Tekmovanje si je ogledalo nekaj 
nad tri tisoč gledalcev, ki jim prav 
gotovo ni bilo žal zneska, ki so ga 
morali odšteli za vstopnino, saj so vi
deli lepe in zanimive boje »učiteljev in 
učencev.« Morda b o ž e prihodnje leto 
tudi kdo od naših v razredu učiteljev? 

M A T I C R O M S A K 

DIVIZIJA H. 

DIVIZIJA lil. 

Ob vzletni stezi 
Člani Modelarskega kluba 

Kamnik smo se zbrali pri vzletni 
stezi v Radomljah. Ob vsakolet
nem mednarodnem mitingu je 
tam prav živahno. Kamničani 
prihajamo tja z nekoliko nostal
gije na čase, ko smo še sami imeli 
tako stezo. 

Kamniški Modelarski klub ni 
od danes. Že pred drugo svetov
no vojno je spuščal modele ta
kratni športni navdušenec Valter 
Stuzzi. Po vojni smo začeli na 
Grabnu 1947. Po dveh letih je 
delo zamrlo. Oživili smo ga spet 
1955, koje bilo.delo bolj načrtno 
zastavljeno. Prirejali smo celo re
publiška prvenstva vezanih mo
tornih hitrostnih modelov. V ta
kem klubu se zbirajo navadno 
nadarjeni fantje, ki imajo smisel 
za eksaktna področja. To delo je 
izrazito ustvarjalno. Začetek je 
vedno ideja, ki mora najprej na 
papir (načrt). Pri tem pa je po
trebno poznavanje različnih po
dročij. Tudi tuji jeziki so potreb
ni za prebiranje tujih strokovnih 
revij. Včasih smo delali vse pre
račune »peš«, danes nam pri tem 
pomaga računalnik, ki močno 
skrajša celotni postopek. Prav to 
teoretično delo nudi fantom pre-
nekateri užitek in zadovoljstvo. 
Mnoge analize in tovariški stro
kovni razgovori pripomorejo 
k najboljši rešitvi. Prav to je srž 
in čar pravega modelarstva. 

Po opravljenem teoretičnem 
delu je na vrsti praktična izvedba 
zamisli. Fantje se srečajo s tehno
loškimi postopki. Zdaj nastanejo 
največje težave. Skoraj vsi mate
riali so onkraj meja. Denarni in 
carinski predpisi spravljajo fante 

ob živce. Mlad človek želi spravi
ti zamisel hitro v življenje, ne 
čakati mesece. Zaradi tega zadnji 
čas močno zaostajamo za 
svetom. 

Pri vsem tem vsi ne vzdrže. Za 
nekatere je vse to pretežko. Ven
dar tisti, ki vztrajajo so kleni in 
imajo vse pogoje, da postanejo 
v različnih strokah najboljši. 

Ko je tehnološki del končan, 
postane modelarstvo tudi šport, 

ki mladim in tudi starejšim po
plača vse trdo in naporno delo. 
Na terenu opravijo vse potrebne 
analize, ki pokažejo razlike med 
idejo in napravljenim. Določijo 
potrebne korekture. Tako se 
fantje z leti spreminjajo v prave 
konstruktorje, ki so nam danda
našnji še kako potrebni, če jim le 
ne bo odkazana pot v tujino. 

Pri tem je potrebno povedati, 
da je zdaj Modelarski klub spet 
na Grabnu in ga vodi navdušeni 
Roman Ložar. 

JOŽE JUVANČIČ 

Kamniški modelarji v Radomljah. 

Kombinirani štedilnik, 
dvojno pomivalno korito 
rostrei in žlebove zelo po
ceni prodam. Tel. 832-
878, popoldne. 

Zidano garažo na Ljub
ljanski 3 prodam. Tel. 
344-151, popoldne. 

Kombinirani štedilnik, 
dvojno pomivalno korito 
rostrei in žlebove zelo po
ceni prodam. Tel. 832-
878, popoldne. 

SERVIS Š I V A L N I H 
STROJEV Tine Klan-
čar, Vir, Čufarjeva 6, 
Domžale, tel. 723-324. 

Prodam dobro ohranjeno 
spalnico. Marija Pire, 
Mlakarjeva 7, Kamnik. 

SERVIS Š I V A L N I H 
STROJEV Tine Klan-
čar, Vir, Čufarjeva 6, 
Domžale, tel. 723-324. 
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Vida Uršič tretja 
na svetovnem prvenstvu 
Na dvajsetem svetovnem prven

stvu i kolesarstvu za ženske, ki je 
bilo 27. avgustu v St. Johannu v Ti
rolskih Alpah, je Vida Uršič dose
gla nov velik uspeh. V kategoriji od 
32 do 37 let se je med sedemindvaj
setimi tekmovalkami iz vsega sveta 
uvrstila na odlično tretje mesto in 
tako ponovno dokazala, da je tre
nutno naša daleč najboljša kole
sarka! 

Z a l o smo jo povabili na kratek 
pogovor, v katerem smo poskušali 
eim več izvedeti o njenih dosežkih 
ter seveda o samem svetovnem pr
venstvu. 

Ali ste imeli že pred tekmo obču
tek, da boste posegli po kolajni? 

T o je nemogoče vnaprej napove
dati, vendar sem že deset dni pred 
svetovnim prvenstvom nastopila 
v reprezentančni ekipi na Ve l ik i na
gradi Bohemija v ĆSSR. Tam sem 
v družbi kar dvainsedemdesetih 
tekmovalk iz N D R . Finske. Č S S R . 
in Jugoslavije v zelo težki tridnevni 
etapni dirki dosegla dobro štiriin
dvajseto mesto, ki je potrdilo mojo 
dobro pripravljenost. Potem pa sem 
nestrpno pričakovala svetovno pr
venstvo. 

V malem mestecu St. Johannu 
v Avstriji. 

V malem, a turis t ično zelo razvi-
lem mestu na nadmorski višini 670 
m se je odvijalo letošnje svetovno 
prvenstvo. T o je sicer bolj znano 
z imskošpor tno središče, kjer pa 
z vsemogočo propagando skrbijo za 

Proga na svetovnem prvenstvu je bila izredno težavna 

razvoj kraja. Svetovno prvenstvo pa 
je bilo kot nalašč za to! 

Dirka je bila gotovo med najtež
jimi v letošnji sezoni? 

Konfiguracija proge je zelo razgi
bana, že takoj po startu je 11 -od
stotni vzpon, ki je dolg kar 2.5 kilo
metra. Vendar sem bila v skupini 
petih tekmovalk, ki se je že takoj po 
startu oddvojila od drugih in prak
tično celotno progo, dolgo 46 kilo
metrov, prevozila pred drugimi tek
movalkami. Na srečo je bilo vreme 
idelano za tekmovanje in sern bila 

Podelitev medalj trem najbojšim in na drogu je po Vidini zaslugi 
zaplapolala tudi naša zastava. 

kar malce p resenečena ob podatku, 
da je bila povprečna hitrost vodilne 
skupine .19 kilometrov na uro. 

O zmagi pa je vseeno odločal fi
niš, mar ne? 

Skupina petih tekmovalk se je na 
zadnjih kilometrih zredčila in smo 
ostale samo t r i . ki smo si v finišu 
razdelile medalje. Ž e podatek, daje 
bil potreben večkratni ogled fototi-
niša, ki je d o k o n č n o določil meda
lje, priča o izredni izenačenosti 
v ciljni ravnini. Tako bi ravno tako 
lahko posegla po zlatu ali srebru, 
dobila pa sem bronasto medaljo, 
kar je ravno tako velik uspeh. 

Ki pa v naših razmerah ne uživa 
pravega spoštovanja in vredno
tenja? 

Z a l jc tako in nič ne kaže na 
spremembe. Tekmovalke v kolesar
stvu smo prepuščene same sebi. tu
di materialno. Še dobro, da imajo 
v moji delovni organizaciji 
- Zdravstvenem domu Domža le 
T O Z D Kamnik , razumevanje za 
moje špor tno udejstovanjc, za kar 
se j im najlepše zahvaljujem — sicer 
bi morala kolesarstvo opustiti! 

Za l pri nas vedno najdemo denar 
za vsemogoče (žogo)brcar je , za ti
ste, k i dosegajo vrhunske rezultate 
pa samo odmahnemo z roko. V i d a 
bo tako še naprej tekmovala brez 
pomoči kakšnega poola ali česa po
dobnega, pa ji zato še posebej zaže
l imo veliko uspehov in zmag v vr
hunskem kolesarjenju! 

J A N E Z B A L A N T I Č 

Novice iz atletskih vrst 
Tudi poleti naši atleti uiso mirovali. 

Vsakodnevno smo jih lahko opazovali 
na mekinjskem štadionu ali pa sreče
vali po okoliških gozdovih, kjer so 
nabirali kilometrino. Da treningi ne 
postanejo preveč enolični in da dekle
ta ter fantje ne izgubijo motivacije, se 
je potrebno udeležiti še kakšnega tek
movanja. 

Lepa pr i ložnost , ki so jo tudi izkori
stil i , se j im je ponudila 24. avgusta, ko 
so celovški atletski delavci pripravili 
tek ob prelepem Vrbskem jezeru. T o 
med Avstri jci slovi tako, kot med na
mi Bohinjsko, čeprav se zd i , da ima 
naše le lepšo in bolj slikovito okol ico; 
avstrijsko je pa zato vsaj petkrat 
večje. 

Teka so se iz Kamnika udeležili tri
je tekači in tekačica , ki so dosegli zelo 
lepe rezultate. Lado U r h je dokazal 
od l ično pripravljenost, saj je suvereno 
zmagal, medtem ko je njegov bral 
Ivan osvojil če t r to mesto v skupni uvr
stitvi, v svoji kategoriji pa je bil prvi . 
Enak uspeh je med članicami dosegla 
A d i A n t o n i n . le malenkost »manj do
b e r « , se pravi drugi, pa je bi l med 
mladinci Pr imož Brišnik. 

Čes t i tke ek ip i , ki je v dokaj močni 
konkurenci dosegla lep uspeh in do
stojno predstavila naše mesto. 

V tem prispevku vam bom predsta
vil še enega izmed odličnih mladih 
upov, ki jc zablestel le tošnjo sezono in 
presenetil strokovnjake z odličnimi 
rezultati v teku na 60 metrov. T o jc 
učenec "osnovne šole 27. juli j . Tone 
Matjan. Je navdušen špor tn ik , saj je 
kot član alpske in t ekaške sekcije so
deloval pri S K Kamnik , z atletiko pa 
se je začel ukvarjati v 6. razredu, pod 
strokovnim vodstvom Mi lana Kereca. 
Letos je fant dosegel prve in kot kaže 
tudi zadnje odmevne j še rezultate. B i l 
je občinski prvak v krosu in na 60 
metrov, tako da se je uvrstil na po
d r o č n o prvenstvo, ki je bilo v Grosup

ljem. Na tem prvenstvu osnovnih šol 
s prilagojenim programom je nastopil 
na 60 in 1000 metrov, dvakrat zmagal 

in dokazal , da je res vsestranski atlet. 
Tekmoval je še v Kočevju, na republi
škem prvenstvu, kjer je na 60 metrov 
dosegel čas - 7,2 sekunde, ki ga letos 
postavlja na prvo mesto med sloven
skimi učenci 7. in 8. razredov. Hkra t i 
je to najboljši rezultat zadnjih dvajse
tih let v O Š s prilagojenim pro
gramom. 

D o sem smo fanta hval i l i , trenerji iz 
A K Kamnik pa so povedali, da so ga 
ti uspehi malce uspavali in da je atleti
ko skoraj popolnoma opustil , kljub 
temu, da so ga k novim uspehom 
spodbudili s podarjeno opremo. Kaj 
h o č e m o , Tone je dovolj star, da se 
sam odloči ali ga atletika sploh zanima 
in ali je pripravljen trdo trenirati! 

M A T I C R O M Š A K 
Tone je v Grosupljem zmagal na 
60 metrov . 

Lokostrelci uspešno 
zaključili sezono 

Naj tokrat začnem z najmlajšimi 
člani Lokostrelskega kluba Kamnik, 
ki so letos dosegli precejšen napre
dek, pa tudi rezultati niso izostali. 
Najbolj sta se izkazala Tomaž kerin 
in Jože Javornik. Na, Hunter in Field 
turnirju v Gornjem Gradusta osvojila 
tretje in četrto mesto, po končani lo
kostrelski šoli v Bohinju pa sta Tomaž 
in Jože še dvakrat dokazala, da ima 
kamniški klub spet tekmovalce, ki so
dijo v sam vrh pionirskega jugoslo
vanskega lokostrelstva. 

N o . čc gremo po vrsti, jc sedaj mi 
vrsti mladinska kategorija, ki jc nika
kor Ht hi mogli izpiMitt saj )c Scbast 
jan Ramšak zastopal jugoslovanske 
barve in seveda kamniški klub na bal
kanskih igrah na Rek i . V ostri konku
renci je zasedel odlično šesto mesto in 
bil najbolje uvrščeni Jugoslovan na 
leh igrah. 

Nič slabše se niso odrezali Desnica. 
Čolnar in Maradin v članski konku
renci. Vs i trije so že dalj časa v samem 

Tek proti času pri nas 
Prireditvi S P O R T A I D 88 (Špor tna 

p o m o č 88), k i se jc odvijala po vsem 
svetu (v več kot 120 d r ž a v a h ) , je sve
tovna javnost letos namenila veliko 
pozornosti. Ta prireditev jc množični 
tek na 10 k m , sinhronizirani televizij
ski koncert v živo in karnevalske para
de po vsem svetu. T V program so 
preko satelita vodil i iz New Y o r k a , 
kjer se je prireditev odvijala pred pa
lačo O Z N . Izkupiček vseh prireditev 
je namenjen za lačne , bolne in revne 
otroke po svetu, predvsem v A f r i k i . 

V Jugoslaviji je bil letos pristop do 

Kinološka 
mala šola 

Kinološko druš tvo Kamnik bo letos 
(brezplačno) organiziralo že tretjo 
»malo šolo« za št i r inožne prijatelje. 
Ta oblika dela se je izkazala za zelo 
koristno in dobrodoš lo , saj je odziv in 
hkrati ude ležba vedno velika. 

»Mala šola« je namenjena mladim 
psom od 6 do 10 meseca starosti in pa 
njihovim lastnikom. Njen namen je 
predvsem ta, da bi bil i št ir inožni prija
telji res »prijatelji« njegovi družini 
v p o m o č in veselje, ne pa vedno na 
vrvici ali zaprti v stanovanju. V mali 
šoli se boste lahko seznanili, kako to 
doseči . Člani K D oz. vodnik j im bo 
s prakt ičnimi prikazi , nasveti in navo
dili pomagal pri vzgoji psa, seznanili 
se boste o negi, prehrani, boleznih, 
zaščitnih cepljenjih in še kaj. Ne na
zadnje pa je »mala šola« tudi nekakš
na predpriprava za morebitno kasnej
še šolanje psa. 

Tečaj letošnje »male šole« se bo 
pričel 21. oktobra ob 16. uri na vežba-
lišču Kinološkega društva (prostor za 
tovarno K I K - naselje Košiše - cesta 

proti Tunjicam) in bo trajal predvido
ma tri dni oz. nadalje po dogovoru. 

Pridite, ne bo vam žal! 
M A J A 

Akcija 
— razgibajmo , 
življenje 

Člani Atletskega kluba Kamnik vas 
vabimo, da 29. oktobra preživite ne
kaj prijetnih uric v naravi, skupaj z na
mi v akciji - Razgibajmo življenje! 

Vse bolj pripravljene vabimo, da se 
udeležijo že tradicionalnega teka na 
grad. ki bo potekal po cesti proti Pa-
lovčam. ljubitelji hoje pa se lahko na 
to našo priljubljeno izletniško točko 
podajo po gozdnih poteh. Poti bodo 
torej razl ične, cilj pa je isti; razgibaj
mo telo, nauži jmo se svežega zraka in 
vsaj za nekaj uric pozabimo na vsa
kodnevne skrbi in težave , k i nas ta
rejo. 

V id imo se torej na Starem gradu in 
naj vas nikar ne skrbi - ne boste prišli 
lačni in žejni, pač pa prijetno utrujeni. 

M . R . 

Karate sekcija 
Komenda 

Od skromnih začetkov pred petimi 
leti, z nekaj (lani oz. nekaj pionirji, 
smo se s pomočjo trenerjev Slavka 
Šorotarja iz Domžal ter Vlada Para
dižnika iz Ljubljane razvili v dobro 
karate sekcijo. Imamo že več kot 30 
pionirjev in 20 mladincev in članov. 
Treninge imamo razdeljene v dve sku
pini, mlajše pionirje skupaj, starejše 
pionirje, mladince in člane pa skupaj. 
Organizirano imamo še posebno de-
monstratorsko in borbeno skupino. 

Naj povemo, da se v naši sekciji ne 
učimo samo golega karateja, naši tre
ningi vsebujejo še razne obrambe in 
samobrambe in treninge z nunehaku-
palicami. Pr i našem špor tu pa je še 
kako važna etika karateja, kjer ni vse, 
da se znaš pretepati, ampak, da znaš 
živeti. Znati moraš pokazati različne 
človeške vrline, kot so/zancslj ivost , 
pogum, pr ivrženost , ljubeznivost in 
prijateljstvo ter predanost pravici, da 

Planinski kotiček 
TRIMSKI POHOD 

V nedeljo, 25. septembra je bil zad
nji letošnji planinski trimski pohod 
v visokogorje. V programu je sicer še 
eden. po nižjih hribih in bo združen 
s pohodom po poteh II. Grupe odre
dov. T a pohod bo organiziral mladin
ski odsek P D Kamnik v oktobru, kar 
bo še objavljeno v oglasni omarici pla
ninskega društva na Kidričevi 38. 

Nedeljsko jutro je bilo v dolini pre
cej megleno, toda z vsakim metrom 
višine je bila modrina neba vse izrazi
tejša, tako. da je na poti proti vrhu 
Kokrškcga sedla sonce že prav prijet
no grelo. Pljuča so se opajala s svežim 
in čistim planinskim zrakom, telo pa 
jc skozi kožo izločevalo v potnih kap
ljah razne strupene snovi, kot jc to 
običajno pri hoji v gore, V več skupi
nah, pa tudi posamezno je iz Kamni 
ške Bistrice šlo na Kokr ško sedlo ne
kaj čez 40 ljudi. Žal se je vreme do
poldne začelo kvarit i . Veter je prine
sel meglo in soilcc je samo še včasih tu 
pa lam uspelo prebiti sivino. Zato se 
jc za obisk vrha Grintovca odločilo le 
malo ljudi. Ostali so si odpočili in se 
okrepčal i v prenovljeni in povečani 
koči pri prijaznih oskrbnic .h. Kdor je 

hotel, je tudi dobil poseben žig. Z a 
pet žigov s trimskih pohodov se na
mreč dobi tudi posebna značka . Zato 
naj tisti, k i že ima pet ali več žigov 
s (rimskim pohodov, prinese Ic-te 
v pisarno Planinskega druš tva K a m 
nik, da mu bodo lahko ob pri l iki po
delili zas luženo značko. 

N O G O M E T 
NA NAJVIŠJI 
RAVNI 

Alpinistični odsek Kamnik vabi vse 
alpiniste, planince in tudi druge ljubi
telje planin in nogometa, da pridejo 
ali gledat ali pa tudi sodelovat v nogo
metni tekmi, ki ho v soboto, 22. okto
bra točno opoldne na Korošici . dobrih 
1800 metrov nad morjem. Običajno je 
bila to tekma med kranjskimi in šta
jerskimi alpinisti, vendar slednji zad
nja lela niso zbrali dovolj moči ali 
poguma in volje, da bi se prišli pome
rit tudi v tem špor tu . Ž o g o in sodnika 
bodo preskrbeli kami l icam, igralci pa 
naj pridejo kar sami. E k i p i bosta iz
brani na kraju samem, edini pogoj je. 
da naj bi igralci imeli med igro zaradi 

varnosti na nogah namesto gojzeric 
obute copate. Koča ne bo odprta, po 
tekmi bi šli na Kamniško sedlo zapirat 
k o č o . če je ne bodo že prej. 

ALPINISTIČNA 
ŠOLA 

Septembra se je začela letošnja alpi
nistična šola v Kamniku . Po dveh 
uvodnih sestankih in prikazu barvnih 
diapozitivov iz domačih in tujih gora, 
je bila tudi že prva tura, ki je služila 
tudi za preskus kondicije, saj jc vodila 
iz Kamnikškc Bistrice čez Kokr ško 
sedlo in po J V grebenu na Grintovec, 
nato pa nazaj na sedlo in še na Kalško 
goro in čez Kalca nazaj v Bistrico. Na 
njej je bila hoja po markiranih poteh, 
po brezpotju, vmes pa je bilo tudi 
lažje plezanje. Tura je bila dolga, pe
stra in naporna, vendar je minila brez 
težav. 

Sola bo predvidoma trajala vse do 
maja prihodnjega leta. Če bo vreme 
dopušča lo , bo najmanj vsakih štiri
najst dni tura, Drugače je pa šola vsak 
čet r tek: če jc lepo vreme ob 16. ur i . 
ko so vaje v plezalnem vrtcu. Če je 
slabo vreme, je pa začetek predavanja 
ob 17. uri v prostorih P D Kamnik na 
Kidričevi 38. 

B O J Č 

vse to znanje, ki ga pr idobiš , uporabiš 
v obrambi in nikoli v nasilju. T o uči
mo v Komend i , le tako se znaš prila
goditi najrazličnejšim težkim situaci
jam v življenju. 

Imamo različne prikaze karateja, 
npr. za dan mladosti na osnovni šoli 
v Mostah in v Komend i , za krajevni 
praznik na stadionu v Komendi . Or
ganiziramo razna prijateljska srečanja 
za novo leto. ter ob zaključku šolske
ga leta skupen piknik z raznimi druž
benimi igrami. 

Ude ležu jemo se raznih izobraževal
nih akcij in seminarjev. Tako smo se 
lani udeležili mednarodnega karate 
seminarja, ki ga jc vodil japonski moj
ster Ryozo Tsukada - 7. dan, v Ljub
ljani. Vsako leto se udelež imo letne 
karate šole na morju v Umagu, to šolo 
pa vodi Vlado Paradižnik , naš mojster 
karateja 5. dan, ki je tudi glavni men
tor za sankukai karate v Jugoslaviji. 
Ude ležu jemo pa se še raznih sodni
ških in trenerskih seminarjev, kajti 
v tem špor tu je še kako potrebno naj
različnejše izobraževanje; le tako greš 
lahko v korak z razvojem karateja. 

Seveda pa se udejstvujemo tudi 
s tekmovalne strani. Ude ležu jemo se 
raznih prijateljskih turnirjev po vsej 
Sloveniji, kjer smo osvojili nekaj so
lidnih uvrstitev. Tekmovanja pa orga
niziramo tudi sami. Tako smo aprila 
v Komendi izvedli turnir pionirjev 
v borbah. Turnirja so se udeležili pi
onirji karate kubov Kamnika . D o m 
žal. Ja r š , Mengša in Komende. Dose
gli smo dobre uspehe, pri mlajših pi
onirjih prvo, pri starejših pionirjih pa 
drugo, tretje in če t r to mesto. Najbolj
ši so dobili pokale, ostali bolje uvršče
ni pa diplome Karate kluba K o 
mende. 

* * * 
Vsem Komendčanom in okoliča

nom, ki jih zanima karate, sporoča
mo, da se v našo sekcijo lahko tudi 
vpišete. 

Vpisujemo vsak torek in četrtek od 
17. do 19. ure v osnovni šoli Komen
da do 13. oktobra. Vpišete se lahko 
tako dečki, kot tudi deklice, seveda 
pa tudi vsi ostali občani - ne bo vam 
žal. 

K M . 

te prireditve bolj organiziran, saj so 
bile prireditve v mnogih krajih po dr
žavi. Glavn i tek je bil v Spli tu, ki je bil 
uvrščen tudi v satelitski T V prenos. 
V Sloveniji jc bil tek proti času v K r a 
nju; T V gledalci pa so lahko kranjsko 
prireditev spremljali preko evrovizije. 
Po vsem svetu se je letošnjega teka 
udeleži lo preko 50 milijonov ljudi, 
kranjskega teka pa več kot pet tisoč iz 
vse Slovenije. N a programu je bil 10 
km tek kot osnovni, za manj zagnane 
(pa tudi za nepripravljene) pa je bil na 
razpolago krajši tek na 5 k m . O b a sta 
imela start in cilj v starem delu K r a 
nja, na Ti tovem trgu. S s imbol ično 
startnino je vsak ude leženec dobi l sve
tovno startno š tevi lko , m o ž n o pa je 
bilo kupiti priponke in majice s simbo
lom S P O R T A I D 88. 

Denar, ki so ga prireditelji dobi l i 
s prodajo š tar tn ih številk in majic, je 
namenjen tudi za p o m o č revnim otro
kom v Jugoslaviji in seveda medna
rodnemu skladu za p o m o č lačnim 
otrokom sveta. Te nadvse humane in 
posnemanja vredne prireditve v K r a 
nju se je udeleži lo tudi precej K a m n i -
čanov , predvsem atletov, planincev, 
kolesarjev in drugih. 

B R A N K O P O V Š E 

vrhu jugoslovanskega lokostrelstva in 
le redki jugoslovanski lokostrelski, 
klubi sc lahko pohvalijo s tako odlič
nimi rezultati. 

Na letošnjih Hunter in Field turnir; 
jih so sc vsi trije izkazali , res da so 
imeli malo smole v posamezni konku-j 
renči , vendar so hili ekipno vedno 
v samem vrhu. 

Državno prvenstvo v Postojni jim jo 
jc poš t eno zakuhalo. Ivanu Maradinu 
je za las ušlo tretje mcslo. Desnica |c 
bil šele šesli . saj se mu je dan prtrd 
državnim prvenstvom poškodoval Uit; 
(•kasneje mu je njegova delovna orga
nizacija Iskra Del la pomagala pri na
kupu novega loka l . 

V jesenskem dr ln se/one so člani 
nastopali na Fi la slar t ti r n i i j i h (olim
pijska disciplina) in spel dosegali od
lične rezultate. Drago Desnica in Ivan 
Maradin sla na A l p c - A d r i a turnirju 
v Portschachu v scKcdnjigjVvstriji kot 
člana slovenske reprezentance/usedla 
tretje in pelo mesto. Desničarje z re
zultatoma 1269 in 1241 krogov dose-. 
gcl nov klubski rekord, obenem pa je 
bil lo lakral tudi najvišji lelos doseže
ni rezultat Jugoslovanov. ki jc prese
gal olimpijsku normo, žal kakšen me
sec prepozno. Klub vsemu Desnica ni. 
bil preveč žalosicii . saj jc z drugo slo
vensko ekipo osvojil drugo mcslp 
v ekipni razvrstitvi. 

Ivan in Drago sla se spel zelo izka
zala na turnirju v Radencih, kjer sta 
v nekoliko slabši konkurenci, vendar 
z dobrimi rezultati zasedla: Drago pr
vo mesto in Ivan tretje. Prva trojica je 
bila po rezultatih sodeč za razred bolj
ša od ostalih. 

Zanimiv jc še razplet državnega pr
venstva v Fi la star disciplini. Sreča se
je najbolj nasmihala M iradinu. saj je 
bil večji del turnirja drugi, potem pa si 
jc poškodoval prst na desni roki . to pa 
jc seveda vplivalo na rezultat. Z bole
čim prslom in ogromno volje je Ivan 
Maradin končal tekmovanje na tret
jem meslu ter dosegel bronasto meda
ljo in zvezni razred. 

Desnico in Čolnar sc v posamični 
konkurenci nisla ravjio proslavila, 
vendar so bili rezultati še vedno do
volj dobri , da so ekipno osvojili drugo 
mesto in za prvouvrščeno ekipo Pan-
čevo zaostali le za nekaj krogov. 

Po tem krajšem pregledu rezulatov 
kamniških lokoslrelccv. lahko zaklju
č imo, da je bila letošnje sezona zelo 
uspešna , z malo sreče pa. bi bila še 
bolj. še posebej v posamezni konku
renci. D A M J A N G L A D E K 

Juriš na brisače 
Tako se imenuje vsakoletna kole

sarska d i rka , k i jo K D Kamnik prireja 
za svoje č lane , udeleži pa se je lahko 
vsak, k i v tem mestu prebiva. 

Nagrade vedno prispeva delovna 
organizacija Svilanit, k i je tudi pokro
vitelj d i rke , tako da je vsaj nekaj kole
sarjev tudi »mate r i a lno poplaćanih« 
za svoj trud. Seveda je treba poudari
t i , da se kolesarji ne d ruž imo zaradi 
materialnih interesov, ampak zaradi 
tekmovalne žilice in veselja do tega 
špor ta . 

Letos smo se na lov za brisačami 
podali v soboto, 24. septembra, 
v s o n č n e m , a dokaj hladnem vreme
nu, ki nas je spodbudilo, da smo še 
hitreje zavrteli pedala in dobri rezul
tati niso mogli izostati. M e d št ir idese
timi tekmovalci in tekmovalkami je 
bi l po pr ičakovanju najboljši Mar t in 
Kemperle , k i je za 7200 metrov dolgo 
progo, s 141 metri višinske razlike, 
porabil le 14,11 minut in tako dosegej 
p o v p r e č n o hitrost 30,62 km/h. 

K e r je bila ta dirka na kronometer 
zadnja prireditev kolesarskega dru
štva v tej sezoni, smo slovesno razgla
sitev predstavili s ciljnega prostora 
k na šemu Petru, p r i ložnos tnem gostil
ničarju, v God ič . Najboljši so dobil i 
br isače , vsi skupaj pa pivo in klobase, 
k i so potolaži le tudi tiste, k i s svojo 
uvrstitvijo niso bil i zadovoljni. 

Č e p r a v rezultati tokrat niso bil i naj
pomembne j š i , naj omenim zmagoval
ce v posameznih kategorijah. M e d de
kleti so si p rak t ične nagrade prislužile 
Ivana Skamen, Z i n k a Zore in M a r a 
Perčič , k i je, kljub temu, da jc tekmo
vala in zmagala v najstarejši kategori
j i , dosegla med vsemi najboljšimi čas 

V najmlajših moških kategorijah sta 
bila najboljša A leš Koš tomaj in M a r 
ko Hribernik , v starejših pa Matic 
R o m š a k , Mar t in Kemper le , Rajko 

Petak, Ivan Jagodic in v najstarejši 
Jože Lenarč ič . 

Omeni t i je treba še M i r a Jagodica 
in Andreja Laniška , ki se j ima je na
grada izmuznila, kljub drugemu in če
trtemu času v skupni uvrstitvi. 

Organizatorjem, pokrovitelju in 
tekmovalcem zažel imo še lepo jesen, 
spomladi se pa spet dobimo - na 
jeklenih konjičkih. 

M A T I C R O M Š A K 

Kamniški občan 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo 
občinske konference SZDL 
Kamnik - Kamniški občan je 
aprila 1981 ojo 20-letnici izha
janja prejel srebrni znak OF -
Ureja Svet za informiranje,; 
predsednik Janez Pirš, in 
uredniški odbor v sestavi: Ja
nez Balantič, Katarina Cerar. 
Damjan Gladek, Romana Gr-
čar, Dušica Jesenik-Brem-
šak, Ivo Pire, Matic Romšak, 
Stane Simšič in Jana Taškar, 
glavna in odgovorna uredni
ca. Tehnični urednik Franci 
Mihevc. Strokovna sodelavka 
Vera Mejač. - Izhaja dvakrat 
mesečno - Naslov uredni
štva: Kamnik, Titov trg 9, te
lefon 831-311 - tekoči račun 
pri OK SZDL 50140-678-
57039 - Kamniški občan -
Rokopisov in fotografij ne 
vračamo - Tiska ČGP Delo v 
Ljubljani. 


